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Срещата на Путин и Тръмп вчера
бе окончателно решена: тя ще се
състои на 16 юли в Хелзинки. След
като двете страни дълго пазеха тай-
на за нейното място и време, вчера
те направиха съобщението едновре-
менно в Москва и Вашингтон. Зато-
ва се бяха договорили предварител-
но и удържаха на думата си.

Появи се надежда Москва и Ва-
шингтон скоро да направят първите
стъпки към пълноценни отношения
на базата на равенството и взаим-
ното уважение. Такъв извод направи
Владимир Путин, когато в сряда прие
в Кремъл съветника на президента
на САЩ по националната сигурност
Джон Болтън. Високопоставеният
американски чиновник пристигна в
Москва, за да договаря условията и
темите на предстоящата среща меж-

ду Путин и Тръмп.
Москва никога не се е стремила

към конфронтация с Вашингтон, за-
яви руският президент и констати-
ра, че сега руско-американските от-
ношения не са в добра форма, което
до голяма степен е резултат от ост-
рата политическа борба в самите
САЩ. Болтън също изрази надежда,
че се открива възможност за нор-
мализиране на отношенията особе-
но в сферите, където страните имат
определено съгласие и общи инте-
реси. Дори там, където това отсъст-
ва, в личните си разговори двамата
президенти могат да споделят и изяс-
нят позициите си, да изложат прио-
ритетите си.

Помощникът на руския президент
Юрий Ушаков формулира три основ-
ни направления, по които ще се во-

дят разговорите: стъпки към подоб-
ряване на двустранните отношения,
съвместни действия на международ-
ната арена и усилия за гарантиране
на стабилността и сигурността в све-
та. Стана ясно, че конкретно внима-
ние лидерите ще обърнат на горе-
щите конфликти в Сирия и Украйна и
на съдбата на договорите за страте-
гическите оръжия. Колкото до Украй-
на, възможно е Путин да поиска от
Тръмп да засили натиска си върху
Киев по изпълнение на Минските спо-
разумения. А държавният секретар
Майк Помпео направи многозначител-
ното изявление, че статутът на Крим
няма отношение към завръщането на
Русия в Г-7. Твърде възможно е сре-
щата да завърши с приемане на съв-
местна декларация. Твърди се, че ще
бъдат създадени основите на инф-
раструктура за развитието на рус-
ко-американските отношения. За цел-
та ще бъдат задействани няколко ра-
ботни групи.                     На стр. 2
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Със Световното първенство по футбол си съперничеше събитието "Алые паруса". Празникът на абитуриентите този
път привлече рекорден брой участници - над 80 хиляди абитуриенти от различни краища на страната и милиони
зрители, сред които, разбира се, и футболни фенове от различни страни, за които корабът с червените палатка ще
остане като приказен спомен. Празникът "Алые паруса" датира от 1968 г. Традицията е възродена през 2005 г.
"Алые паруса", който вече е емблема на града, е весен в регистъра на световния събитиен туризъм и се ползва с
голяма популярност.

Фестиваль "Отечество" прошел
в Несебре                  Стр. 7

Царевна-лягушка побывала в
Италии                      Стр. 8

В Москве заработал велопат-
руль                        Стр. 12

Как запорожцы царю челом би-
ли                           Стр. 13

Патриарх Кирилл встретился с
Генсеком ООН              Стр. 15

Звезды веселились у Меладзе
Стр. 18
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На 26 май 2018 г. в препълннената
зала на Руския културно-информа-
ционен център в София се проведе
тържествено връчване на награди-
те на победителите в Международ-
ния ученически конкурс "Заедно в
21 век". Конкурсът се организира от
Фондация "Устойчиво развитие за
България" съвместно със СБУ, СБП,
СБЖ, БАС, Националнен дворец на
децата, Национално Движение Ру-
софили, Федерация за приятелство
с народите на Русия и ОНД, Софий-
ско сдружение на приятелите на Ру-
сия "Ал. Невски", Форум "България -
Русия", Дружество "Найден Геров",
СОК "Камчия", Федерация "Съюз на
съотечествениците", МКДЦ "Дом на
Москва в София", Представителст-
вото на Россътрудничество в България със съдействието на Министерство на образова-
нието и науката и под патронажа на посолството на Руската Федерация в България.
Председател на Организационния комитет и инициатор на конкурса е г-жа Станка Шопо-
ва - председател на Фондация "Устойчиво развитие за България".
Над хиляда деца от цяла България, Русия, Молдова изпратиха свои реферати, медийни
презентации, стихове, есета, рисунки по темите: "140 г. от Руско-турската освободител-
на война (1877-1878г.) - освобождението и възстановяването на българската държава."
и "По пътя към Победата. От великите битки към историческата победа - победата при
Сталинград (февруари 1943г.) и Курската битка(август 1943г.)".
Компетентното и безпристрастно жури на конкурса - историци, русисти, поети, писате-
ли, художници, отличи 110 деца и 90 учители. Завоювалите първо място бяха наградени
от Алексей Новосьолов - съветник по културните въпроси в посолството на РФ. Той
поздрави участниците от името на извънредния и пълномощен посланик на РФ у нас
Анатолий Макаров. Десетте  ученика на първо място в различните раздели и възрас-
тови групи получиха награда петдневна екскурзия в Москва предоставена от Фонда-
ция "Устойчиво развитие за България" с подкрепата на Фонд "Русский мир". Павел
Журавльов - ръководител на представителството на Россотрудничество в България
връчи награди и поздрави класиралите се на второ място ученици. Те ще почиват една
седмица в СОК "Камчия". За празничната атмосфера допринесоха изпълненията на
творческите състави на Националния дворец на децата, състави от Враца и Джина
Иванова, съобщиха от организационния комитет на конкурса.

От стр. 1
Наблюдатели отбелязват,

че първата пълноценна сре-
ща на Путин и Тръмп - досе-
га те разговаряха два пъти,
но за кратко в рамките на
международни форуми, се
реализира по инициатива на
американския президент, за-
щото в момента на него тя
му е по-нужна, отколкото на
Путин. Москва отдавна зая-
ви готовността си за подно-
вяване на контактите и точ-
но определи границите, по
които може да направи ком-
промис. Въпросът за санк-
циите Русия няма да повди-
га, защото показа, че е са-
модостатъчна страна и те не
постигнаха своята цел да я
поставят в изолация. Оттук
нататък санкциите са проб-
лем на онези, които ги въ-
веждат.

След като през последни-
те 20 години Москва преми-
на през изпитанията на ру-
софобската политика, двой-
ните стандарти и безпреце-
дентната конфронтация със
Запада, няма да е склонна
на отстъпки по принципно
важни за нейните национал-
ни интереси въпроси. Воде-
на и от по-далечния си ис-
торически опит тя показа на
западните си опоненти, че
повече няма да проявява
слабост, каквато бе допус-
ната през 90-те години. За-
щото слабостта на държа-
вата е равносилна на пока-
на за агресия. В този сми-
съл Путин вече е очертал
пред Тръмп своята т.нар.
червена линия, която САЩ
не трябва да преминават. То-
ва се отнася и за по-ната-
тъшното разширяване на
НАТО - главно за членството
в пакта на Украйна и Грузия.

Мнозина отбелязват, че
тревогите на европейските
съюзници на Америка не са
случайни. В Брюксел смята-
ха, че само те могат да бъ-
дат посредници между Ва-
шингтон и Москва, че без
Берлин или Париж Русия и
САЩ са обречени на вечна
конфронтация. Сега се при-
тесняват от факта, че диа-
логът между двете големи
държави става пряк и от тех-
ните общи решения по ре-
дица международни пробле-
ми ще се вземат без учас-
тието на ЕС и НАТО. Най-
големи страхове буди пред-

Разширяването на право-
мощията на Организацията
за забрана на химическите
оръжия /ОЗХО/ са отхвър-
лени от Москва. По думите
на заместник министъра на
външните работи на РФ
Сергей Рябков перспективи-
те и бъдещето на самата
Конвенция стават все по-не-
ясни. "Ние не признаваме за

Ìîñêâà íå ïðèçíàâà íîâèòå ïðàâîìîùèÿ íà ÎÇÕÎ
легитимна дейността на но-
восъздадения (така наречен
атрибутивен) механизъм. И
ще извлечем сериозни из-
води от това, което се случ-
ва", подчерта Рябков. В
Москва смятат, че Лондон
се стреми да превърне ОЗ-
ХО в прокурорска структу-
ра, което може да подко-
пае режима за неразпрост-

ранение на химически оръ-
жия.

На 26 до 28 юни в Хага се
проведе специална конфе-
ренция на страните участ-
нички в Конвенцията за заб-
рана на химическите оръ-
жия. Там ОЗХО получи нови
правомощия. Според прие-
тия законопроект за резо-
люция, предложен от Вели-

кобритания, генералният ди-
ректор на организацията ве-
че ще има право да посочва
виновните за химически ата-
ки. Проектозаконът бе под-
крепен от 24 страни-членки
на ЕС и 13 партньорски дър-
жави. Делегациите на Русия,
Сирия, Китай и Иран не одоб-
риха проекта и поискаха да
се проведе обсъждане и гла-

суване.
Британската делегация бе

оглавена от външния минис-
тър Борис Джонсън, който
събра на заседание страни-
те-членки на ОЗХО по по-
вод отравянето с невропа-
ралитичен газ на бившия
руски шпионин Сергей Скри-
пал и дъщеря му Юлия в
Солсбъри.   /"Русия днес"/

На военните учения "Славян-
ско братство - 2018" в Ново-
росийск, са пристигнали 57 во-
енни аташета от 42 държави.
Това съобщи телевизионният
канал "Звезда" с позоваване
на Департамента за информа-
цията на Министерството на
отбраната на Русия.

Официалната церемония по
откриването на съвместните
тактически учения на Русия,
Беларус и Сърбия "Славянс-
ко братство - 2018" се със-
тоя на 26 юни.

Руснаци, беларуси и сърби

"Ñëàâÿíñêî áðàòñòâî" ñúáðà íàáëþäàòåëè îò 42 ñòðàíè
отработват нови военни так-
тики за превземане на пози-
ции на терористи и унищожа-
ване на условния враг във ви-
сокопланински труднопрохо-
дими райони. В местата, къ-
дето тежката военна техника
не може да мине, в условния
бой се включва тактическият
десант. Главната задача на
щурмовата група е да открие,
блокира и ликвидира услов-
ния противник в труднодос-
тъпна планинска местност.

По покана на руската стра-
на в Новоросийск са прис-

тигнали 57 военни аташета от
42 страни, в качество на наб-
людатели на активната фаза
на учебните маневри. Става
дума за представители на во-
енно-отбранителни ведомства
от страните на Европа, Азия,
Северна и Южна Америка и
Африка.

Също така на ученията са
присъствали представители
на държавите-членки на
НАТО, включително Латвия,
Норвегия, Канада, Полша,
Турция, Германия и Великоб-
ритания.     /"Русия днес"/

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!

На 28 юни 2018 го-
дина близки, колеги
и приятели поздра-
вяваха КОНСТАН-
ТИН ПЕЕВ с юбилея
му. Макар паспортът
му да показва, че той
е на 70 години, на не-
говата енергия и рабо-
тоспособност искрено се
възхищават всички, които го
познават. Той успява търпе-
ливо и компетентно да пома-
га на ученолюбиви кандидат студенти и

положението, че САЩ може
да се откажат от участие в
ученията в Източна Европа,
както го направиха след сре-
щата на Тръмп с Ким Чен
Ун. Съюзниците - преди всич-
ко Полша, Прибалтийските
републики и Англия, се ка-
нят на форума на високо
равнище на НАТО на 11 и 12
юли добре да "подковат"
американския бос по този
въпрос. Трябва да му изби-
ят от главата мисълта за по-
добен компромис. Предсе-
дателят на Европейския съ-
вет Доналд Туск прогнозира
най-лошия сценарий: "В от-
ношенията ни със САЩ
трябва да сме готови за най-
лошото", каза той.

Тръмп обаче вече демонс-
трира пренебрежителното си
отношение към най-мощните
европейски държави и дори
към Канада. Срещата с Пу-
тин е нужна на Тръмп и за
да покаже, че и във външна-
та политика не е профан и
спазва обещанията си: обе-
ща да установи нормален ди-
алог с Русия и го прави. За
намеренията си няма нужда
да се съветва с когото и да
било. За разлика от пред-
шествениците си и почти
всички европейски лидери -
от големи западни до дреб-
ни източни и балкански,
Тръмп никога не си е позво-
лявал недружелюбни и обид-
ни лични нападки срещу Пу-
тин. Руският президент му от-
говаря със същата диплома-
тичност. Докато в Москва
Болтън подговяше срещата,
в Белия дом Тръмп намери
начин да отправи комплимент
към руския си колега: "Рус-
наците извършиха фантастич-
на работа по организиране-
то на Световното по футбол.
Те наистина успяха да пока-
жат нещо особено. Това зав-
ладява съзнанието, дори ако
не си футболен запалянко".

На този фон, като се има
предвид огромната маса нат-
рупани противоречия, дове-
ли двустранните отношения
до пълна деградация, не мо-
же да се очаква от срещата
да постигне пробив. Двете
супер ядрени сили са обре-
чени да бъдат съперници, но
същевременно да не допус-
кат враждата да взима връх.
Това може да бъде среща
на консенсуса - там, където
той е възможен.

Âðåìåòî è ìÿñòîòî íà
ñðåùàòà äîãîâîðåíè...

аспиранти, да организира международ-
ни конференции на най-актуални те-
ми, да помага на учени от различни
страни да установят плодотворни
връзки и като цяло е отдаден на ук-
репването на връзките между Бъл-
гария и Русия.
Освен че Коста е известен работо-

холик, той е и човек с голямо сърце.
Казват, че доброто, което върши човек,

не винаги му се връща, но, Коста, поже-
лаваме ти въпреки това да останеш верен
на себе си! Приеми нашите сърдечни позд-
равления и пожелания за дълги години пло-
дотворен и смислен живот! На многая лета!

Приятелите от "Русия днес-Россия сегодня"

Алексей
Новосьолов

връчи наградите
на първенците
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На 27 юни Русия отбелязва Денят на младежта. Тази
дата е фиксирана в най-новата история на страната, а
преди 60 години, откогато датира този празник, въведен
със специален указ от 2 февруари 1958 г., Денят на мла-
дежта се е чествал през последната неделя на юни. Впро-
чем, така е и когато 27 юни се пада в работен ден, както
е тази година. Затова основните мероприятията за праз-
ника ще се проведат в неделя, на 1 юли. Празникът,
останал от СССР, се чества в Беларус и Украйна в пос-
ледната неделя на юни.

Съветският Ден на младежта има предшестенник - МЮД
- Международен юношески ден, който се е отбелязвал от
1917 до 1945 г. Владимир Маяковски е посветил на МЮД
няколко свои стихотворения, а съветският миньор Алек-
сей Стаханов през 1935 г. посвещава на този ден знаме-
нития си рекорд.

Независимо как се е наричал, за празника са се подгот-
вяли много акции - събрания, сборове и конгреси на акти-
висти, съревнования на младежки бригади във фабриките
и заводите, спортни състезания, фестивали и конкурси, а
вечерта е била посветена на развлечения и танци.

Днес в крак с времето тези акции са заменени със съв-
ременни: косплей фестивали, конкурси за таланти и спорт-
ни постижения, научни форуми. През миналата година в
Москва например се проведе бой с шлемове за виртуална
реалност и конкурс за компютърна графика. През послед-
ните години се отделя внимание на социалния елемент на
този ден - провеждат се благотворителни базари и фести-
вали, а средствата се дават на детски домове и болници.

Според квалификацията на ООН младежи са юношите
и девойките до 24 години. По света днес те са около 1,8
милиарда, като най-много младежи има в най-гъсто на-
селената страна - Индия. В Русия към младежите се
причисляват хората от 14 до 30 години. Днес те са
около 33 милиона.

В навечерието на Деня на
младежта в Русия бе прове-
дено изследване за профе-
сионалната ориентация на
младите хора.

Експертите посочват, че
ако младежът не си е изб-
рал професия веднага след
завършване на училище, то-
ва е проблем не само за не-
го, но и за вузовете и рабо-
тодателите.

Само една трета от младе-
жите (31%) на възраст от 14
до 17 години твърдо са изб-
рали професия, показва из-
следване на аналитичния цен-
тър НАФИ. Повечето от ви-
пускниците от тази и близ-
ките години разглеждат ня-
колко варианта за професи-
онално ориентиране - такива
са 54%. 15% не са опреде-
лели посока, в която ще се
развиват.

Повече от половината от те-
зи, които така или иначе ве-
че за взели решение (53%)
смятат, че училището не им
е помогнало да направят из-
бора си, 23% са се затруд-
нили да отговорят на този
въпрос.

Тази ситуация е обуслове-
на от множество фактори,
смята ръководителят на нап-
равлението HR-изследвания
на НАФИ Людмила Спиридо-
нова. Според нея се очерта-
ва недостиг на квалифицира-
ни специалисти по професи-
онална ориентация и липса
на цялостна система за про-
фесионално самоопределение
на подрастващите.

Само една четвърт от те-
зи, които са избрали вече
професия (24%) смятат, че
училището им е помогнало в
този избор. При това те по-
сочват като фактори усиле-
ното изучаване на отделни
предмети (47% от тези, кои-
то са направили избора си
благодарение на училището),
факултативните занимания и
кръжоци (30%), срещи с
представители на различни
професии (30%). Участващи-
те в допитването младежи са
посочили също като полезни
препоръките на психолози
(25%), екскурзии в предпри-
ятия на потенциални работо-
датели (21%) и изяви на пред-
ставители на вузове (23%).

В Новгородска област в навечерието на Деня на мла-
дежта бе открит първият в региона младежки център от
нов формат "Место.Валдай". Това е многофункционална
интелектуална площадка за деца от предучилищна и учи-
лищна възраст. Тук те ще могат са се запознават, да
развиват талантите си, да пробват различни професии -
от робототехника и 3D-моделиране до местни занаяти. В
деня на откриването дойдоха много граждани - цели се-
мейства. Тук бяха и президентският пълномощник за Се-
верозападния федерален окръг Александър Беглов и гу-
бернаторът на Новгородска област Андрей Никитин.
Децата не само се записаха в нови кръжоци и изгледа-
ха развлекателната програма, но и участваха в сеанс за
връзка с Международната космическа станция. Космо-
навтът Сергей Прокофиев обеща да изпълни желанието
им да направи снимка на Валдай от Космоса и да госту-
ва в града след завръщането си на Земята.
В центъра, който е изграден само за една година, еднов-
ременно могат да се занимават 300 деца. В реализация-
та на проекта са помогнали "Газпром" и акционерната
банка "Россия". В 14-хилядния град Валдай има над 2
хиляди деца. Повечето от работещите в новия център са
млади хора.

Пред портрета на почина-
лия на 26 юни 2018 г. поет
Андрей Дементиев, поставен
на сградата на Дома на по-
езията, жителите на Твер по-
четоха паметта на съграж-
данина си.

Първият в страната Дом
на поезията е открит в Твер
през 2013 г. по инициатива
на Андрей Дементиев и но-
си неговото име. В старин-
ната сграда се провеждат
изложби, научни конферен-
ции, литературни четения и
сбирки, празници на пое-
зията. В зданието има ка-
бинет на Андрей Дементи-
ев, където той е работил
бидейки в Твер. През 2016
г. в двора на Дома на пое-
зията е открит паметник на
поетите шестидесетници -
дело на скулптора Зураб
Церетели.

Руският съветски поет,
журналист, радио и телеви-
зионен водещ Андрей Деме-
тиев е роден в Твер през
1928 г. 20 години по-късно
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Делът на онези, които из-
бират професия благодаре-
ние на училището е дори още
по-малък, отколкото показ-
ват резултатите, убедена е
Виктория Пятница - член на
НПО "Експерти на пазара на
труда". Защото дори онези,
които са избрали професия,
след вуза могат да не рабо-
тят по тази специалност. По
думите на експерта един от
проблемите в сферата на
преориентирането е несъвър-
шенството на законодателна-
та база. Като пример Пятни-
ца дава факта, че според се-

гашните правила работодате-
лят дори при голямо жела-
ние не може да вземе на стаж
или производствена практи-
ка ученици. Максимум се пра-
ви екскурзия в предприяти-
ето.

По съветско време учени-
ците получаваха представа за
различните професии в рам-
ките на учебните дисципли-
ни. Но оттогава има много но-
ви специалности, които въ-
обще не се споменават по
време на уроците, споделя
сътрудникът на департамен-
та по развитие на нови об-
разователни форми на АСИ
Светлана Решетникова, цити-
рана от "Известия". По думи-
те й в обикновените училища
няма система за професио-
нална ориентация. Държава-
та може да реши този проб-
лем, ако всички ученици имат
възможност да преминават
тестиране за професионална
ориентация. Решетникова
предлага още в училищната
програма да се интегрира ин-
формация за професиите -
например на курсовете по

финансова грамотност може
да се разказва за икономи-
ческите специалности.

Ако училището не е помог-
нало на младежа да избере
професия, по-нататък това
става проблем за универси-
тета, а често и за бъдещите
работодатели, убедена е ди-
ректорът на института по
развитие на образованието
на Висшата школа по иконо-
мика Ирина Абанкина. За
мнозина младежи след полу-
чаване на бакалавърска сте-
пен настъпва психологичес-
ка криза, защото те разби-

рат, че не са на точното мяс-
то (например заради настоя-
ване на родителите) и биха
искали да имат друга профе-
сия. Т.е. те променят жизне-
ната си стратегия, а в уни-
верситета, където учат се по-
лучава недостиг на желаещи
за магистратура по дадена
специалност. Абанкина е на
мнение, че съвременното учи-
лище не възпитава у учени-
ците качества като самосто-
ятелност, умение да се пра-
ви избор и да се вземат от-
говорни решения.

Сега с професионалното
ориентиране се занимават
най-вече на равнище регио-
ни и много неща зависят от
решението на местните ад-
министрации. В Москва нап-
ример се развиват предква-
лификационни класове - ин-
женерни, медицински, кадет-
ски и академични. Но минис-
терството в момента не се
занимава с този проблем, за-
щото е заето с разделянето
на бившето Министерство на
образованието и науката на
две отделни.

Â Òâåð ñå ïîêëîíèõà ïðåä Àíäðåé Äåìåíòèåâ
той за първи път публикува
в местния вестник "Проле-
тарская правда" стихотворе-
нието си "На студента". Де-
ментиев е почетен гражда-

нин на Твер. Той почина на
90-годишна възраст. Проща-
ването с поета е на 29 юни
в Москва в зала "Чайковс-
ки".

20 април 2018 г., Москва. Андрей Дементиев пред скулпту-
рата си направена от Зураб Церетели в Руската художестве-
на академия
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Петнайсет лауреати
на конкурса на ІV
фестивал "Руски се-
зони" представиха
творбите си в мос-
ковския ЦУМ. Тази
година конкурсът е
в три номинации:
"Мода", "Предметен
дизайн" и "Дървена
архитектура". "Руски
сезони" се провеж-
да под патронажа на
Министерството на
промишлеността и
търговията от 2015 г.
Мисията на фестива-
ла е да се представят и да участват в чуждестранния пазар руски
производители, както и откриване и подкрепа на нови имена в бранша.
"Руски сезони" не е само конкурс за млади дизайнери, но и площадка
за дискусии, лекции и изложби. Резултатите ще бъдат обявени на 4
септември, а победителят в номинацията "Мода" ще получи подкрепа от
сп.Vogue и колекцията му ще бъде представена в ЦУМ.

Повече от 200 възпита-
ници на московски
учебни заведения на
Министерството на от-
браната (МО) получиха
дипломите си на Съ-
борния площад в Кре-
мъл. Зам.-министърът
на отбраната на РФ Ни-
колай Панков предаде
на младежите и девой-
ките топли и искрени
поздравления със зна-
менателното събитие от
името на министър
Сергей Шойгу. По дан-
ни на МО тази година випускниците от трите московски училища са 220
хиляди юноши и девойки. По традиция след тържествената церемония
възпитаниците на Московското суворовско военно училище и Московс-
кото военно-музикално училище "В.Халилов" подхвърлиха във въздуха
монети, а възпитаничките на пансиона на МО - розови листенца.

От 13 до 22 юни т. г. в Калининската АЕЦ (Тверска област)преминаха
производствена практика студенти от 4-и курс на Беларуския национален
технически университет и от 3-и курс от Беларуския държавен универси-
тет по информатика и радоелектроника. Получените знания студентите
можаха да закрепят и на практика в процеса на демонстрационните
занимания на пълномащабните тренажори. Това са уникални програмно-
технически комплекси, които позволяват да се имитира целият спектър от
режими - от нормална експлоатация до извънредни ситуации на АЕЦ.
Четирите блока на централата имат три пълномащабни тренажора, които
напълно повтарят реалното управление на блоковете и се използват за
обучение и поддържане на квалификацията на персонала, както и за
подготовка на специалисти за други руски и чуждестранни АЕЦ.

Първите международни
състезания по флай-
бординг и по фрийс-
тайл се проведоха в
рамките на Купата на
Русия по аква байк в
Твер от 21 до 24 юни.
В състезанията участ-
ваха над 50 спортисти.
За първи път състеза-
ния по аква байк са се
провели в Санкт Пе-
тербург, после в Моск-
ва, а Твер е третият
град, който за четвър-
ти път приема гости.
Първото събитие е
етап от Световната купа по аква байк, а сега - три години подред от
2016 г.- Шампионат и Купата на Русия. Участниците в тези екстремни
видове спорт успешно преодоляха както дъжда, така и плаващите в
езерото патици. На 23 юни жителите на Твер  наблюдаваха нощно
фрийстайл-шоу  "Космическа Одисея", с участието на флайбордисти.

Перфектен хотелски
комплекс "Еделвайс",
въжена линия, конен
клуб, страйкбол, АТВ-а
и планински велосипе-
ди, басейни, стрелби-
ще, киносалон, екскур-
зии по исторически за-
бележителности - това
са част от предложе-
нията на новия курорт
в Чечня - "Ведучи". Пър-
вият летен сезон на
"Ведучи" бе открит в не-
деля. Официално ку-
рортът бе открит на 26 януари 2018 г. - през зимния сезон, когато
заработи първият седалков лифт с дължина 800 м, както и еднокиломет-
ровата писта за начинаещи скиори. Към 2021 г. на територията на комп-
лекса "Ведучи" се планира да бъдат построени 15 км писти и шест
лифта. В пълен обем курортът ще заработи през зимата и лятото на
2025 г. с хиляда места за туристи и 719 работни места.
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Италианският премиер Джузепе
Конте заяви, че икономическите
санкции на ЕС срещу Русия не тряб-
ва да се подновяват автоматично,
съобщи Ройтерс. На срещата на ев-

ропейските лидери в Брюксел се
очаква да се вземе решение за удъл-
жаване до януари догодина на нало-
жените на Русия санкции във връзка
със събитията в Украйна. "Ние ще
препотвърдим принципа, че не тряб-
ва да има автоматизъм при подновя-
ването на санкциите", каза италианс-
кият премиер в реч пред парламен-
та, излагаща позициите на страната
по различни въпроси в навечерието
на срещата на върха на ЕС. "Трябва
да бъдем много внимателни. Санкци-
ите трябва да са средство, а не да
стават цел", подчерта Конте. Той до-
бави, че Италия ще обърне "голямо
внимание" на интересите на собстве-
ния си бизнес. Ограниченията на ЕС
за руски компании от енергийния, от-
бранителния и финансовия сектор са
удължавани на всеки шест месеца,
откакто за първи път бяха въведени
през лятото на 2014 г.

Вероятното място за срещата
между Доналд Тръмп и Владимир
Путин няма да е Виена, а Хелзин-
ки, съобщи анонимен американски
високопоставен източник, цитиран
от Reuters. Държавният секретар
Майк Помпео заяви, че вероятно
Тръмп ще се срещне с руския си ко-
лега "в недалечното бъдеще" след по-
сещение в Москва тази седмица на
съветника по сигурността на Белия
дом Джон Болтън. Източникът допъл-
ни, че докато Хелзинки е най-вероят-
ният избор, окончателното решение
зависи от резултата от разговорите
на Болтън в Москва. Виена засега
също остава като възможно място на
срещата, но според някои официални
лица идеята била изоставена. Пре-
зидентът на Финландия Саули Нии-
нисто направи кратко изявление в от-
говор на журналистически въпроси:
"Финландия винаги е готова да пред-
ложи своите добри услуги, ако бъде
помолена".

Владимир Путин поздрави турс-
кия лидер Реджеб Ердоган за пре-
избирането му на президентския
пост. В телеграмата се отбелязва, че
"резултатите от изборите свидетелс-

тват за неговия голям политически
авторитет". Руският президент изтък-
ва заслугите на Ердоган за решава-
нето на социално-икономическите и
външнополитически задачи, които
стоят пред Турция. Той отбелязва и
успешното развитие на руско-турски-
те отношения, подчертава, че двуст-
ранният диалог е необходим, защото
е в интерес и на Турция, и на Русия,
допринася за стабилността и сигур-
ността на евразийския континент. Ер-
доган спечели президентските избо-
ри на 24 юни още в първия тур с 52
на сто от гласовете.

От тук - от там

Страницата подготви
Светлана Михова

В случай на конфликт
с Русия НАТО може да
загуби първата фаза на
войната поради бюрокра-
тично протакане и лоши-
те пътища. Докато основ-
ните части на натовския
контингент си пробиват
път към източните гра-
ници, руските войски ще
завземат цяла Прибалти-
ка, пише в. Washington
Post.

Според вестника до то-
зи извод е стигнало аме-
риканското командване
в резултат от анализа на
военните учения, състо-
яли се през последната
година в Европа. Напри-
мер след края на учени-
ята в Грузия тежката
американска техника се
прибираше до мястото
на постоянната си лока-
ция в Германия по жп ли-
ния цели четири месеца.
Тъй като жп линиите в

Двама руски журна-
листи, поканени в Киев
на конференцията на
ОССЕ за свободата на
медиите, не бяха допус-
нати да преминат грани-
цата на летището. Моти-
вът беше, че те "крият
опасност за национална-
та сигурност на Украйна".
Основания за обвинени-
ята обаче не бяха пред-
ставени. И на двамата е
наложена 5-годишна заб-
рана да посещават Ук-
райна. Това са водещият
програмата "Международ-
ное обозрение" на тв ка-
нал "Россия 24" и пред-
седател на комисията на
Обществената палата за
развитие на информаци-
ята Евгений Примаков и
кореспондентът на тв
Russia today Пола Сли-
ер, която също бе пока-
нена на конференцията
на ОССЕ.

Инцидентът е поредно-
то доказателство за със-
тоянието на правата на
журналистите, свободата
на словото и тоталитар-
ната същност на режима
в Киев. "Това свидетелст-
ва, че властите нямат ни-
що общо с разума и адек-
ватността", заяви Прима-
ков. Той допълни още, че
е искал да съчетае учас-
тието си в конференцията
и да посети местата,
свързани с живота на дя-

Новото италианско
правителство смята да
работи за откриване на
нова страница в отноше-
нията между Русия и
НАТО, заяви пред РИА
"Новости" зам.-външният
министър на Италия Гу-
лиелмо Пики.

"НАТО е важен елемент
във външната политика
на Италия и затова стра-
ната може и е длъжна да
изказва мнението си по
важни стратегически ре-
шения. Рим се стреми да
отвори нова глава в сът-
рудничеството си с Мос-
ква", отбеляза Пики, кой-
то освен зам.-външен ми-
нистър е и съветник по
международните въпроси
на вицепремиера и лидер
на партията "Лига" Матео
Салвини. Той напомни, че
премиерът Джузепе Кон-

Â Óêðàéíà íå ïîíàñÿò ñâîáîäàòà íà ñëîâîòî
Руският журналист Евгений
Примаков не бе допуснат
до форум на ОССЕ в Киев

Журналистът Евгений При-
маков дава пресконфе-
ренция

до си, на когото е кръс-
тен - родения в Киев ви-
ден руски политик, дипло-
мат и журналист Евгений
Примаков. Още повече,
че денят на конференция-
та - 26 юни, съвпадаше с
деня на третата годишни-
на от смъртта на знаме-
нития му предшественик.

Многозначителен и
тревожен е фактът, че
двамата руски журналис-
ти пристигнаха в Киев за
участие в международно
събитие, чийто организа-
тор е ОССЕ, а Украйна в
случая само предоставя
място. Причината за из-
бора на Киев като дома-
кин на форума е именно

безпрецедентното нару-
шаване свободата на сло-
вото и медиите в тази
страна. Затова логично и
дори задължително беше
ОССЕ да се намеси по-
активно в случая и да
настоява пред местните
власти да не препятстват
участието на руските
представители. Вместо
това се чуха само дежур-
ни думи на разочарова-
ние. "Съжалявам, че на
журналистите от руски
медии Примаков и Слиер
е било отказано влизане
в Украйна. Потвържда-
вам, че всички страни
членки на ОССЕ са длъж-
ни да съдействат за сво-
бодното придвижване на
журналистите в региона",
запази политкоректност
представителят на ОССЕ
по защита свободата на
медиите Арлем Дезир.

В Съюза на журналис-
тите на Русия (СЖР) съ-
общиха, че готвят протес-
тни ноти до различни меж-
дународни организации.
Случаят е абсурден - да
се налагат репресии на
журналисти и те да бъдат
лишени от правото да из-
пълняват преките си про-

фесионални задължения
на форум, посветен на сво-
бодата на словото. Край-
но време е Европа да спре
да си затваря очите пред
наглото потъпкване на най-
елементарните свободи в
Украйна. Докато това не
стане репресивният тота-
литарен режим в Киев ще
се чувства безнаказан. "Те-
зи действия противоречат
на европейските ценности,
нарушават правата на
журналистите и лишават
гражданите от достъп до
информация", заявиха в
СЖР.

След военния преврат в
Киев през 2014 г. и раз-
палването на гражданска
война в Донбас в страна-
та влезе в действие сви-
репа цензура. Последваха
арести и убийства на жур-
налисти, изразяващи пози-
ции несъвпадащи с неона-
цистката идеология на
властите. С приемане на
мракобесни закони още
през март 2015 г. бе спря-
на акредитацията на пред-
ставители на руски медии
към украинските държав-
ни институции. В страната
са забранени излъчване-
то на основните руски те-
левизии, продажбата на
руски медии и литерату-
ра, прожекцията на руски
филми, концертите на рус-
ки певци, блокират се рус-
ки интернет сайтове.

Íà ÍÀÒÎ ìó ïðå÷åëè ëîøèòå ïúòèùà
Прибалтика са по-широ-
ки от европейските се
налагаше разтоварване-
то на техниката и новото
и натоварване. На унгар-
ските гранични власти
пък не се хареса начи-
нът, по който бронетран-
спортьорите са закрепе-
ни за вагоните и компо-
зицията бе задържана
няколко дни.

Наред с това обикно-
вените магистрали в Из-
точна Европа са непод-
ходящи за придвижване
на военната техника не
само поради лошо със-
тояние на тяхната настил-
ка, но и поради особе-
ностите на географските
условия. Така например
шосето с две ленти от
Полша до Литва преми-
нава край езера и пре-
обръщането само на ед-
на машина блокира дви-
жението с дни. Мостове-

те също са непригодни и
не могат да издържат те-
жестта на бойната техни-
ка.

Много проблеми създа-
ват и бюрократичните
изисквания в различни
европейски страни, жал-
ва се американското во-
енно началство. Германия
изисква прехвърлянето
на военна техника да ста-
ва само в работни дни и

само нощно време. Шве-
ция пък настоява това да
става след подаване на
специална заявка най-
малко три седмици пред-
варително. Бюрократич-
ните бариери при реал-
на война може да бъдат
отстранени, но при локал-
ни конфликти загубата на
време ще бъде катастро-
фална, заключава изда-
нието.

Ðèì èñêà íîâè îòíîøåíèÿ ñ Ìîñêâà
те подкрепя предложени-
ето на Доналд Тръмп Ру-
сия да бъде поканена да
се завърне в клуба на Г-
7. Според Пики "полити-

ката на Русия на изток
буди тревога, но главна-
та опасност за алианса и
Италия идва от юг, откъ-
дето в Европа нахлуват

тълпи имигранти".
През май 2002 г. на

римската среща на ви-
соко равнище на пакта
бе създаден Съветът "Ру-
сия-НАТО" като главен
терен за диалог и коор-
динация. Тогава в рамки-
те на Съвета започнаха
редовно - най-малко вед-
нъж в месеца, да се про-
веждат заседания на
равнище посланици, а
два пъти годишно се
свикваха срещи на висо-
ко равнище или на ми-
нистерско. През 2014 г.
след присъединяването
на Крим към Русия и на-
чалото на войната в Дон-
бас дейността на Съве-
та бе замразена. През
2016 г. срещите на рав-
нище посланици се въ-
зобновиха, но те нямат
регулярен характер.Заседание на Съвета "Русия-НАТО"

Товарене на американските танкове
"Ейбрамс" на пристанището в Констанца
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В последния кръг от гру-
повата фаза отборът на Ру-
сия отстъпи с класическо-
то 3:0 на Уругвай и зае вто-
рото място в група А. Два
от головете паднаха през
първото полувреме - отли-
чи се нападателят Луис Су-
арес, а гол в своята врата
вкара Денис Черишев. В 92-
ата минута на срещата тре-
ти гол отбеляза нападате-
лят на уругвайците Едисон
Кавани. През по-голямата
част от мача руснаците иг-
раха с човек по-малко -
червен картон получи Игор
Смолников. В осминафина-
лите възпитаниците на стар-
ши треньора Станислав
Черчесов ще срещнат отбо-
ра на Испания на столич-
ния стадион "Лужники".

Поражението не можа да
помрачи всеобщата атмос-
фера на футболния празник
в Самара, където руснаци-
те посрещнаха южноамери-
канците. Два часа преди
двубоя тълпи фенове от Ру-
сия и Уругвай запълниха ог-
ромния парк и горския ма-
сив, разположен около аре-
ната. Поклонниците на фут-
бола не можеха да бъдат
спрени дори от юнската же-
га - през деня температу-
рата достигаше до 35 гра-
дуса. Към 20 часа самарс-
ко време, когато мачът за-
вършваше, термометърът
показваше 32 градуса.

"Самара Арена" на прак-
тика беше пълна - по офи-
циални данни мачът беше
посетен от 41 970 зрители
при обща вместимост на
стадиона 45 хил. души. Ин-
тересните за медиите ли-
ца, дошли да подкрепят
"сборная", бяха разположе-
ни не само в ложите за по-
четни гости, но и по трибу-
ните. Сред тях се оказа
например руският хокеист
Евгений Кузнецов. Носите-
лят на хокейната Купа
"Стенли" със състава на
"Вашингтон" дойде на мача
от родния си Челябинск, къ-
дето прекарва отпуска си.

- Нашият регион, нашият
град и нашите жители зас-
лужиха този празник - ка-
за пред "Известия" минис-
търът на спорта на Самар-
ска област Дмитрий Шлях-
тин. - Самара винаги е би-
ла футболен град, нашите
фенове обичат и разбират
от футбол. Те заслужиха да
видят своя отбор на новия
стадион в мач на такова
равнище. Радостно е, че Ру-
сия постигна положителни
резултати в първите си два
мача. Смятам, че дори по-
ражението от Уругвай не
развали общото впечатле-
ние. Още повече, че "сбор-
ная" реши задачата да пре-
одолее групата.

Ръководството на руския
отбор реши да направи про-
мени в състава. На десния
фланг на отбраната Марио
Фернандес беше заменен от
Игор Смолников, а на ле-
вия мястото на Юрий Жир-
ков зае Фьодор Кудряшов.
На мястото на Александър
Головин Станислав Черчезов
постави Алексей Миранчук.

- Изборът на състава е
прерогатив на старши тре-
ньора - отбеляза в беседа
с кореспондент на "Извес-
тия" почетният президент на
Олимпийския комитет на Ру-
сия Александър Жуков. - Не
знаем кой какви травми е

Êîé êàêâîòî å çàñëóæèë
"Сборная" се класира за плейофите на Световното

първенство по футбол от второто място в своята гру-
па, като отстъпи с три безответни гола на Уругвай,
който пък продължава да бележи само от статични по-
ложения. Rusfootball.info поставя заслужени оценки на от-
бора на старши треньора Станислан Черчесов.

Игор Акинфеев - 2.5. В предишните два мача Акин-
феев имаше малко работа - по-скоро тя липсваше, ако
изключим дузпата и няколкото пресечени топки извън
наказателното поле. Уругвай обаче реши да предостави
практика на Игор, за която той не се оказа готов. Пър-
во пропусна гол от пряк свободен удар в близкия до
себе си ъгъл, а след това не успя да реагира на рико-
шет от Черишев. След това се появи един от елементи-
те на играта на Акинфеев - да спасява стопроцентови
голове, когато всичко вече е решено. Третият гол дойде
след добавка.

Игор Смолников - 1.0. Провален мач за заменилия
Марио Фернандес. Няколко пъти не успя да се върне в
защита. Взаимодействието му със Самедов остана са-
мо пожелание, плюс два напълно заслужени жълти кар-
тона до 35-ата минута. Втори картон в турнира, който
погреба надеждите на "сборная" за точки в този мач.

Иля Кутепов - 3.0. Иля не успя да ухапе Суарес, въп-
реки че неведнъж се оказа сам срещу уругвайския на-
падател. Преди гола блокира неговия удар, като някол-
ко секунди преди това отстъпи в единоборство. При
друга атака пропусна топката зад гърба си. През вто-
рата част се задържа прекалено пред своята врата,
когато съотборниците му организираха изкуствена за-
сада. Добре че Игнашевич беше на мястото си.

Сергей Игнашевич - 3.5. През по-голямата част игра
надеждно, няколко пъти застраховаше Кутепов, успешно
се противопоставяше на Суарес и Кавани. В някои слу-
чаи беше по-остър срещу нападателя на ПСЖ и ако
съдията беше по-внимателен можеше да отсъди и дузпа.

Фьодор Кудряшов - 2.5. Не можа да замени Жирков
пълноценно. Той неведнъж фаулираше опонентите си,
съсредоточаваше се в отбранителни действия. Все пак
допусна лична грешка, когато позволи на Кавани да
направи резултата разгромен.

Робан Зобнин - 4.0. В миналия мач Зобнин беше
наречен незабележим герой, а днес при липсата на
голове изглежда най-добър в състава на Русия. При 0:2
поведе отбора в атака, действаше продуктивно в еди-
ноборствата, след едно от тях създаде единствения го-
лов момент за руския тим през второто полувреме. В
отбрана също действаше надеждно, макар че в среда-
та на полувремето едва не предизвика гол, като позво-
ли да бъде надигран на своето наказателно поле.

Юрий Газински - 1.5. Изработи прекия свободен удар,
след който Суарес вкара гол. Този епизод обаче явно
на нищо не го е научил, защото той сгреши още няколко
пъти по този начин. Не е чудно, че след такава игра не
излезе на терена през втората част.

Александър Самедов - 2.5. Не дочакахме от Самедов
центрирания на главата на Дзюба като в миналия мач.
Той изпълняваше статичните положения неуспешно. През
второто полувреме се оказа в центъра, което не се от-
рази на качеството на играта му. Блед мач за Самедов.

Денис Черишев - 3.0. Черишев не успя да догони
Роналдо в спора на голмайсторите, макар че имаше
възможности, особено след свалената топка от Дзюба,
която вратарят спаси. Благодарение на него бяха спе-
челени няколко корнера. Един от уругвайските корнери
пред вратата на Русия обаче се превърна в катастро-
фа за Черишев - след удар на Лаксалт топката  го
уцели и влезе в левия ъгъл на вратата на Акинфеев.
След изгонването на Смолников отстъпи мястото си на
Марио Фернандес.

Алексей Миранчук - 2.0. На пресконференцията преди
мача журналисти попитаха Черчесов защо не играе Ми-
ранчук. Сега вероятно ще го питат защо игра. Дебютът
му на Световното първенство едва ли може да се наре-
че успешен. През първата част се загуби безвъзврат-
но. Напомни за себе си близо до почивката като отк-
радна една топка и провали една атака. Партньорите
му предпочитаха да не играят с него, макар той да
замени Головин.

Артьом Дзюба - 3.0. За първи път в този турнир
Артьом напусна терена без отбелязан гол, макар много
да се стараеше. Свали топка за Черишев, но това не се
оказа достатъчно. Не забравяше и за защитата, като
на два пъти лиши Кавани от възможността да вкара
след центриране. При третия гол Кавани все пак го
надигра. През втората част силите му намаляха, с кое-
то може да се обясни пропуска след възможността за
гол, създадена от Зобнин.

Марио Фернандес - 3.5. За 10-те минути от първото
полувреме, които престоя на терена, се занимаваше
повече с отбранителна работа, а през втората част
акцентираше на съзиданието. Участва в две перспек-
тивни атаки, на които не достигаше последния пас.

Далер Кузяев - 3.0. Излезе на терена през втората
част на мястото на провалилия се Газински и за 10
минути участва в няколко атаки. По-късно обаче актив-
ността му спадна.

Фьодор Смолов - 3.0. Влезе активно в играта, в края
на второто полувреме развъртя двама защитници и стре-
ля, но вратарят беше готов за подобен вариант. Отдав-
на "сборная" не беше играла с двама нападатели.

Îò íåáåñàòà íà çåìÿòà
Руският национален отбор
претърпя първото си поражение
на домакинското си Световно
първенство по футбол

имал в двата първи мача.
Освен това имаше и футбо-
листи, които "висяха" с жъл-
ти картони - преди осмина-
финалите не бива да се рис-
кува. При всички случаи е
полезно да бъде проверен
резервът. Дори с цената на
този резултат. Главното е да
се отчетат грешките и към
плейофите да се тръгне на
всеоръжие.

В антигерой на мача в
Самара се превърна защит-
никът Игор Смолников.
Първият гол в руската вра-
та стана след неуспешен
пас назад на футболиста на
"Зенит", който провокира
опасен пряк свободен удар.
След това в продължение
на осем минути 29-годиш-
ният футболист получи два
жълти картона, като оста-
ви съотборниците си в на-
мален състав. След почив-
ката руснаците дори с чо-
век по-малко имаха тери-
ториално преимущество, но
отборът на Уругвай органи-
зираше качествени контра-
атаки и не увеличи резул-
тата само благодарение на
вратаря Игор Акинфеев. И
той обаче се оказа безси-
лен в продължението на
второто полувреме, когато
след поредно негово спася-
ване Едисон Кавани напра-
ви ефектна добавка - 0:3.

- Това е сериозен шамар
за отбора на Русия - заяви
пред "Известия" легендар-
ният чешки футболист Ян
Колер, който изигра част от
кариерата си в самарския
"Крила на съветите". - От-
борът на Уругвай показа
своите силни страни и пос-
тигна уверена победа. Бе-
зусловно, върху играта на
Русия се отрази изгонване-
то на един футболист. По-
вече от полувреме русна-
ците играха с намален със-
тав, а климатичните усло-
вия още повече усложниха
задачата. Сега Русия тряб-
ва да се съсредоточи в ос-
минафиналите. Там играта
ще е още по-сложна.

Поражението беше първо
за "сборная" на домакинс-
кото Световно първенство.
Въпреки загубата феновете
приветстваха топло футбо-
листите, които им благода-
риха след последния съдий-
ски сигнал. Отборът реши
задачата си да преодолее
групата за първи път от 32
години насам. Остава да се
надяваме, че в неделя в
състава ще се завърнат от-
починалите футболисти и в
осминафиналите срещу се-
риозния състав на Испания
на терена ще видим руския
агресивен и резултатен от-
бор.
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Заседание правительст-
венной комиссии по делам
соотечественников за рубе-
жом под председательством
министра иностранных дел
России Сергея Лаврова сос-
тоялось в Москве 26 июня.
Об этом говорится в сооб-
щении МИД РФ.

На повестке дня была
подготовка VI Всемирного
конгресса российских со-
отечественников, прожива-
ющих за рубежом, и чет-
вертого Международного
молодежного форума сооте-
чественников. Конгресс

пройдет под лозунгом "Рос-
сия и соотечественники:
новые вызовы и новые ру-
бежи", на его площадке пла-
нируется подвести итоги ра-
боты и определить ориен-
тиры взаимодействия в бу-
дущем. "Среди приоритетов
- дальнейшая консолидация
зарубежной российской об-
щины, усиление роли моло-
дежи, вопросы поддержки,
защиты прав и законных ин-
тересов соотечественников,
проблемы русскоязычного
образования за рубежом,
развитие СМИ соотечест-

венников и распростране-
ние объективной информа-
ции о нашей стране", - от-
метили в дипведомстве. В
свою очередь особенностью
четвертого Международно-
го молодежного форума со-
отечественников, который
пройдет в Софии 6-8 октяб-
ря, "станет проработка
новых форм общения с мо-
лодежью, включая проведе-
ние онлайн-встреч молодых
соотечественников с учас-
тием известных отечест-
венных экспертов и блоге-
ров", указали в МИД.

Для подписания соглашения о побратимстве в
город Несебр прибыла представительная деле-
гация из Звездного городка во главе с мэром -
летчиком-космонавтом героем России Валери-
ем Ивановичем Токаревым.

Делегацию Звездного городка приветствовал
мэр Несебра Николай Димитров, затем к бол-
гарской стороне с приветственным словом об-
ратился мэр Звездного городка Летчик-космо-
навт, герой России Валерий Иванович Токарев.
Затем прошла торжественная церемония под-
писания соглашения о партнерстве между Не-
себром и Звездным городком. Также стороны
вручили друг другу символические подарки.

Но самым большим подарком для всех стало
поздравление с подписанием Соглашения о поб-
ратимстве космонавтов Олега Артемьева и Сер-

25 июня славяне всего ми-
ра, а это более 300 миллио-
нов человек, отмечают День
дружбы и единения славян.
Этот праздник был учреждён
в 90-х годах 20 века и был
создан для того, чтобы раз-
ные ветви славянских наро-
дов помнили о своих истори-
ческих корнях, стремились
сохранить свою культуру и
многовековую связь друг с
другом.

Символично, что именно в
этот день на сцене амфитеат-
ра в городе Несебре в тре-
тий раз состоялся 7-ой Меж-
дународный фестиваль-кон-
курс "Отечество". Он был ор-
ганизован в рамках визита де-
легации космической столицы
России, легендарного Звезд-

Çâåçäíûé ãîðîäîê è Íåñåáð ñòàëè ãîðîäàìè-ïîáðàòèìàìè
гея Прокофьева  с Международной Космичес-
кой станции. В церемонии подписания принял
участие руководитель представительства Рос-
сотрудничества в Болгарии Павел Журавлев, ко-
торый поприветствовал укрепление побратимс-
ких связей между городами и пригласил мэров
Звездного и Несебра на Форум городов побра-
тимов который пройдёт в болгарской Варне с
15 по 19 сентября этого  года.

Специальные призы от представительства Рос-
сотрудничества были вручены: детскому тан-
цевальному коллективу "Ракета" из Звездного,
Ухиной Татьяне из села Киржач, коллективу "Кос-
мические казаки", а также организаторам фес-
тиваля: Администрации Несебра и художествен-
ному руководителю "Дома космонавтов" Звезд-
ного городка Людмиле Котловой.

ного городка, которая посе-
тила Несебр для подписания
Соглашения об установлении
партнерских отношений. От-
крывали фестиваль мэр Не-
себра Николай Димитров,
мэр Звездного городка лет-
чик-космонавт Герой России
Валерий Токарев и руководи-
тель представительства Рос-
сотрудничества в Болгарии
Павел Журавлев.  Зрителей
ожидала интереснейшая прог-
рамма и знакомство с куль-
турой разных славянских на-
родов. Специальные призы от
представительства Россот-
рудничества были вручены
победителям форума: детско-
му танцевальному коллективу
"Ракета" из "Дома Космонав-
тов" Звездного городка, Ухи-

ной Татьяне, певице из села
Киржач Владимирской облас-
ти, творческому коллективу
"Космические казаки", а так-
же организаторам фестиваля:
Администрации Несебра и ху-
дожественному руководителю
"Дома космонавтов" Людми-
ле Котловой.

Фестиваль "Отечество"
имеет богатую историю. На-
чавшись 2012-2014 годах в
Испании, в 2015-м и 2017-м
он с успехом проходил в Бол-
гарии, в одном из самых
древних городов Европы, на-
ходящемся под эгидой
ЮНЕСКО - в Несебре. В
2016-м фестиваль принима-
ли в городе-герое Севасто-
поле, а в 2017-м в День Рос-
сии - в Оребурге. Важным
моментом фестивалей "Оте-
чество" является участие в
них почетных гостей - Геро-
ев-космонавтов.

Фестиваль “Отечество” в
третий раз прошел в Несебре

Фото
РКИЦ

Ëàâðîâ ïðèíÿë ó÷àñòèå â çàñåäàíèè ïðàâèòåëüñòâåííîé
êîìèññèè ïî äåëàì ñîîòå÷åñòâåííèêîâ
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

В рамках Дней Москвы в
Брюсселе состоялось засе-
дание круглого стола на те-
му "Русский мир и русский
язык: исторические корни и
направления развития". Об-
суждение состоялось при
поддержке Российского
центра науки и культуры в
Брюсселе, московского Де-
партамента внешнеэкономи-
ческих и международных
связей, а также центра меж-
дународного сотрудничест-
ва, сообщает сайт Москов-
ского дома соотечественни-
ка.

Модерировали заседание
советник мэра российской
столицы Владимир Лебедев

Â Áðþññåëå ïîãîâîðèëè î íàïðàâëåíèÿõ
ðàçâèòèÿ Ðóññêîãî ìèðà

"Öàðåâíà-ëÿãóøêà" ïîáûâàëà â Èòàëèè
В начале июня Русский камерный театр (РКТ) побывал

в итальянском городе Турине на VI Международном детс-
ком театральном фестивале "BalaganFest". Наши сооте-
чественники были приглашены в качестве гостя для пока-
за юным театралам русской сказки "Царевна-Лягушка".
Зрители с восторгом принимали спектакль - зал аплоди-
ровал стоя, а это говорит о том, что вера в добро живет
в каждом сердце.

После показа  коллективу РКТ театра вручили дипломы
и подарочные сувениры на память о фестивале. Органи-
заторами была предоставлена культурная программа в
полном объеме: экскурсии, мастер-классы, дружествен-
ное общение с другими участниками фестиваля из разных
уголков Европы.  Всех участников объединил на сцене
Молодежного театра "Рагаци" великий русский язык.

"Все что случилось с труппой из 14-ти человек в рамках
фестиваля "BalaganFest", вдохновляет коллектив на соз-
дание новых, нужных для зрителя проектов", - сказала
руководитель РКТ Юлия Диханова.

Соотечественники в США
возрождают посёлок Влади-
мирово, расположенный в
сотне километров от Чика-
го. После Второй мировой
войны здесь было основано
русскоязычное поселение,
названое в честь Владими-
ра Крестителя. В 60-е годы
прошлого столетия архие-
пископ Чикагский, Детройт-
ский и Североамериканский
Серафим, создатель мо-
лодёжного православного
объединения, организовал
здесь детский лагерь, но
постепенно люди стали по-
кидать село, детские голо-
са утихли, сообщает ТАСС.

Первоначально в селе жи-
ли только русскоязычные
православные, за этим
строго следил основатель
лагеря архиепископ Сера-
фим. На территории посе-
ления долгое время прово-
дился православный "Влади-
мировский фестиваль". В
последней четверти XX ве-

и руководитель брюссельс-
кого РЦНК, советник рос-
сийского посольства в Бе-
льгии Вера Бунина. В при-
ветственном слове к соб-
равшимся представитель
московской мэрии отметил,
что темы русского языка и
молодёжная политика явля-
ются актуальными темами
для обсуждения, и заверил,
что правительство Москвы
продолжит поддержку рус-
скоязычного населения за
пределами России. Мысль о
важности темы круглого сто-
ла, высказанную в привет-
ствии Владимира Лебедева,
поддержала руководитель
РЦНК Вера Бунина. В це-

лом представители посоль-
ства России в Бельгии, при-
сутствовавшие на меропри-
ятии, однозначно положите-
льно высказались по отно-
шению к русской диаспоре.
По словам диппредставите-
лей, российские соотечест-
венники в Бельгии вносят
весомый вклад в развитие
и поддержание отношений
между двумя странами. На
заседании круглого стола
выступили представители
МГУ им. Ломоносова, кура-
торы русскоязычных курсов
в Бельгии, преподаватели
университета Монса и уни-
верситета Брюсселя. Орга-
низаторы мероприятия пос-

тарались совместить в прог-
рамме и теоретические, и
практические вопросы. В
темах докладов были отра-
жены принципы изучения
русского языка как иност-

ранного, обозначены инфор-
мационные площадки для
российских соотечественни-
ков, предложены варианты
работы с русскоязычной мо-
лодёжью в Бельгии.

В этом году по программе переселения соотечественников Волгоградской области выде-
лили 4,4 миллиона рублей федеральных средств. На эти деньги регион готов принять
почти 1500 человек.
- Сегодня уже более 500 человек сменили место жительства, воспользовавшись мера-
ми поддержки, - сообщают в пресс-службе администрации Волгоградской области. -
Переселенцы получают единовременные выплаты в размере 9630 рублей на жилищное
обустройство, временное трудоустройство и профессиональное обучение. Также они
могут воспользоваться упрощенным порядком получения гражданства РФ.
За шесть лет реализации программы в Волгоградскую область прибыли более 15 тысяч
соотечественников с Украины, из Узбекистана, Казахстана, Армении и Молдавии. Пере-
селенцы выбирают Волгоград, Волжский, Среднеахтубинский, Калачевский, Городищен-
ский, Котельниковский и Светлоярский районы.
В последнее время желание принять участие в программе изъявляет молодежь: в 2016
году среди участников количество студентов составляло 8,6%, в 2017-м - 12%, а в
2018-м - 15%. Отметим, что о поддержке соотечественников, проживающих за рубежом,
говорил Президент РФ во время прямой линии в начале июня.

Â øòàòå Èëëèíîéñ âîçðîæäàþò ðóññêèé ïîñ¸ëîê Âëàäèìèðîâî
мира.

"Мы хотим возродить Вла-
димирово, его православие,
чтобы здесь преимущест-
венно опять жили русско-
язычные, верующие люди",
- рассказал Николай. Уже
сейчас труды поселенцев,
возглавляемых Лохматовым,
приносят свои плоды. В се-
ло возвращаются российс-
кие соотечественники - их
уже более полутора сотен
человек. Началось строите-
льство русской школы, так
как растёт новое поколение.
Поселяне считают, что вско-
ре учеников будет гораздо
больше - сейчас в семьях
соотечественников уже нас-
читывается по пять-семь де-
тишек.

Кроме того, во Владими-
рово возродили лагерь. В
год его посещают более се-
мидесяти человек, смена
длится примерно месяц. В
лагере суровые спартанские
условия, но это не пугает

воспитанников. В домиках
нет роскоши, просто койки
и спальные мешки, на тер-
ритории детского центра не-
льзя пользоваться гаджета-
ми, нужно соблюдать дис-
циплину и нести ответствен-
ность за более маленьких -
в лагере разновозрастные
дети живут вместе. Во вре-
мя смены дети изучают рус-
скую культуру и основы пра-
вославия, пробуют себя в
театральном и музыкальном
искусстве.

Владимирово жители на-
зывают "кусочком Родины на
чужбине". Здесь всё говорит
о России - названия улиц
(Пушкина, Саровского, Чай-
ковского), триколор на поч-
товых ящиках, российские
гербы на домах, флора сред-
ней России - берёзы, ромаш-
ки, одуванчики. И всё это
дополняется петушиным пе-
нием, ленивым лаем собак
и малиновым перезвоном ко-
локолов местной церкви.

ка во Владимирово насчи-
тывалось более тридцати до-
мов. К сожалению, с нас-
туплением следующего сто-
летия многие русские про-
дали свои дома, в селе поя-

вились новые жители, порой
не имеющие отношения к
Русскому миру. Сейчас за
возрождение посёлка взял-
ся Николай Ломатов, дьякон
храма Святого князя Влади-
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Решение о выводе россий-
ских миротворцев с терри-
тории непризнанной Прид-
нестровской Молдавской
Республики (ПМР) нельзя
принимать без согласия
властей Приднестровья. Об
этом говорится в заявлении,
размещенном на сайте ми-
нистерства иностранных дел
республики.

"Российские военнослужа-
щие в Приднестровье
выполняют исключительно
задачи по обеспечению ус-
тойчивого мира и безопас-
ности, и никаких иных воо-
руженных сил РФ, кроме
миротворческих, на терри-
тории Приднестровской
Молдавской Республики
нет", - говорится в коммен-
тарии к резолюции Генера-
льной Ассамблеи ООН, в ко-
торой содержится призыв к
выводу российских войск с
территории Приднестровья.

"Авторство проекта доку-
мента, а также инициатива

Президент Белоруссии
Александр Лукашенко до-
пускает, что в случае про-
вала в экономике респуб-
лика может потерять неза-
висимость. Об этом глава
государства заявил 22 ию-
ня в ходе совещания в
Шкловском районе Моги-
левской области, сообщает
телеканал ОНТ.

Белорусский лидер убеж-
ден, что региональные влас-
ти должны четко выполнять
поставленные задачи в се-
льском хозяйстве. "Причина

Ïðåçèäåíò Òóðêìåíèè îñâîèë
íîâîå ðåìåñëî è ñíîâà ñåë çà ðóëü

Аналитик американского
центра Atlantic Council ука-
зал на проблему насилия со
стороны ультраправых груп-
пировок на Украине. Свое
исследование на сайте цен-
тра опубликовал Джош
Коэн, бывший сотрудник
Агентства США по междуна-
родному развитию (USAID),
руководивший проектами
экономических реформ в
странах бывшего СССР.

Коэн обращает внимание,
что на Украине существует
ряд ультраправых организа-
ций: запрещенные в России
"Правы сектор", "Азов" и свя-
занные с ним "Национальн-
ые дружины", С14, "Карпат-
ская Сечь" и другие.

Он пишет, что только с на-
чала 2018 года эти право-
радикальные организации
неоднократно громили лаге-
ря цыган, нападали на ан-
тифашистские демонстра-
ции, врывались на заседа-
ния городских советов, ата-
ковали гей-парад. В боль-
шинстве случаев полиция не
вмешивалась в происходя-
щее.

Коэн также обращает вни-
мание, что министерство мо-
лодежи и спорта Украины
финансирует неонацистскую
группировку С14. В частнос-
ти, 8 июня ведомство выде-
лило организации 17 тысяч
долларов (более 1 миллио-
на рублей - прим. ред.) для
детского лагеря в рамках
реализации "национальных

Ïðèäíåñòðîâüå îòêàçàëîñü îòäàâàòü ðîññèéñêèõ ìèðîòâîðöåâ

Российский миротворец в Приднестровье

о его принятии принадлежат
Республике Молдова - сто-
роне неурегулированного
конфликта и участнику трех-
сторонней миротворческой
операции, разделяющей от-
ветственность за сохране-
ние мира и стабильности на
Днестре. В данном контек-
сте не оставляет сомнения,
что молдавская сторона сох-

раняет приверженность ре-
ваншистским идеям и так-
тике разрушения доказав-
шего свою эффективность
миротворческого формата в
целях вытеснения российс-
кого миротворческого при-
сутствия", - добавили в МИД
Приднестровья.

В Тирасполе также отме-
тили, что трансформация

российской миротворческой
миссии возможна лишь по
итогам окончательного уре-
гулирования взаимоотноше-
ний между Приднестровьем
и Молдавией. "Подобного ро-
да демарши со стороны Рес-
публики Молдова с задейс-
твованием авторитетных
международных площадок
заведомо обречены на про-
вал и вносят дополнитель-
ное напряжение в отноше-
ния участников переговор-
ного процесса", - уверены
во внешнеполитическом ве-
домстве.

Генассамблея ООН 22 ию-
ня проголосовала за резо-
люцию, призывающую Рос-
сию вывести войска с тер-
ритории Приднестровья. "За"
проголосовали 64 государс-
тва, против выступили 14
стран, 83 воздержались.

В июле 2017 года парла-
мент Молдавии принял за-
явление о выводе российс-
ких войск с территории

ПМР. За документ проголо-
совал 61 из 101 депутата. В
знак протеста зал заседа-
ний покинули парламентарии
от оппозиционной Партии со-
циалистов. В этой полити-
ческой организации до изб-
рания на пост президента
Молдавии состоял действу-
ющий глава государства
Игорь Додон. Позже он наз-
вал заявление парламента
провокацией.

Оперативная группа рос-
сийских войск в Приднест-
ровье - преемница 14-й об-
щевойсковой армии, которая
после распада СССР была
переведена под юрисдикцию
России. На сегодняшний день
она насчитывает около 1,2
тысячи солдат и офицеров.
Российские военные обес-
печивают проведение ми-
ротворческой операции сов-
местно с молдавскими и
приднестровскими "голубы-
ми касками" и охраняют
склады с боеприпасами.

Ëóêàøåíêî çàãîâîðèë î âõîæäåíèè Áåëîðóññèè â "ñîñòàâ êàêîãî-òî ãîñóäàðñòâà"

Александр Лукашенко

невыполнения одна -
смерть", - сказал он.

"Мы на фронте. Не выдер-
жим эти годы, провалимся,
значит, надо будет или в сос-
тав какого-то государства
идти, или о нас будут прос-
то вытирать ноги. А, не дай
бог, еще развяжут войну как
в Украине", - добавил Лука-
шенко. О том, откуда исхо-
дит угроза и в состав како-
го государства может войти
Белоруссия при наихудшем
сценарии, президент не
уточнил.

В официальный отчет о
поездке эти слова Лукашен-
ко не включены.

19 июня белорусский пре-
зидент встречался в Минс-
ке с российским коллегой
Владимиром Путиным. Ли-
деры двух стран участвова-
ли в заседании Высшего Гос-
совета Союзного государс-
тва, а также провели встре-
чу в узком формате с гла-
вами правительств, вице-
премьерами и министрами
иностранных дел. Перего-
воры, как передавало аген-

тство Sputnik, длились поч-
ти два часа. Какие темы об-
суждались, пока неизвестно,
но Лукашенко в заявлении
для прессы упомянул некие
"спорные вопросы, которые
иногда возникают в белорус-
ско-российских отношениях".

Москва и Минск имеют
разногласия по некоторым
экономическим вопросам, в
частности в сфере поставок
в Россию белорусских про-
дуктов. Лукашенко открыто
высказывал недовольство
сложившейся ситуацией.

Â ÑØÀ çàÿâèëè î ïðîáëåìå
íåîíàöèñòñêîãî òåððîðà íà Óêðàèíå

проектов патриотического
воспитания".

Также министерство
выделило деньги "Образо-
вательной ассамблее Голо-
сеево". Коэн отмечает, что
обе эти организации явля-
ются ультраправыми. Учре-
дителями обеих является
Евгений Карась. В интер-
вью от 15 ноября 2017 года
он признался, что его
бойцы избивают людей по
наводке Службы безопас-
ности Украины.

Он предупреждает, что ут-
рата правительством моно-

полии на насилие может
иметь катастрофические
последствия для украинско-
го общества и государствен-
ности. По словам Коэна, ес-
ли Киев продолжит закры-
вать глаза на преступления
ультраправых, он также рис-
кует утратить поддержку За-
пада.

Чтобы избежать этого,
американский эксперт со-
ветует украинской власти
отказаться от поддержи ра-
дикальных организаций и
прекратить любые контакты
с ними.

Неонацистская группировка С14 в действии

Президент Туркмении Гурбангулы Бердымухамедов собрал
гоночную машину на основе собственных чертежей. Видео,
на котором запечатлен процесс работы туркменского лиде-
ра над автомобилем, публикует "Хроника Туркменистана".

Как указывает государственное информационное агент-
ство "Туркменистан сегодня", на прошлой неделе Берды-
мухамедов вместе с сыном Сердаром посетил Центр ав-
томобильного спорта, где "собственноручно переоборудо-
вал и заново на основе своих чертежей собрал высокос-
коростной спортивный внедорожник и испытал его воз-
можности в тестовых заездах".

Глава государства распорядился усилить болтовой кар-
кас, заново смонтировал некоторые части и поменял отде-
льные детали, "чтобы придать всей конструкции дополните-
льную надежность, фактически создав обновленную модель
высокоскоростного спортивного внедорожника". Автомобиль
был испытан незамедлительно: Бердымухамедов-старший за-
нял место пилота, а его отпрыск - место штурмана. Семей-
ство направилось в сторону пустыни Каракумы.

"Глава государства, управляя на высокой скорости
мощным автомобилем, быстро преодолел сложную дис-
танцию", - отмечает "Туркменистан сегодня".

В мае Бердымухамедов уже садился за руль раллийного
автомобиля - тогда ему удалось выиграть заезд у профес-
сионального гонщика. Впрочем, эта победа не стала для
лидера Туркмении первым успехом в автогонках. В авгус-
те 2015 года Бердымухамедов одержал победу на сорев-
нованиях "Альфа-Ромео - 2015".

А в 2013 году президент принимал участие в конных
скачках. Бердымухамедову удалось одержать победу, од-
нако сразу после финиша лидер Туркмении рухнул с ко-
ня.Гурбангулы Бердымухамедов в качестве гонщика Турк-
мении рухнул с коня.
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В Москве проводятся масштабные ра-
боты, чтобы стать образцовым городом.
Столица выглядит современной, техно-
логичной и благоустроенной. По состоя-
нию общественного транспорта можно су-
дить о реальном отношении властей к

своему населению. По этому показателю
Москва опережает Евросоюз. Столичный
автопарк после обновления стал самым
молодым в Европе: средний возраст го-
родского транспорта составляет 4,7 го-
да. Столицы крупных западных стран от-
стают по транспорту. Так в парижском
автопарке находятся машины, возраст ко-
торых составляет семь лет, в Лондоне -
7,5 года, в Стокгольме - восемь лет, в
Вене - девять лет. В Москве старый тран-
спорт заменили современными, высоко-
экологичными автобусами.

Министерство юстиции собирается
расширить возможности при приобре-
тении спиртного через интернет. Мин-
фин ранее предложил запретить покупку
спиртного в интернете с помощью на-
личных средств. По мнению данного ве-
домства, платежные карты позволят обес-
печить контроль времени доставки, а так-
же объемы проданной продукции. В Ми-
нюсте с этим не согласны и напомнили о
существовании электронных денег, кото-
рые могли бы стать альтернативным спо-
собом оплаты при безналичном расчете.
Глава Ассоциации компаний интернет-тор-
говли Артем Соколов считает, что персо-
нифицированные электронные кошельки
могут решить проблему контроля возрас-
та покупателей. Стоит отметить, что од-
ним из аргументов Минздрава против за-
конопроекта о легализации продаж спир-
тного в сети было то, что продавцу не
установить возраст граждан.

Новые ценники на товары и услуги
россияне могут увидеть уже будущей
зимой, если изменения ставки НДС бу-
дут одобрены. До 2004 года в России

применялся НДС со ставкой 20%, а за-
тем был снижен на 2% с целью стимули-
рования роста потребления и развития
бизнеса. Президент "Опоры России" Алек-
сандр Калинин предполагает, что цены
могут измениться уже в декабре текуще-
го года. Наиболее ощутимым подорожа-
ние будет в сфере строительства и обра-
батывающей промышленности. При этом
на лекарства, товары для детей, книги и
другую социально значимую продукцию бу-
дет сохранена льготная ставка НДС в 10%.
Если они и подорожают, то незначитель-
но. Согласно расчетам самого правитель-
ства, измененный НДС повысит цены в
среднем не более, чем на 1,5 %.

Предложение депутатов о запрете про-
дажи пива и других алкогольных на-
питков в пластиковой таре объемом бо-
лее 0,5 литра поддержало министерст-
во здравоохранения России. Данная ме-
ра может вступить в силу к 2020 г. В
Минфине отрицательно отнеслись к пред-
ложению депутатов, поскольку из-за ог-
раничений необходимо переоборудовать
производство. Это, в свою очередь, пов-
лечет за собой закрытие малых и сред-
них предприятий.

Российские сельхозпро-
изводители могут рассчи-
тывать на компенсацию
расходов, связанных с
ростом цен на топливо. Об
этом сообщил премьер-
министр Дмитрий Медве-
дев. Средства на выплаты
могут быть взяты из ре-
зервного фонда правите-
льства РФ.

Заявление Медведев
сделал во время селек-
торного совещания, посвя-
щенного предстоящей
уборке урожая. Во время
заседания глава Минис-
терства сельского хозяй-
ства Дмитрий Патрушев
сообщил, что из-за роста
цен на топливо аграрии по-
несут повышенные рас-
ходы. Он предложил пре-
мьер-министру разрабо-

Правительство предло-
жило повысить пенси-
онный возраст. Инициати-
ва кабмина призвана из-
менить ситуацию на рынке
труда, при которой жела-
ющих продолжить карьеру
россиян "выталкивают" на
заслуженный отдых. Пра-
вительство также выступа-
ет за увеличение НДС до
20%, полученные деньги
направят в том числе и на
повышение пенсий.

Пенсионный возраст в
России предлагается по-
высить: до 65 лет - для
мужчин, до 63 лет - для
женщин. Изменения будут
плавными и постепенными.
Переходный период нач-
нется с 2019 г. Для муж-
чин он продлится до 2028
г., для женщин - до 2034 г.
Основная цель заключает-
ся в обеспечении повыше-
ния размера пенсий, зая-
вил первый вице-премьер,
министр финансов Антон
Силуанов. По словам ви-
це-премьера Татьяны Голи-
ковой, решения, которые
принимает правительство,
преследуют цель увеличе-
ния пенсионного обеспече-
ния в долгосрочной перс-
пективе. В итоге государ-
ство получит возможность
наращивать пенсии
быстрее, чем в предыду-
щие годы. Пенсии в Рос-
сии будут увеличиваться
примерно на 1 тыс. руб-
лей в год. Это касается
увеличения выплат в бли-
жайшей перспективе. Для
сравнения: в 2016 г. они
выросли на 399 рублей, в
2017 г. - на 524 рубля, в
2018-м - на 481 рубль. В
2018 г. средний размер
пенсии составил 14 414
рублей.

Предложенные измене-
ния не коснутся нынешних
пенсионеров, это свыше
46 млн человек. Правите-
льство также предлагает
сохранить льготы, дающие
право на досрочный выход
на пенсию. Это касается
тех, кто работает на вред-
ном и опасном производ-
стве, инвалидов, "черно-
быльцев", многодетных
матерей и других катего-
рий граждан. Для работ-

Âûïëàòû ïåíñèîíåðàì âûðàñòóò
Увеличение продолжительности
жизни усиливает давление
на пенсионную систему

ников с Крайнего Севера
возраст выхода на пенсию
установят на уровне в 60
лет для мужчин и 58 лет
для женщин. Требования к
стажу учителей, врачей и
творческих работников
также останутся прежни-
ми. Для работников с бо-
льшим стажем (40 лет для
женщин и 45 лет для муж-
чин) предусматривается
возможность выхода на
пенсию на два года рань-
ше положенного срока.

Нынешние сроки выхода
на пенсию (60 и 55 лет)
были установлены еще в
первой половине прошло-
го века. Тогда средняя про-
должительность жизни в
стране составляла 43 го-
да. С 2000 по 2017 годы
продолжительность жизни
у мужчин в России увели-
чилась на 8,5 года до 67,5
лет, у женщин - на 5,4 го-
да до 77,6 лет. Согласно
прогнозам Росстата, в
2024 году показатель уве-
личится до 72,3 и 82,1 го-
да соответственно. Увели-
чение продолжительности
жизни усиливает давление
на пенсионную систему. В
1970 г. на одного пенсио-
нера приходилось 3,7 че-
ловека в трудоспособном
возрасте. К 2019 г. пока-
затель упадет ниже двух

работающих человек на
пенсионера. Тем не менее,
на протяжении многих лет
порог выхода на пенсию в
России не менялся.

По пути повышения пен-
сионного возраста пошли
почти все страны на пост-
советском пространстве.
Например, в Белоруссии
соответствующее решение
приняли в 2016 г. К 2022
г. пенсионный возраст в
стране увеличится до 63
и 58 лет. В Казахстане по-
рог подняли до тех же ве-
личин еще в 2001 г., к 2027
г. женщины также будут
выходить на заслуженный
отдых в 63 года. Для муж-
чин пенсионный возраст на
уровне 65 лет установлен
в Молдавии, Азербайджа-
не, а пенсионный возраст
для женщин на уровне 63
года установлен в Арме-
нии. Все развитые госу-
дарства прошли через
повышение пенсионного
возраста. В Нидерландах
он составляет 68 лет для
обоих полов, в Норвегии -
67 лет, в Японии - 65 лет.

Человек пенсионного
возраста 30 лет назад и
сегодня - это просто раз-
ные люди. Многие в этом
возрасте полны сил и же-
лания работать. Россияне
не просто живут дольше,

они дольше остаются ак-
тивными. Так, число рабо-
тающих пенсионеров в
среднем составляет 12,5
млн человек, добавил
Дмитрий Медведев, и с
каждым годом их количес-
тво будет расти. При этом
из-за текущих параметров
пенсионной системы рабо-
тодатели не готовы вкла-
дываться в людей средне-
го возраста, в их перепод-
готовку и стимуляцию ка-
рьерного роста. Такая си-
туация ведет к фактичес-
кому запрету на профес-
сию, особенно для жен-
щин.

Правительству придется
реализовать мероприятия
по содействию занятости
в старших возрастах. Го-
сударство предпримет все
усилия, чтобы устранить
любые ограничения при
приеме людей на работу.
За ситуацией проследит
Роструд и глава правите-
льства уже выступил с со-
ответствующим поручени-
ем. Правительство также
предлагает повысить НДС
с нынешних 18 до 20%.
Это необходимо, чтобы
бизнес понес часть эко-
номической нагрузки за
повышение уровня жизни
пенсионеров. Глава Мин-
фина Антон Силуанов со-
общил, что дополнитель-
ные доходы бюджета от
повышения ставки НДС
составят более 600 млрд
рублей ежегодно. Выру-
ченные средства станут
источником финансирова-
ния реализации стратеги-
ческих задач развития
России, в том числе -
обеспечения прироста
пенсий выше уровня инф-
ляции.

Кроме того, первый ви-
це-премьер сообщил, что
правительство предлагает
зафиксировать тариф
страховых взносов в пен-
сионную систему на уров-
не 22%. Таким образом
нагрузка на работающее
население увеличена не
будет, а выплаты пенсио-
нерам вырастут именно за
счет повышения пенсион-
ного возраста.

Àãðàðèÿì êîìïåíñèðóþò óáûòêè
тать меры поддержки се-
льхозпроизводителей. По
словам министра, средст-

ва можно взять из резер-
вного фонда правительст-
ва РФ. Порядок расчета

компенсации Патрушев по-
обещал дополнительно
проработать с Министер-
ством финансов.

Это решение я готов
поддержать, сказал Мед-
ведев. Он добавил, что
возможности резервного
фонда позволяют выпла-
тить компенсации, однако
нужно заняться поиском и
других источников. Глава
правительства призвал
глав Минфина и Минсель-
хоза определить нужную
сумму поддержки аграри-
ев. Также Медведев поо-
бещал подписать решение
о компенсации потерь аг-
рариям в связи с ростом
цен на бензин и дизель-
ное топливо. На встрече
с премьер-министром Пат-
рушев также сообщил, что
Минсельхоз ожидает сни-
жения урожая зерна по
итогам текущего года.



29 июня - 5 июля 2018

11. ЛИТЕРАТУРА

Ирина Захариева

В богатейшей русской ли-
рике ХХ века Николай Руб-
цов (1936-1971) - яркий фе-
номен. Родился он на евро-
пейском Севере - в посел-
ке Емецк Архангельской об-
ласти. Многодетная семья
распалась после  смерти
матери Александры Михай-
ловны и младшей сестры
Наташи в 1942 году. Вернув-
шийся с войны отец Михаил
Андриянович создал новую
семью, а сыном не интере-
совался.

Мальчик рос в детском
доме села Никольское Во-
логодской области. Он при-
вязался к северному краю
лесов и болот на берегу ре-
чушки Толшмы. Здесь же
окончил семилетку (ныне в
здании школы функциониру-
ет Дом-музей Рубцова). В
раннем семейном сожитель-
стве с Генриеттой Меньши-
ковой у него родилась дочь
Лена, но брак не был офор-
млен по причине нерешите-
льности  женщины-матери.

Ощущение одинокого ски-
тальца привычно  для Руб-
цова - с рождения ему не
было дано узнать и пере-
жить чувство дома. Гармо-
низация ощущений осущес-
твлялась в творчестве. Кри-
тики шестидесятых годов пи-
сали о нем, как об авторе,
лишенном общественных
эмоций, поскольку лирик не
переставал думать о вечном.

Поэт нес по жизни чувст-
во неприкаянности. Это и
провозглашаемое, и подав-
ляемое чувство отъединен-
ности  от других держало
его творческие эмоции на
грани "напряженность" -
"умиротворенность". Психо-
логическая лабильность при-
водила  к депрессивным сос-
тояниям, к злоупотреблению
алкоголем /"Суну морду в
полынью / И напьюсь, / Как
зверь вечерний!"/. Обост-
ренная интуиция выража-
лась и в его предчувствиях
недолгого пребывания на
земле. Предсказывая свою
скорую смерть, он уточнял:
"Я умру в крещенские мо-
розы". И предсказание
сбылось. День гибели Нико-
лая Рубцова 19 января 1971
года - это день календарных
"крещенских морозов" с оби-

Íèêîëàé Ðóáöîâ: Óñòðåìëåííîñòü
äóøè ê òîìó, ÷òî âñåãî äîðîæå

Из лирики Николая Рубцова
В ГОРНИЦЕ МОЕЙ СВЕТЛО…

В горнице моей светло.
Это от ночной звезды.
Матушка возьмёт ведро,
Молча принесёт воды...

Красные цветы мои
В садике завяли все.
Лодка на речной мели
Скоро догниёт совсем.

Дремлет на стене моей
Ивы кружевная тень.
Завтра у меня под ней
Будет хлопотливый день!

Буду поливать цветы,

льными "угрюмыми" дождя-
ми. Похоронен поэт в Во-
логде на Пошехонском клад-
бище. А два года спустя на
месте его  захоронения воз-
двигнуто надгробие с автор-
скими строками на барелье-
фе: "Россия, Русь! Храни се-
бя, храни!"

Начиная с середины 1960-
х годов, - в обход официа-
льной публичной поддержки
-  многочисленные читатели
городов и деревень призна-
вали создателя "тихой лири-
ки" Рубцова  поэтическим
голосом России. В тот пе-
риод один за другим выхо-
дили его стихотворные сбор-
ники: "Лирика"(Архангельск,
1965) "Звезда полей" ( Мос-
ква, 1967), "Душа хранит"
(Архангельск, 1969), "Сосен
шум" (Москва, 1970), вклю-
чительно посмертное мос-
ковское издание 1971 года
"Зеленые цветы". Поэту уда-
лось достигнуть исчерпате-
льного лирического само-
выражения. В чем же волну-
ющая особенность Рубцова?

Отсутствие личностных
связей с родными людьми
порождало его влечение к
мыслеобразу "Россия - ро-
дина моя". Широкий регистр
эмоций возникал у творца
из уверенности, что ему есть
что сказать в лирической
поэзии. Жизненный опыт -
независимо от возраста -
давал ему право на форму
сентенции: "Достигают счас-
тья лишь в пути, / А не воз-
ле теплого камина". А путь
поэта  пролегал  через  са-
мообразование -  далеко за
гранью "довольства" и "влас-
ти".

В его органической по ти-
пу поэтике движение орга-
низуется разливом чувств
автора. Грустные элегичес-
кие излияния Рубцова по-
рождали эффект неожидан-
ности в читательском вос-
приятии, поскольку обнару-
живался контраст с пафос-
ной советской поэзией. Сте-
реотипные упреки критиков
- завсегдатаев официальной
печати - заключались в их
недовольстве пессимизмом
лирика. Рубцовым владе-
ла устойчивая  элегическая,
вплоть до мистической, нас-
троенность: "Я слышу печа-
льные звуки, / Которых  не
слышит никто".

Спонтанность выражения
непривычного для окружаю-
щих мыслечувствования
подкреплялась убежденнос-
тью: "О чем писать - на то
не наша воля…". Казалось,
на него возложена свыше
некая духовная миссия -
выразить экзистенциальную
музыку чувств привязаннос-
ти к родине. О поэзии он
говорил: "…не она от нас за-
висит, а мы зависим от
нее…". Чтение им собст-
венных стихов напоминало
дирижирование невидимым
оркестром:  как будто ор-
кестр звучал внутри его су-
щества.

В программном стихотво-
рении "Тихая моя родина"
Николай Рубцов выделял то,
что представляло для него
высшую ценность: "С каж-
дой избою и тучею, / С гро-
мом, готовым упасть, / Чув-
ствую самую жгучую, / Са-
мую смертную связь".

При чтении его стихов ка-
залось, что народная почва
пробудилась и заговорила,
запела рубцовскими пре-
рывистыми ритмами и проз-
рачными рифмами (свои
стихи он не только декла-
мировал, но и пел). Творец
инстинктивно двигался "про-
тив течения", чтобы остава-

ться самим собой. Ему важ-
но было распознать и ожи-
вить  душу России.

При сопровождавшем его
злом  роке в начале и в кон-
це земного бытия (ранее си-
ротство и ранняя смерть от
руки женщины-подруги Люд-
милы Дербиной) подчеркнем
жизнестойкость рубцовского
поэтического дара - вопре-
ки безжалостной судьбе. Его
стержневой темой остава-
лась нежная привязанность
к родине, запечатленная в
строках стихотворения "Да-
вай, земля, немножко отдох-
нем…": "Вокруг любви моей
/Непобедимой/ К моим лу-
гам, /Где травы я косил, /
Вся жизнь моя вращается
незримо, / Как ты, земля, /
Вокруг своей оси…".

При жизни он внес и ле-
гендарный сюжетный мотив
в картину своего загробно-
го существования: "Я буду
скакать по холмам задре-
мавшей отчизны, / Неве-
домый сын удивительных
вольных племен! / … / Я бу-
ду скакать по следам мино-
вавших времен…". В стихот-
ворении лирическое Я прев-
ращается в легкую тень
всадника, связанного с от-
даленными временами и не-
отделимого от родных мест.

Подобным же образом - в
эзотерическом  преображе-
нии внешнего облика - Алек-
сандр Блок мысленно пред-
ставлял себе умершего Вла-
димира Соловьева, изобра-
зив его рыцарем-монахом. В
ряду классических лириков
мы, живущие, с полной
убежденностью восприни-
маем и имя непритязатель-
ного Николая Рубцова.
Впрочем сам он сознавал
свой литературный ряд: "Но
я у Тютчева и Фета / Про-
верю искреннее слово, /
Чтоб книгу Тютчева и Фета
/ Продолжить книгою Руб-
цова!"

С 1998 года в Вологде
проводится  ежегодный фес-
тиваль поэзии и музыки
"Рубцовская осень", в 2000
году в Москве выпущено его
собрание сочинений в трех
томах. В 1983 году в Архан-
гельске  появилась книга
"Воспоминания о Рубцове",
а восемнадцать лет спустя
читатели уже могли прочесть
биографию поэта в серии
"Жизнь замечательных лю-
дей" (Коняев Н.М.Николай
Рубцов. Москва, 2001). Эти
книжные издания последо-
вательно вводили  Рубцова
в контекст классической
русской литературы.

Думать о своей судьбе,
Буду до ночной звезды
Лодку мастерить себе...

ПРИВЕТ, РОССИЯ

Привет, Россия - родина моя!
Как под твоей мне радостно листвою!
И пенья нет, но ясно слышу я
Незримых певчих пенье хоровое…
Как будто ветер гнал меня по ней,
По всей земле - по сёлам и столицам!
Я сильный был, но ветер был сильней,
И я нигде не мог остановиться.
Привет, Россия - родина моя!
Сильнее бурь, сильнее всякой воли
Любовь к твоим овинам у жнивья,
Любовь к тебе, изба в лазурном поле.
За все хоромы я не отдаю

Свой низкий дом с крапивой под оконцем.
Как миротворно в горницу мою
По вечерам закатывалось солнце!
Как весь простор, небесный и земной,
Дышал в оконце счастьем и покоем,
И достославной веял стариной,
И ликовал под ливнями и зноем!..
                     х х х
Я умру в крещенские морозы
Я умру, когда трещат березы
А весною ужас будет полный:
На погост речные хлынут волны!
Из моей затопленной могилы
Гроб всплывет, забытый и унылый
Разобьется с треском,
                            и в потемки
Уплывут ужасные обломки
Сам не знаю, что это такое...
Я не верю вечности покоя!
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Страницу подготовила Светлана Тютюнджиева

Название Ялуторовска Тю-
менской области переводит-
ся с татарского "присядь, от-
дохни". Но даже бабушки
здесь сложа руки не сидят.
Они придумали клуб по ин-
тересам, создали бренд и
учат молодежь рукоделию,

В Москве Центр органи-
зации дорожного движения
(ЦОДД) в тестовом режиме
запустил велопатруль. Внут-
ри Бульварного кольца двое
патрульных будут оказывать
техпомощь автомобилистам,
велосипедистам и пешехо-
дам, рассказал заместитель
руководителя дирекции фо-
товидеофиксации ЦОДД
Егор Чернов.

"Иногда велопатруль мо-
жет быстрее добраться до
каких-то точек в центре, это
особенно важно в пиковые
часы, когда, например, ма-
шины-участники ДТП не мо-
гут разъехаться из-за мел-
ких царапин", - сказал Чер-

Мэр Магаса Беслан Цечо-
ев выпустил на волю птицу,
которая на протяжении двух
лет участвовала в его
планёрках и совещаниях.
Несколько лет назад градо-
начальник спас орла от
смерти и поселил в здании
администрации. В мэрии сто-
лицы Ингушетии хищник по-
явился в 2015 году. Его при-
везли на открытие Аланских
ворот в качестве главного
символа республики - орёл
изображен на гербе и фла-
ге Магаса. До этого птица
жила в зоопарке, и её со-
бирались  отпустить на во-
лю с вершины Аланских во-
рот. Но планам не суждено
было сбыться. О том, что
произошло дальше, расска-
зал мэр Магаса Беслан Це-
чоев: "Птица, пролетев не-
большое расстояние, опус-
тилась на землю и всем сво-
им видом показывала, что
продолжать свой путь не со-
бирается. Было очевидно,
что после года, проведённо-
го в неволе, орёл не может
понять, что ему делать с этой
внезапно обрушившейся на
него свободой, и вероятность
того, что он погибнет в ес-
тественных условиях, очень
велика".

Друг Беслана Бекханови-
ча и по совместительству
его пресс-секретарь Тимо-
фей Баженов подобрал пти-
цу. Орла отнесли в мэрию,
где и решили оставить.
Вскоре у нового обитателя
администрации появилось
имя. Его назвали Аланом. В
качестве главного наблюда-
тельного поста орёл избрал
высокий шкаф. Оттуда он
следил за ходом ежедневных

Â Ìîñêâå çàðàáîòàë âåëîïàòðóëü
нов.

У велопатруля с собой
есть все необходимое: ап-
течка, ремонтный комплект
для велосипеда, огнетуши-
тель, бланки европротоко-
ла и вода. "На велопатруле
установлен трекер, таким
образом ситуационный
центр в режиме онлайн ви-
дит, где находится пат-
рульный, и может дать ему
указания, куда направиться",
- добавил Чернов.

Велопатруль может быст-
рее дорожного патруля доб-
раться до аварии и освобо-
дить дорогу. Все сотрудни-
ки прошли курсы по офор-
млению европротокола.

Патрульные также будут
следить за состоянием све-
тофоров, дорожных знаков,
в случае неполадки они смо-
гут оставить заявку на ре-
монт. Сотрудники велопатру-
ля смогут фиксировать на-
рушения с помощью специ-
ального приложения - "По-
мощник Москвы".

Чернов напомнил, что в
мае прошлого года в городе
появился дорожный патруль,
ежедневно его сотрудники
проводят мониторинг до-
рожной ситуации, проверя-
ют дорожную инфраструкту-
ру, помогают водителям, ре-
гулируют дорожное движе-
ние при необходимости, а в

случаях ДТП или чрезвы-
чайных ситуациях взаимо-
действуют с экстренными
службами. Дорожный пат-
руль получает сигнал из си-

туационного центра ЦОДД.
Служба работает без
выходных и круглосуточно.
В штате насчитывается 50
человек.

ßëóòîðîâñêèå áàáóøêè ñòàëè áðåíäîì

пишет ТАСС.
В старинном городе Ялуто-

ровске, где сейчас живет 40
тысяч человек, когда-то был
привал для торговцев Вели-
кого чайного пути. Возмож-
но, с тех пор и пошла в этих
местах любовь к кулинарии,

ткани из сундуков у населе-
ния и шьем из них тюбетей-
ки. Узнав об этом ремесле,
жители города постоянно не-
сут нам ненужные джинсы", -
рассказывает автор социаль-
ного проекта Альфия Каби-
рова.

Тюбетейки рукодельницы
шьют на совесть, чтобы их
могли носить несколько по-
колений в семье. Бязь и хлоп-
ковый наполнитель для го-
ловных уборов закупают оте-
чественные, тесьму, байку и
бархат - в Южной Корее. В
ход идут и старые джинсы. В
результате в интернет-мага-
зине "Эбием" появились лос-
кутные одеяла, национальные
подушки, вязаные носочки,
коврики и сумки из джин-
совых лоскутов.

а заодно и к рукоделию.
В 2016 году ялуторовские

бабушки объединились с по-
мощью психолога Альфии Ка-
бировой, которую специаль-
но для этого пригласил имам
ялуторовской мечети Раиль
хазрат Махмутов. Альфия Ка-
бирова вспоминает, что тог-
да не знала, удастся ли про-
ект реализовать. "Выясни-
лось, что бабушки вяжут "в
шкаф". Мы поняли, что мо-
жем помочь им монетизиро-
вать их творчество и дать
возможность для самореали-
зации, создали интернет-ма-
газин и поставили туда же
для ассортимента их вяза-
ные коврики и носочки", - до-
бавила Кабирова. Но чтобы
проект продолжал жить, нуж-
но было сделать его хотя бы

частично самоокупаемым. Так
тюбетейки и стали основой
его коммерческой, предпри-
нимательской части.

Клуб был открыт при ме-
чети. Встречи проводились
раз в две недели, а кроме
того, бабушки стали органи-
зовывать и свой досуг. Они
ездили в соседние деревни,
катались на мотоциклах, про-
водили мастер-классы и соз-
дали студию "Бабушки-внуч-
ки", чтобы обучать маленьких
девочек традиционным ре-
меслам и кулинарии. Сейчас
в  проекте участвуют 30 пен-
сионерок из Ялуторовского
района. Среди них 13 руко-
дельниц, остальные проводят
кулинарные мастер-классы.

"Мы собираем старые
джинсы и старые советские

Âëàäèâîñòîê - ñàìûé äîðîãîé
ãîðîä äëÿ ïóòåøåñòâèé

По данным электронного издания Forbes, во Владивос-
токе зарегистрирована самая высокая транзакция из инос-
транных банков. Самым популярным из них стал китайс-
кий банк CUP (China Union Pay). Именно через него азиат-
ские путешественники совершили покупок на сумму око-
ло 1 млрд рублей. "Во Владивостоке цены завышены в
разы по сравнению с другими туристическими городами.
По подведённым исследованиям наценка на товар может
составить от 300% до 500%, а иногда и все 1000%. В
основном туристы едут во Владивосток для шоппинга, на
2-3 дня",- рассказал доктор экономических наук, профес-
сор ВГУЭС Александр Исаев. Как стало известно, сред-
ний чек путешественника составил 11 270 рублей. При
этом основные расходы распределяются на проживание,
а также на гастро-интересы. Известно, что жители Азии
предпочитают дорогие рестораны, находящиеся в центре
города. Отметим, что высокой активностью среди путе-
шественников из Азии пользуются покупки ювелирных из-
делий, золота. Ходят слухи, что иностранцы покупают их в
России, после перепродают их в Китае.

Ïîëåòîâ îðëà íà ïëàíåðêå íå áóäåò

планёрок и, склоняя голову
то в одну, то в другую сто-
рону, внимательно вслуши-
вался, о чем говорят пред-
ставители  власти. "Иногда
во время совещаний разда-
вался шорох крыльев: Алан
решал, что пришло время
совершить облёт кабинета.
Видимо, просто следить за
всеми с высоты ему надое-
дало и хотелось как-то поу-
частвовать в процессе, -
смеётся Беслан Бекханович.
-  Он хоть и хищник, но сов-
сем не бездумное сущест-
во. У него интересный ха-
рактер и собственный
взгляд на окружающий мир".
Два года Алан прожил в ад-
министрации. Сотрудники
его любили и когда заходи-
ли в кабинет к начальнику,
не упускали случая сфотог-
рафироваться с ним как с
местной достопримечатель-
ностью. За время, которое
Алан провёл в мэрии, меж-
ду ним и главой столицы Ин-
гушетии завязалась настоя-
щая дружба. Беслан Цечо-

ев признаётся, что очень
привязался к необычному
питомцу. Градоначальника
очень тяготила мысль о том,
что гордой птице, рождённой
вольно парить над землёй,
приходится день за днём
проводить в четырёх стенах.
Но как выпустить в дикую
природу совершенно неп-
риспособленного к ней ор-
ла, было непонятно. Требо-
валась долгая предварите-
льная подготовка. "Алана пе-
ревезли в горную Ингуше-
тию и поместили в специ-
альный огромный вольер
вместе с другими его соб-
ратьями. Там он смог нау-
читься жить в новых усло-
виях", - говорит градонача-
льник. На адаптацию пона-
добился год. На волю Алана
выпустили только после то-
го, как специалисты вынес-
ли вердикт, что он полнос-
тью к этому готов. И на этот
раз орёл повёл себя совер-
шенно по-другому. Теперь-то
он знал, что делать со сво-
ей свободой.
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13.  УРОКИ ИСТОРИИ

Валерий Шамбаров

В июне 1648-го предводи-
тель запорожских казаков
Богдан Хмельницкий отправил
царю Алексею Михайловичу
из Черкасс письмо, в кото-
ром торжественно заверял:
"Желали ли бы мы себе са-
модержца государя такого в
своей земле, как ваша царс-
кая велеможность правос-
лавный христианский царь..."
Исторический момент 370-
летней давности можно счи-
тать отправной точкой в де-
ле собирания исконно русс-
ких территорий с проживав-
шим там единым, по сути, на-
родом. И хотя процесс после
этого длился годы, главное
было сделано - "механизм ин-
теграции" основные участни-
ки событий запустили.

Фигура Богдана Хмельниц-
кого давно уже стала пред-
метом политических споров.
Патриотическая традиция
всегда славила его как героя
воссоединения Украины с
Россией. Украинские национа-
листы считают гетмана пре-
дателем, отдавшим страну
"москалям". Правда же в том,
что, ведя речь о воссоедине-
нии, следует учитывать прос-
той объективный факт: в XVII
веке слово "украина" не име-
ло ни политического, ни этног-
рафического значения, упот-
реблялось в сугубо географи-
ческом смысле и было тож-
дественно существительному
"окраина". В документах того
времени упоминаются "поль-
ская украина", "сибирская ук-
раина", "московские украины",
"ханские украины". Современ-
ные киевские историки опре-
деляют их как земли, засе-
ленные "украинцами", которых,
по правде говоря, в то время
также не существовало. Жи-
тели Поднепровья, Прикарпа-
тья, Белоруссии сами себя
именовали русскими, тепе-
решняя Львовщина в Речи
Посполитой официально обоз-
началась как Русское воевод-
ство, а православие - как
русская вера.

Напомним, Древняя Русь,
разделенная в период фео-
дального распада, с востока
была покорена ордынцами, а
с запада в значительной час-
ти захвачена Литвой. Влас-
тители из династии Ягелло-
нов претендовали на титул
Великих князей литовских и
русских, в XV столетии гра-
ница их владений лежала сра-
зу за Калугой и Можайском.
Население по ту и другую
стороны рубежа - белорусы,
киевляне, черниговцы и дру-
гие - позиционировало себя
не как разные народы, а как
части одного-единственного.
Особенно это сказалось при
Иване III. Когда в Литве на-
чались гонения на правосла-
вие, московский государь
вступился, и к нему добро-
вольно стали переходить го-
рода и целые княжества.

То же самое было при Ва-
силии III, Иване Грозном. Жи-
тели Полоцка встречали рус-
ских как своих, а от поляков
и литовцев отбивались зае-
дино с царскими ратниками.
В 1556-м гетман днепровс-
ких казаков Дмитрий Вишне-
вецкий попросился на служ-
бу к нашему царю, и Иван
Грозный принял его "со всем
козацтвом". Первая Запорож-
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Как 370 лет назад запорожцы русскому царю челом били

Богдан Хмельницкий

21 января 1654 г. Переяс-
лавская Рада принародно
приняла решение об объеди-
нении Запорожье с Русским
царством

Присяга войска запорожского русскому царю

ская Сечь, основанная на ос-
трове Хортица, защищала
Россию. Правда, в 1563-м
Вишневецкий перебежал об-
ратно к польскому королю.
Но большинство казаков сох-
ранили верность Москве. Из-
вестно, что в противостоянии
с турками и крымским ханом
царь присылал им жалованье
и боеприпасы. А казаки под-
тверждали: готовы "государю
крепко служити".

В 1569 г. Ватикан и поляки
сумели осуществить свой дав-
ний план по созданию Речи
Посполитой. При этом пра-
вославные области из соста-
ва относительно терпимой к
разным верам Литвы переш-
ли под власть католической
Польши. Враги Руси старались
расколоть и казаков, привле-
кали их за деньги воевать с
единоверцами, поделили на
тех, кто официально числил-
ся на королевской службе, и

остальных, которых объявля-
ли "не настоящими", силились
разогнать. Многие таким по-
рядкам не подчинились, и воз-
никло независимое Низовое
войско. Оно-то и стало объе-
динением "классических" за-
порожцев. Симпатии простых
крестьян к России тоже по-
гасить не удавалось.

В 1620 г. гетман Сагай-
дачный отправил посольство
в Москву, просил царя Ми-
хаила Федоровича принять
Войско Запорожское на служ-
бу - "как было при отцах на-
ших". В Малороссии тем вре-
менем нарастал гнет - и со-
циальный, и национальный, и
религиозный. В 1622-м епис-
коп Перемышльский Исайя
Копинский просил дозволе-
ния перебраться в Россию
вместе с монахами его епар-
хии. В 1624-м в Москву при-
было посольство от Киевс-
кого митрополита. Тема пе-
реговоров обозначена в про-
токолах: "О принятии Мало-
россии и запорожских каза-
ков в покровительство". Но
это означало войну, а Рос-
сия еще не пришла в себя
после Смуты. Дальше пока-
тились восстания. Поднима-
лись казаки, обрастали мас-
сой крестьян.

Каждый раз повстанцы по-
сылали гонцов в Белокамен-
ную, просили о помощи, о пе-
реходе в подданство к царю.
Но на эти обращения в Мос-

кве даже не успевали реаги-
ровать. На запорожцев бро-
сали панцирную конницу, не-
мецкую пехоту, нестойкое
крестьянское ополчение раз-
гоняли и истребляли. Послед-
ние вспышки восстаний ус-
миряли с неимоверной жес-
токостью. Руководивший эти-
ми акциями магнат Станис-
лав Конецпольский приказы-
вал: "Вы должны карать их
жен и детей, и дома их унич-
тожать, ибо лучше, чтобы на
тех местах росла крапива,
нежели размножались измен-
ники его королевской милос-
ти и Речи Посполитой". За по-
ляками оставались мертвые
села, леса виселиц и кольев
с телами казненных. Множес-
тво людей бежало в Россию.
Их принимали, давали посо-
бия, селили на территориях
нынешних Харьковской и Сум-
ской областей. Эти места
принадлежали царю, а не по-

льскому королю, и их стали
называть Слободской украи-
ной - сообщества беженцев
приобретали статус "слобод".

Малороссию так затерро-
ризировали, что она молчала
десять лет. Гнет не ослабе-
вал, а нарастал. В результа-
те целое десятилетие копил-
ся порох народного гнева. О
том, во что это вылилось,
красноречиво свидетельству-
ет пример Богдана Хмельниц-
кого. Когда же он стал актив-
но выражать недовольство,
этого вполне хватило, чтобы
его схватить и приговорить к
смерти. Благо охранники ему
сочувствовали, позволили бе-
жать в Запорожье - хотя Се-
чи уже не было, ее занял по-
льский гарнизон. Хмельницкий
сумел собрать горстку каза-
ков, и полыхнуло. Предводи-
тель стал рассылать отряды
опытных казаков, обучавших
военному делу крестьян. Про-
явил себя и дальновидным по-
литиком. Сразу после первых
побед над карателями в Кор-
суни прошла рада, постано-
вившая проситься в подданс-
тво России. И, наконец, 28 ию-
ня 1648 г. в Черкассах гетман
написал письмо царю.

Тяга к воссоединению с
Москвой была закономерной,
сохранялась столетиями.
Вождь стал лишь выразите-
лем общенародных чаяний.
Стоит обратить внимание:
Россия инициативы не про-

являла. Царь отнесся к об-
ращению очень осторожно.
Ведь принятие восставшего
края было равносильно
вступлению в войну. А пра-
вославный самодержец иск-
ренне верил, что отвечает
перед Богом за каждого из
своих воинов, крестьян, по-
садских.

Братьев-единоверцев он в
беде не бросил, помогал им
оружием, порохом, продово-
льствием, деньгами, направил
к Хмельницкому донских ка-
заков, разрешил отправить-
ся к нему добровольцам. От
столкновения с Польшей воз-
держивался до последнего.
Русские оказывали на нее
дипломатическое давление,
требуя оставить в покое пов-
станцев и заключить с ними
приемлемый мир. Поляки же
воспринимали царское миро-
любие как трусость, успока-
ивали себя: Россия воевать

не осмелится.
В 1653 г. в Бресте внеоче-

редной сейм принял поста-
новление о фактическом ге-
ноциде. Рассуждали: если
Малороссия представляет со-
бой угрозу вечных бунтов, то
надо просто вырезать ее по-
головно. Русские дипломаты
доносили: "А на сейме ж при-
говорили и в конституции на-
печатали, что казаков как
мочно всех снести". И это ре-
шение шляхта начала выпол-
нять. Тогда-то царь и объя-
вил мобилизацию. В октяб-
ре 1653-го в Москве открыл-
ся Земский Собор. Делегаты
от разных городов и сосло-
вий высказались единоглас-
но: "Против польского коро-
ля войну весть", и "чтоб ве-
ликий государь... изволил то-
го гетмана Богдана Хмельниц-
кого и все Войско Запорож-
ское з городами и з земля-
ми принять под свою госуда-
реву высокую руку".

К границам двинулись цар-
ские войска, к запорожско-
му гетману - полномочное по-
сольство. Затем, как мы зна-
ем, состоялась Переяславс-
кая Рада, куда собрались
представители от большинс-
тва городов Малороссии, ка-
зачьих полков, и 18 января
1654 г. она приняла едино-
душное решение: "Чтоб есми
во веки всем едино быть".

Учебники истории почему-
то заканчивают тему "воссо-

единения Украины и России"
именно Переяславской Радой.
А на самом деле она ничего
не завершила. Правительст-
во Алексея Михайловича от-
нюдь не случайно так долго
взвешивало каждый шаг -
чтобы спасти и освободить
братьев, России пришлось
воевать 27 лет: с Речью Пос-
политой, Крымским ханст-
вом, Швецией и Турцией. Еще
и с изменниками - теми, кто
выбирал западные "свободы"
и личные богатства, прода-

вая собственную страну то
полякам, то туркам. Именно
из-за них освобождение Пра-
вобережья Днепра и Белорус-
сии было отсрочено на 140
лет. И именно их современ-
ная Украина чествует в ка-
честве "национальных героев"
- в отличие от Богдана Хме-
льницкого, проложившего
единственно верный путь к
возрождению и возвышению
своего народа. (С сокраще-
ниями, журнал "Свой")
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В 1998 году Алексей Пуш-
ков мог перейти на работу в
Министерство иностранных
дел, когда руководивший ве-
домством Евгений Примаков
предложил ему возглавить
престижный департамент.
Но в те же дни он получил
предложение создать анали-
тическую программу на но-
вом канале ТВЦ. Название
итоговой программе нашел
быстро - "Постскриптум". До
этого Алексей Пушков рабо-
тал в руководстве ОРТ. Прав-
да, занимался там не эфиром
- отвечал за общественные
и международные связи.

Пушков вспоминает: хотя
в то время давал много ин-
тервью и выступал экспер-
том в различных информаци-
онных передачах, для себя от-
четливо понимал: делать соб-
ственную аналитическую
программу - это совершенно
иное. "Я хотел сделать прог-
рамму, замкнутую не на ин-
тересы той или иной олигар-
хической группы, а програм-
му, которая будет ориенти-
роваться на интересы госу-
дарства, на национальные ин-
тересы", - озвучивает замы-
сел "Постскриптума" Пушков
корреспонденту "РГ" Евгению
Шестакову.

- Насколько известно,
программа "Постскриптум"
долгие годы остается са-
мой рейтинговой програм-
мой ТВЦ. Чем вы это объ-
ясняете?

- Объясняю тем, что еще
в начале 2000-х удалось на-
щупать контакт со зрителем
и предложить ему иной, нес-
тандартный для того време-
ни взгляд на вещи. И с того
времени у "Постскриптума"
сложилась прочная аудито-
рия. Важная причина, на мой
взгляд, - способность гово-
рить просто о сложном.
Признаю, это далось не сра-
зу. Только через два с поло-
виной - три года мне удалось
нащупать тот понятный всем
язык, с помощью которого
нужно общаться со зрителем
на сложные общественно-по-
литические темы. Сегодня
многие люди, встречая ме-
ня, говорят: "У вас в переда-
че так все понятно". Это важ-
ная оценка, мы же говорим
в "Постскриптуме" о сложных
вещах. После украинского
кризиса 2014 года резко
выросла политизация насе-
ления. Сегодня люди знают
детали, следят за междуна-
родными событиями. Но так
было не всегда. В начале
2000-х зрители о многом зна-
ли весьма приблизительно.
Важно было положить содер-
жание программы на язык,
понятный всем. После этого
программа окончательно ут-
вердилась в ее нынешнем
формате.

- Говорят, что "звездам"
аналитических программ
ТВ заранее пишут тексты
помощники?

- Мне один горе-телеведу-
щий такое предлагал. Сове-
товал приезжать в студию
часа за два до эфира и прос-
то проглядывать подготовлен-
ные материалы со словами -
это годится, а это не годит-
ся. Я ему ответил: в ту суб-
боту, когда я так сделаю,

Àëåêñåé Ïóøêîâ: Âîææè äîëæíû
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считай, что программа пой-
дет ко дну. Как "Титаник". Зри-
тель не оценит. Здесь очень
важно сохранить контроль
над содержанием. Ведь это
авторский проект. Для кор-
респондентов я фактически
как тренер. Представьте,
тренер создал хорошую ко-
манду и говорит: я пошел, ре-
бята, пиво пить, приду толь-
ко на матч, а вы давайте тут,
готовьтесь. Но когда он при-
ходит на матч, выясняется,
что за это время команда уже
распалась. Связи ослабли,
каждый играет сам за себя,
наработанных комбинаций
нет. Такого я никогда не до-
пускал. Двадцать лет сущес-
твования "Постскриптума" -
это двадцать лет жесткого
контроля над содержательной
частью всех сюжетов. Я час-
то сам пишу комментарии, от-
страиваю логику программы.
Нельзя отпускать вожжи.
Вожжи должны быть все
время натянуты. Только так
"Постскриптум" смог просу-

ществовать двадцать лет, как
ведущая программа телека-
нала ТВЦ.

- В прошлом вы писали
речи Горбачеву, выступали
за открытость в отношени-
ях с Западом. А сегодня
оказались в западных сан-
кционных списках. Не исп-
ытываете ли вы неловкос-
ти за свои прежние взгля-
ды?

- За что я выступал тогда?
За прекращение "холодной
войны". Я и сейчас считаю,
что "холодная война" - край-
не опасна, так как она мо-
жет в любой момент пере-
расти в "горячую". В истории
"холодной войны" были нес-
колько эпизодов, когда такое
могло произойти, например,
во время Карибского кризи-
са. В то время я искренне
выступал за то, чтобы Евро-
па перестала быть континен-
том противостояния и конф-
ликта. Вопрос в другом: ра-
ди этого нельзя было идти
исключительно по пути усту-
пок. Мы не должны были дей-
ствовать по принципу: мол,
западные страны теперь на-
ши друзья, и поэтому мы бу-
дем выполнять их требова-
ния и ничего не станем тре-
бовать взамен. К сожалению,

именно к этому скатился Гор-
бачев. Да, России не нужна
"холодная война", должна
быть открытость, должно
быть взаимодействие с За-
падом, но нельзя же ему без-
думно верить. Мы за это не-
оправданное доверие очень
дорого заплатили. Конечно,
во времена Горбачева всего
этого мы в полной мере не
знали. Нам казалось, что мы
уходим от "холодной войны" в
более светлый мир. В каком-
то смысле так и случилось:
исчезла нависавшая над ми-
ром угроза ядерного конф-
ликта. Но, с другой стороны,
США воспользовались ситуа-
цией, превратились в едино-
личную глобальную державу,
осуществили расширение НА-
ТО. В качестве одного из
спичрайтеров Горбачева, я
принимал участие в подготов-
ке выступлений, призывавших
к прекращению "холодной
войны". Идеологически это
было правильным. Но от ру-
ководства страны зависело,

на каких условиях мы будем
осуществлять этот курс. С
задачей защиты наших наци-
ональных интересов оно, увы,
не справилось.

- Вас расстраивает, ког-
да в либеральных СМИ
"Постскриптум" называют
пропагандистской переда-
чей?

- Нет, конечно, тем более,
что эти СМИ, как и их за-
падные кумиры - и BBC, и
CNN - почти ничем, кроме
пропаганды, не занимаются.
При этом либеральные СМИ
называют пропагандой все,
что не совпадает с их анти-
российской и прозападной
позицией, и почему-то прис-
ваивают себе право опреде-
лять, что пропаганда, а что
нет.

- Каким вы видите буду-
щее аналитического теле-
видения. Не заменят ли его
интернет-каналы с ведущи-
ми-блогерами, которые
уже делают аналоги анали-
тических программ, пригла-
шают экспертов?

- Как-то в Париже я бесе-
довал с молодым французс-
ким блогером. Спросил его:
как все-таки во Франции от-
носятся к России? Он в от-
вет: не читайте наших газет

- в наших газетах к вам от-
носятся плохо. Рынок СМИ во
Франции контролируется
7-8 группами, и все они про-
американские. Поэтому, го-
ворит, идите в интернет, и там
вы увидите, что картина со-
вершенно другая. Интересу-
юсь: а какая там картина?
Он говорит: где-то 60 на 40
процентов. 60 - относятся с
симпатией к России, 40 - нет.
Интернет действительно на-
чинает составлять конкурен-
цию и печатным СМИ, и те-
левидению.

Но верно и то, что это в
большей степени относится к
молодежной культуре, прив-
леченной внешним плюрализ-
мом интернета, кажущимся
разнообразием информации
и визуальными формами соп-
ровождения. Интернет нуж-
дается в постоянной фильт-
рации размещенной там ин-
формации. И если человек не
вооружен внутренним фильт-
ром, то он становится залож-
ником огромного объема про-

тиворечивой информации. С
возрастом люди начинают об-
ращаться к более традици-
онным, проверенным источ-
никам. Черчилль говорил, что
тот, кто в молодости не был
революционером, у того нет
сердца, но у того, кто с воз-
растом не превратился в
консерватора, нет ума. В
России, насколько я знаю,
только 15 миллионов человек
активно пользуются интерне-
том. Это означает, что ог-
ромный пласт людей прежде
всего обращается за инфор-
мацией к телевидению. Иног-
да говорят: мы будем делать
интернет-телевидение. Но ин-
тернет-телевидение автомати-
чески проигрывает эфирно-
му телевидению, даже кабе-
льному. У интернет-телевиде-
ния слишком узкая аудито-
рия, туда сложно привлечь
известных людей. Телевиде-
ние, на мой взгляд, не усту-
пит интернету еще очень дол-
го, может быть, вообще ни-
когда. Я в этом убежден, ибо
крупный телеканал способен
обеспечить такой уровень ин-
формации, который ни один
интернет-канал обеспечить не
в состоянии. И даже в США,
где интернет очень распрос-
транен, он не может поста-

вить под вопрос позиции
крупнейших телеканалов.

- Сегодня весь мир пыта-
ется вести борьбу с фей-
ковыми новостями, чаще
всего административными
методами. С вашей точки
зрения, что является фей-
ковой новостью? И как ее
отличить от естественного
заблуждения журналиста?

- Тема фейковых новостей
становится одной из клю-
чевых в современном мире.
Стартовой точкой в систем-
ном переходе к фейковой ин-
формации как инструменту
политики стало выступление
госсекретаря США Колина
Пауэлла в Совете Безопас-
ности ООН в начале 2003 го-
да, когда он продемонстри-
ровал знаменитую пробирку
с белым содержимым. Она
была призвана доказать на-
личие у Саддама Хусейна
оружия массового пораже-
ния. Через годы окончатель-
но выяснилось, что это был
сознательный постановочный
фейк. И Пауэлл был не один.
Премьер Британии Тони Блэр
тогда в Палате общин утвер-
ждал, что за 45 минут ра-
кеты Саддама Хусейна, на-
чиненные химическими отрав-
ляющими веществами и
смертоносными бациллами,
могут достичь Лондона. Не
было ни ракет, ни бацилл, ни
отравляющих веществ. Но Па-
уэллу и Блэру нужно было
обосновать участие США и
Британии в оккупации Ира-
ка. Таким образом, пере-
ломный момент - это 2003
год, когда новостной фейк
превратился в одно из
главных средств проведения
политики. Фейковые новости
- это сознательно искажен-
ная или сфабрикованная ин-
формация, имеющая целью
не отражение реального хо-
да событий, а обоснование
любой ценой, любыми путя-
ми уже принятого политичес-
кого решения. При этом фак-
тическая сторона дела пе-
рестает иметь значение. К
сожалению, так называемые
мейнстрим-медиа на Западе
сейчас все исходят из этого
подхода к новостям. А людей,
которые опровергают фейки
или ставят их под сомнение,
обвиняют в том, что они иг-
рают на руку Владимиру Пу-
тину.

Например, Джереми Кор-
бин, лидер британских лей-
бористов, который позволил
себе не согласиться с без-
доказательным обвинением
России в отравлении Скри-
паля. Его обвинили в подыг-
рывании русским. При этом
Корбин лишь призвал внима-
тельнее посмотреть на факты.

Опасность фейковых новос-
тей в том, что, когда выяс-
нится их лживый характер,
политическое решение уже
будет принято, действие бу-
дет совершено. Через год-
полтора после выступления
Пауэлла в Совете Безопас-
ности, выяснилось, что в Ира-
ке не было оружия массово-
го уничтожения. Но уже было
поздно: Ирак был оккупиро-
ван, развален, превращен в
рай для террористов. Фейк
сыграл свою роль, став ос-
новой политики.
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20 июня в Патриаршей и
Синодальной резиденции в
Даниловом монастыре в
Москве состоялась встреча
Святейшего Патриарха Мос-
ковского и всея Руси Кирил-
ла с Генеральным секрета-
рем Организации Объеди-
ненных Наций Антониу Гутте-
решем.

Со стороны Отдела внеш-
них церковных связей Мос-
ковского Патриархата во
встрече приняли участие за-
меститель председателя
ОВЦС протоиерей Николай
Балашов, сотрудник Секре-
тариата ОВЦС по делам да-
льнего зарубежья диакон Ан-
дрей Титушкин. Со стороны
ООН во встрече участвова-
ли: заместитель Генерально-
го секретаря ООН по поли-
тическим вопросам Розма-
ри Дикарло, заместитель Ге-
нерального Секретаря ООН,
глава Управления ООН по
контртерроризму В.И. Во-
ронков, старший советник по
политическим вопросам
аппарата А. Гутерреша
Ф.Ю. Климчук. Со стороны
МИД-а России во встрече
участвовали постоянный
представитель РФ при ООН
в Нью-Йорке В.А. Небензя,
начальник отдела Департа-
мента международных орга-
низаций С.В. Рябоконь.

Приветствуя высокого гос-
тя, Святейший Патриарх Ки-
рилл отметил, что Русская
Православная Церковь с бо-
льшим вниманием и уваже-
нием относится к деятель-
ности Организации Объеди-
ненных Наций, сознавая, что
это главная площадка в ми-
ре для многостороннего ди-
алога, на которой каждая
страна имеет возможность

Ñòàðèííûé õðàì â Âîëîãäå ïåðåäàí Öåðêâè
В Россию, впервые, на

время чемпионата мира по
футболу приехали жители
юга Франции - Филипп Пат-
рик и его супруга Одиль Га-
ше. Воспользовавшись слу-
чаем, пара решила отыскать
те места, где жили и были
погребены предки Филиппа.

Родственники Филиппа по-
кинули Россию после рево-
люции. Его двоюродный пра-
дед, генерал-адъютант, ко-
мандующий Киевским во-
енным округом, член Воен-
ного совета Российской им-

Фестивалями под отк-
рытым небом сегодня ни-
кого не удивишь. И все же
за одним событием стоит
понаблюдать, а еще лучше
- съездить. Это семейный
фестиваль "Традиция", ко-
торый пройдет 7 июля в
пушкинской усадьбе Заха-
рово. В артистической кру-
говерти, где будет разыг-
рано более 60 событий на
10 площадках, отчетливо и
современно звучит тема

Ïàòðèàðõ Êèðèëë âñòðåòèëñÿ ñ Ãåíåðàëüíûì ñåêðåòàðåì ÎÎÍ

высказать свою позицию.
"Мы живем в тревожное

время. Особенно вызывает
озабоченность рост терро-
ризма по всему миру и глу-
бокие гражданские конф-
ликты, возникающие время от
времени, которые разруша-
ют стабильность государства
и общества, - констатировал
Патриарх Кирилл. - Все это
не может не вызывать оза-
боченности. Нас не может не
волновать та ситуация, кото-
рая складывается в отноше-
ниях между богатыми и бед-
ными. Вся эта драматичес-
кая история весьма стреми-
тельно развивалась в тече-
ние XX века, и казалось, что
человечество найдет пути ре-
шения этой проблемы. Но
опыт показывает обратное".
По словам Его Святейшест-
ва, у людей была надежда,
что в XXI веке все изменит-
ся к лучшему, но, к сожале-
нию, даже принимая во вни-
мание многие положитель-
ные перемены в новейшей ис-
тории человеческой цивили-
зации, по-прежнему сущест-
вует ряд проблем, которые
современное общество пре-

одолеть не может.
"Конечно, у Церкви есть

свой ответ, почему все это
происходит, - с увереннос-
тью сказал Святейший Вла-
дыка. - Этот ответ, к сожа-
лению, не все сегодня раз-
деляют, но он фундамен-
тальный: все происходит по-
тому, что зло проистекает
из человеческого сердца.
Невозможно игнорировать
кризис, который происходит
в сфере нравственной жиз-
ни современного человечес-
тва. Поэтому участие Церк-
ви в международных делах
должно быть направлено на
то, чтобы пробуждать у лю-
дей сознание, что без внут-
реннего нравственного об-
новления человеческого со-
общества и каждой челове-
ческой личности невозмож-
но достичь реального прог-
ресса, в том числе и в лик-
видации конфликтов на на-
шей планете".

В продолжение беседы
Патриарх Кирилл также осо-
бо отметил тяжелое положе-
ние христиан в различных
регионах мира, в частности,
на Ближнем Востоке, где

христианское население на-
ходится под угрозой полного
исчезновения. "В самом на-
чале конфликта в Сирии я
посетил эту страну, - ска-
зал Патриарх Кирилл. - Кон-
фликт уже начинался, име-
ли место террористические
действия, но я посчитал не-
обходимым приехать в Да-
маск и Ливан, чтобы встре-
титься с христианами и об-
судить с ними сложившуюся
ситуацию. Я могу свидетель-
ствовать о том, что разные
христианские конфессии и
мусульмане мирно жили друг
с другом. Когда я приехал в
Дамаск, а затем и в Бейрут
тысячи людей - и христиа-
не, и мусульмане - встреча-
ли меня. И мне было очень
приятно видеть тот уровень
взаимодействия представи-
телей двух общин".

Его Святейшество выразил
озабоченность тем, что ог-
ромное количество христи-
ан покинули сегодня Сирию.
"Считаю очень важным сде-
лать все для того, чтобы
христиане вернулись и в Си-
рию, и в Ливан, и в Ирак,
на те земли, где они прожи-
вали и откуда фактически
были изгнаны военными дей-
ствиями и террористически-
ми акциями", - сказал Свя-
тейший Владыка. "Русская
Православная Церковь
выступает совместно с дру-
гими христианскими община-
ми в защиту гонимых хрис-
тианских меньшинств. Мы
можем свидетельствовать о
том, что среди христиан -
православных, католиков и
протестантов - широко рас-
пространено понимание о не-
обходимости сделать все,
что возможно, чтобы оста-

новить опасную тенденцию
исчезновения христиан с
территории стран Ближнего
Востока", - подчеркнул Пат-
риарх Кирилл.

В ходе беседы Святейшим
Патриархом была также зат-
ронута проблема семейных
ценностей в современном
обществе. "Конечно, нас
очень беспокоит кризис се-
мейных отношений. К сожа-
лению, сегодня существует
такое явление, как агрес-
сивный секуляризм. Под его
влиянием ослабляются, а во
многих странах и разруша-
ются семейные отношения.
Это не может не вызывать
большую озабоченность", - с
тревогой заявил Святейший
Владыка. По словам Патри-
арха Кирилла, если нравст-
венная природа будет раз-
рушена, то человечество уже
ничто не остановит от самых
страшных шагов и действий,
результатом которых может
стать его самоуничтожение.
"Сохранение нравственности
- это залог сохранения ми-
ра на нашей планете", -
выразил уверенность Свя-
тейший Владыка.

В свою очередь Гене-
ральный секретарь ООН
поблагодарил Предстоятеля
РПЦ за возможность встре-
титься и обсудить актуаль-
ные вопросы современной
международной жизни. "Для
того, чтобы укреплять дове-
рие между странами внутри
глобального сообщества,
роль религии очень важна.
Именно поэтому я рад на-
шей сегодняшней встрече",
- отметил А. Гутерреш. Он
также выразил озабочен-
ность положением христиан
на Ближнем Востоке.

В Вологодское епархиальное управление поступило рас-
поряжение территориального Управления Федерального
агентства по управлению государственным имуществом в
Вологодской области о передаче в собственность Воло-
годской епархии объекта культурного наследия федераль-
ного значения церкви Иоанна Предтечи в Рощенье города
Вологды.

Акт о передаче церкви подписал правящий архиерей
Вологодской епархии митрополит Вологодский и Кирил-
ловский Игнатий.

Церковь Иоанна Предтечи в Рощенье города Вологды
заложена в 1710 году. Фрески неизвестного автора дати-
руются согласно сохранившемуся на южной стене фраг-
менту надписи 1717 годом. Храм являлся частью ансамб-
ля храмов Сенной площади (ныне площади Революции), на
которой помимо Иоанно-Предтеченской церкви были воз-
двигнуты Спасо-Всеградский собор, церковь святителя Ни-
колая Чудотворца и церковь святителя Афанасия Алексан-
дрийского. В годы советской власти площадь переимено-
вали, храмы снесли. Иоанно-Предтеченский храм остался
на своем месте благодаря украшающим его уникальным
фрескам.

В настоящее время перед общиной церкви стоят се-
рьезные задачи, связанные с ее сохранением и восста-
новлением.

Ñòàðòóåò ïðîåêò
"Ñâÿòûíè Ðîññèè"

Федеральным агентством по
туризму совместно с Патри-
аршим советом по культуре и
первым общественным пра-
вославным телеканалом
"Спас" при поддержке Общес-
твенного совета при Ростуриз-
ме дан старт федеральному
проекту "Святыни России", со-
общил портал Патриархия.ru.

23 июня начались съемки
первого сезона одноименной
телепрограммы "Святыни Рос-
сии", знакомящей телезрите-
лей с уникальными памятни-
ками религиозной истории
России, объектами духовного
наследия, туристическими и
паломническими маршрутами
в субъектах Российской Фе-
дерации.

Ведущими программы высту-
пили Антон и Виктория Макар-
ские. Первыми регионами для
съемок стали Новгородская и
Псковская области.

Ôðàíöóçñêèå áîëåëüùèêè íàøëè ìîãèëó ïðåäêà â Ðîññèè
перии - Николай Федорович
Козлянинов - был погребен
на территории Донского мо-
настыря в 1892 году.  Эту
информацию супружеская
пара искала в интернете, а
здесь, в Москве, им удалось
найти могилу дедушки.

Потомки русских эмигран-
тов уже побывали в Санкт-
Петербурге и нашли дом, где
жила семья их предков. На
этом доме даже установле-
на табличка в память о ге-
нерале-адъютанте, жившем
здесь.

Íà÷èíàåòñÿ ôåñòèâàëü "Òðàäèöèÿ"
Православия. Такого разно-
образия форматов вряд ли
где можно встретить. В пре-
мьере мультимедийного
спектакля "Царский венец",
посвященной столетию рас-
стрела царской семьи. Один
из маркеров сегодняшней
России - царский вопрос. От
ответа на него зависит бу-
дущее страны, душа и со-
весть целых поколений, -
считает режиссер Эдуард
Бояков.
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По горизонтали: 5. Между крыльями и шасси.
6. Ироническая улыбка. 9. Большая куча кам-
ней. 10. Дачники за него бьются каждый год.
11. Церковная книга с перечнем праздников и
святых по дням их поминовения. 14. Лукавец и
просто скользкий тип. 16. Процесс разрушения
волнами и прибоем берегов морей, озёр и во-
дохранилищ. 19. Человек, приклоняющийся пе-
ред модой. 20. Мягкое место для нескольких
мягких мест. 21. Крупная бабочка яркой окрас-
ки. 22. Южное дерево с ароматической древе-
синой. 24. Музыкальный лад грустной окраски.
27. "Ломаная" деньга. 28. Крупная птица, люби-
мица охотников. 29. Крик души в музыкальном
сопровождении. 32. Крайнее усердие. 33. Руч-
ной тормоз. 34. Бурлацкое орудие труда. 36.
Вечерний мужской костюм. 37. Заголовок раз-
дела в газете, журнале.

По вертикали: 1. Жанр живописи. 2. Корот-
кий повторяющийся звук, производимый метал-
лическим предметом при ударе о металл. 3. Поэ-
тический рот. 4. Образцовое создание мастера.
5. Месяц года на конце зимы. 7. Конкурсная
распродажа. 8. Термин в ботанике. 12. Брюшко
членистоногих. 13. Башня при мечети. 15. Часть
кредитного платежа. 17. Насморк. 18. Тромб в
трубе водопровода. 19. Почётная известность.
23. Посторонний вкус в каком-нибудь кушанье.

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 5. Фюзеляж. 6. Усмешка. 9. Груда. 10. Урожай.
11. Святцы. 14. Плут. 16. Абразия. 19. Сноб. 20. Диван. 21. Маха-
он. 22. Сандал. 24. Минор. 27. Грош. 28. Тетерев. 29. Ария. 32.
Рвение. 33. Ручник. 34. Лямка. 36. Смокинг. 37. Рубрика.

По вертикали: 1. Пейзаж. 2. Лязг. 3. Уста. 4. Шедевр. 5. Фев-
раль. 7. Аукцион. 8. Сустав. 12. Абдомен. 13. Минарет. 15. Транш.
17. Ринит. 18. Засор. 19. Слава. 23. Привкус. 25. Нельма. 26.
Лисичка. 30. Физика. 31. Кураре. 34. Ленч. 35. Ажур..

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

3 июля (Вторник)
18:30 Малый зал - Кинопа-

норама, посвященная Дню се-
мьи, любви и верности: Х/ф „Бе-
лые росы“ – реж.: И.Добролю-
бов, 84 мин., 1983г.

4 июля (Среда)
18:30 Малый зал - Кинопа-

норама, посвященная Дню се-

Жизненное

Приятного аппетита!

25. Ценная лососевая рыба. 26. "Хитрый" гриб. 30.
Наука о природе, изучающая простейшие и вместе
с тем наиболее общие свойства материального ми-
ра. 31. Сильный нервно-паралитический яд расти-
тельного происхождения. 34. Второй завтрак. 35.
Вид вышивки, сквозной орнамент, узор в литье.

Знакомый рассказал
Мыл я как-то ребенка.

Вижу на пузе царапина, взял
зеленку, намазал…и тут ме-
ня посетила Муза…

Разрисовал его по полной:
звезды на плечах, купола на
спине, имя на пальцах…

Жена зашла:
- Ты - дятел, нам завтра к

врачу!
Стали отмывать - ни хре-

на...Так и пошли они...
Жена потом рассказыва-

ет:
Раздела ребёнка, первый

вопрос врача О_О:
- А кто папа у вас?
Знакомая рассказала
Младшей моей скоро 14,

паспорт дадут. 170 роста.
Сидит вон Брэдбери чита-
ет. Как это так происходит
быстро, а?

Вот только вчера вроде
твои руки развешивали пос-
ле стирки розовые распа-
шонки в бабочках и цветоч-
ках, и вот уже раз - и они
развешивают тоже розовые
в цветочках - но уже лиф-
чики.

Вообще без паузы, кажет-
ся.

А старший университет
закончил, у него борода, ма-
шина и невеста, а я все еще
ловлю себя на мысли, ког-
да вижу в витрине красивый
игрушечный паровоз: вот бы
ему купить, он обрадуется.
Очень он маленьким паро-
возы и поезда любил.

И у него такое особое
выражение лица, когда я в
очередной раз что-то напу-
таю в компьютере.

Терпеливое. Типа "ну, ни-
чего, я все равно тебя люб-
лю и помогу, конечно". Ин-
тересно, у меня хватало тер-
пения не раздражаться, ког-
да он маленьким чего-то не
понимал, путал и портил? Я
уже не помню.

Чем дальше, тем больше
понимаешь, что это едва ли
не главная истина о детях: они
очень быстро вырастают.

Молодым родителям час-
то кажется, что так, как сей-
час, будет всегда. Вечные
крики по ночам, вечные "на
ручки", вечные игры в ма-
шинки, рыдания при разлу-
ке и та же сказка в сотый
раз. Так хочется, чтобы оно
скорее все изменилось.
Чтобы он скорее вырос, на-
учился, смог сам…

Огурцы
на зиму

1. "ДАЧНАЯ
ЗАСОЛКА"

Очень простой
способ засолки
огурцов, но очень
вкусный, огурцы
получаются хрус-
тящие. В чистые
простерелизован-
ные банки ( 3л.)
положить: листья
хрена, вишни,
черной смородины, веточки укропа, по 5 зубчиков чесно-
ка. Насыпать в каждую банку по: 100 г. соли и сахара ( 4
ст.л.сахара и 10 ч.л.соли). Заполнить банки огурцами и
залить холодной водой. Закрыть их полиэтиленовыми
крышками, поставить в темное холодное место (типа пог-
реба). Готовы огурцы будут через 3 месяца, но стоят до
весны.

2. "ПЬЯНЫЕ" ОГУРЦЫ
1. На дно банки уложить: корень хрена, укроп, чеснок,

листья смородины. Затем плотно уложить огурцы и залить
маринадом, на 1,5 л.воды: 3 ст.л.соли без горки, 2 ст.л.
сахара, 1 ч.л.уксуса, 2 ст.л.водки. Стерелизовать 15 минут.

3. "ТЕМ, КТО НЕ ЛЮБИТ ОСТРОЕ"
Это вкусные малосольные огурчики. Идеально подходят

для тех кому по разным причинам нельзя есть острое. На
3-х литровую банку: 1,5 л. воды, 2 ст.л.соли, 3 ст.л. саха-
ра. Огурцы вымыть и залить на 3 часа, меняя воду. Уло-
жить в банку: зонтики укропа, лист хрена, 5 листьев смо-
родины, 4 зуб.чеснока, 10 горошин черного перца, 4
шт.гвоздики, корица, эстрагон. Уложить огурцы в банках
вертикально, залить горячим рассолом на 3 минуты. За-
тем рассол слить, снова вскипятить и залить в последний
раз, добавив в банку: 1 ст.л.столового уксуса. Закатать.
Перевернуть вверх дном и оставить под теплым одеялом
пока не остынет. Даже весной открывая банку огурчики
как будто малосольные.

мьи, любви и верности: Х/ф „Од-
нажды 20 лет спустя“ – реж.:
Ю.Егоров, 77 мин., 1980г.

5 июля (Четверг)
18:30 Малый зал - Кинопа-

норама, посвященная Дню се-
мьи, любви и верности: Х/ф
„Отцы и деды“ – реж.: Ю.Его-
ров, 83 мин., 1982г.

Так и будет: он вырастет и
сможет сам, и очень быстро.
Ведь мы заняты, у нас рабо-
та, отношения, творческая
жизнь, да просто дела, и дет-
ство наших детей мы прожи-
ваем фрагментарно.

Года полтора в начале, по-
том полчаса вечером, пол-
дня в выходной и две неде-
ли в отпуске.

Если посчитать "хоккейное
время" нашего родительст-
ва, так ли много натикает?
Да еще сколько из него мы
потратили на упреки, нота-
ции, на "отстань", "подожди"
и "иди лучше делай уроки"…

А вспоминается вовсе не
"приучение к горшку" и не
что у кого было в четверти
в третьем классе. Вспоми-
нается другое.

Когда сыну было четыре,
мы его отправили летом на
море на месяц раньше, чем
смогли вырваться сами. С
двумя обожающими его ба-
бушками. Они звонили и го-
ворили, что ребенок прек-
расно ест, купается и гуля-
ет и все у него хорошо. Но
когда мы приехали к нему и
вечером втроем валялись на
большой кровати, дите вдруг
выдохнуло и сказало с об-
легчением: "Как я устал
жить без охраны".

Когда дочке было пять и
она ходила в детский сад,
мы с ней делали "запас по-
целуев". У нее был джин-
совый комбинезон с мно-
жеством карманчиков, и вот
с утра я по всем этим кар-
манчикам рассовывала "по-
целуйчики". Чтобы, если
вдруг станет грустно, мож-
но было "достать" и почувс-
твовать, что мама любит.

Мне очень хочется, чтобы
родители понимали детство
своего ребенка как краткий
и ценный дар - время, ког-

да можно быть с ним, забо-
титься, радовать, обнимать,
слушать, быть для него ох-
раной, создать запас "поце-
луйчиков" на всю жизнь впе-
ред.

Не торопите время. Сти-
райте распашонки и поку-
пайте паровозы. Наслаж-
дайтесь...

Знакомый рассказал
Что бы вы сделали, если

бы провалились в колодец?
Колодец с коммуникациями,
с которого слямзили крышку
люка.

Ну, в первую очередь, по-
мянули бы до седьмого ко-
лена всех родственников то-
го "металлиста", который эту
крышку умыкнул и комму-
нальщиков, не принявших
мер по заделке отверстия.

Затем попробовали бы
выбраться, но, предполо-
жим, ступени проржавели.
Стали бы звать на помощь?

Нет никого поблизости: ко-
лодец на пустыре. Ах да… у
вас же есть телефон. Но, как
в плохом сериале: "У меня
села батарейка". А вот пес,
который позавчера в нашем
городе упал в такой коло-
дец, сообразил.

Он перегрыз кабель и
целый район остался без ин-
тернета, но ремонтники от
провайдера через полчаса
уже нашли причину полом-
ки, вызвали МЧС, который
достал "диверсанта" и опре-
делил его в приемник.

P. S. Пес стал героем дня
и на его "усыновление" уже
выстроилась очередь.

Знакомая рассказала
Друзья завели собаку, по-

месь английского бульдога
незнамо с чем. Довольно за-
бавная на вид, но с се-
рьезным дефектом.

Из-за укороченной носо-
глотки, доставшейся по бу-

льдожьей линии, но с впол-
не нормальными физиономи-
ей и шеей, доставшейся от
незнамо кого, песик вместо
привычных гав-гав, издавал
звуки похожие на слоги:
"ма", "да", "на".

Но со временем дефект
превратился в интересные
способности, пес научился
довольно внятно, для соба-
ки, естественно, произно-
сить "да", а затем вообще
слово "мама", чем очень за-
бавлял всех знакомых.

Однажды, когда подруга
выгуливала Робина, так наз-
вали собаку, появился тип
с собакой. Самодовольный,
с вычурными манерами, не
очень приятный, с коротко-
шерстным колли на повод-
ке, который был прекрасно
натренирован.

Он легко и безукоризнен-
но исполнял все эти соба-
чьи упражнения: брал ба-
рьеры, бегал по бревну и
тому подобное.

Устав от игр, незнакомец
заговорил. Охарактеризовал
своего питомца, как лучше-
го в стране, благодаря се-
бе, естественно. Себя наз-
вал гением дрессировки и
собаководства.

После чего высокомерно
оглядев пса друзей пренеб-
режительно заключил:

- А у вас непонятная по-
месь. Глупее псов не быва-
ет.

Подруга перечить не ста-
ла. И посмотрев на Робина
произнесла:

- Да, глупее не бывает.
Правда, Робин?

Пес поднял грустные гла-
за и четко ответил:

- Да, мама, - и виновато
опустил голову.

- Ничего, не расстраивай-
ся, - подбодрила она его и
они пошли в сторону дома.

А гений дрессировки еще
долго стоял с открытым
ртом и вытаращенными гла-
зами...

Рисунок папы
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17. TV

Пятница, 29 июня (болгарское время)

Воскресенье, 1 июля

Пятница, 29 июня (московское время)

Воскресенье, 1 июля

05.00 "Модный приговор" 06.00 Новости 06.10 Николай Волков в
фильме "Старик Хоттабыч" (12+) 07.35 "Играй, гармонь любимая!"
08.15 "Смешарики. Новые приключения" 08.35 "Умницы и умники"
(12+) 09.40 "Слово пастыря" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.20
"Неслужебный роман Людмилы Ивановой" (12+) 11.10 "Теория за-
говора" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Виталий Соло-
мин. "...И вагон любви нерастраченной!" (12+) 13.10 Нина Сазоно-
ва, Инна Макарова, Виталий Соломин в фильме "Женщины" 15.15
"Вместе с дельфинами" (16+) 16.55 Екатерина Решетникова, Мак-
сим Дрозд в фильме "Поделись счастьем своим" (16+) 18.00 Ве-
черние новости (с субтитрами) 18.15 "Поделись счастьем своим"
(16+) 19.15 "Сегодня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.40 "Садовое
кольцо" (16+) 22.40 "Оттепель". Многосерийный фильм (16+) 23.55
Данила Козловский, Елизавета Боярская, Артур Смольянинов, Свет-
лана Ходченкова, Юлия Пересильд, Ирина Пегова в фильме "Пять
невест" (12+) 01.45 Александр Домогаров в фильме "Белая ночь,
нежная ночь..." (16+) 03.30 Сергей Мигицко, Валентин Гафт, Олег
Табаков, Георгий Бурков в фильме "Дорогое удовольствие" (12+)
04.50 "Садовое кольцо". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе утро" 09.30 "Контро-
льная закупка" 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный приго-
вор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+)
15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00
"Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00
Вечерние новости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+)
18.50 "Поле чудес" (16+) 19.55 Премьера. "Три аккорда" (12+) 21.00
"Время" 21.40 Премьера. "Три аккорда" (12+) 22.30 Премьера. Ма-
рия Миронова, Евгения Брик, Ирина Розанова, Анатолий Белый в
сериале Валерия Тодоровского "Садовое кольцо" (16+) 23.30 "От-
тепель". Многосерийный фильм (16+) 00.35 Сергей Безруков, Дмит-
рий Дюжев, Алёна Бабенко, Владимир Меньшов, Алексей Кравчен-
ко в фильме "Каникулы строгого режима" (12+) 02.30 Вилле Хаапа-
сало, Алексей Булдаков, Виктор Бычков, Семён Стругачёв в филь-
ме "Особенности национальной охоты" (16+) 04.05 "Садовое коль-
цо". Многосерийный фильм (16+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

06.00 Новости 06.10 Инна Гулая, Юрий Никулин в фильме "Когда
деревья были большими" (12+) 07.45 "Смешарики. ПИН-код" 08.00
"Часовой" (12+) 08.30 "Здоровье" (16+) 09.25 "Угадай мелодию" (12+)
10.00 Новости 10.20 Премьера. "Олег Видов. С тобой и без тебя"
11.15 "Честное слово" с Юрием Николаевым 12.00 Новости (с суб-
титрами) 12.10 "Анастасия Вертинская. Бегущая по волнам" (12+)
13.05 Анастасия Вертинская, Владимир Коренев, Михаил Козаков в
фильме "Человек-амфибия" 14.55 "Михаил Козаков. "Разве я не ге-
ниален?!" (12+) 15.50 "Большие гонки" (16+) 17.10 Екатерина Ре-
шетникова, Максим Дрозд в фильме "Поделись счастьем своим"
(16+) 19.10 Надежда Румянцева, Николай Рыбников, Люсьена Ов-
чинникова, Инна Макарова, Светлана Дружинина, Нина Меньшико-
ва в фильме "Девчата" 21.00 Воскресное "Время". Информационно-
аналитическая программа 21.40 Премьера. Музыкальная премия "Жа-
ра" 23.20 Фильм "Про Любоff" (16+) 01.20 Рената Литвинова, Алек-
сандр Яценко, Никита Михалков, Инга Оболдина в фильме "Мне не
больно" (16+) 03.05 Георг Отс, Марина Юрасова, Гликерия Богдано-
ва-Чеснокова в фильме "Мистер Икс" 04.40 "Поле чудес" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 30 июняСуббота, 30 июня

Воскресенье, 1 июля

05.00 Правила жизни 05.30 Пряничный домик
06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.40 Вести. Местное время 12.00 Судь-
ба человека с Борисом Корчевниковым 13.00
60 минут 14.00 Вести 14.40 Вести. Местное вре-
мя 14.55 Гении и злодеи 15.25 Склифосовский
(3 сезон) 17.00 Вести 17.40 Вести. Местное вре-
мя 18.00 Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00
60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Мес-
тное время 21.00 Юморина 23.30 В тесноте, да
не в обиде. Х/ф 01.25 2 ВЕРНИК 2 02.10 Вос-
питание жестокости у женщин и собак. Х/ф
04.30 Андрей Малахов. Прямой эфир

05.40 Гении и злодеи 06.10 Чокнутая 09.20
Живые истории 10.00 По секрету всему свету
10.20 Пятеро на одного 11.00 Вести 11.20 Вес-
ти. Местное время 11.40 Обыкновенный кон-
церт с Эдуардом Эфировым 12.05 Смеяться
разрешается 13.10 Моя любовь - Россия! 13.40
Искатели 14.25 Ближний круг Дмитрия Берт-
мана 15.20 Укротительница тигров. Х/ф 17.05
Пластмассовая королева. Х/ф 20.00 Вести в
субботу 21.00 Держи меня за руку. Х/ф 00.25
Романтика романса 01.20 Зимняя вишня. Х/ф
02.50 Крылья Ангела. Х/ф 04.35 Ближний круг
Дмитрия Бертмана

05.30 Обыкновенный концерт с Эдуардом Эфи-
ровым 06.00 Держи меня за руку. Х/ф 09.15 Сам
себе режиссер 09.55 Смехопанорама Евгения
Петросяна 10.20 Вести-Москва 11.00 Вести 11.20
Утренняя почта 11.50 Смеяться разрешается 13.00
Когда все дома с Тимуром Кизяковым 13.45 Би-
лет в Большой 14.30 Пешком... Москва старооб-
рядческая 15.00 Странные взрослые. Х/ф 16.25
Никому не говори. Х/ф 20.00 Вести недели 22.00
Воскресный вечер с Владимиром Соловьевым
00.55 Дежурный по стране 01.45 Оазис любви.
Х/ф 03.20 Одуванчик. Х/ф 04.50 Когда все дома
с Тимуром Кизяковым

Суббота, 30 июня

Пятница, 29 июня (болгарское время)RTR

Понедельник, 2 июля

Вторник, 3 июля

Среда, 4 июля

Четверг, 5 июля

Понедельник, 2 июля

Среда, 4 июля

Четверг, 5 июля

Понедельник, 2 июля

Вторник, 3 июля

Среда, 4 июля

Четверг, 5 июля

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Теле-
канал "Доброе утро" 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50
"На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00
"Время" 21.40 Константин Хабенский, Милла Йовович,
Иван Ургант в фильме "Выкрутасы" (12+) 23.30 Георгий
Жжёнов, Анатолий Васильев, Леонид Филатов, Алексан-
дра Яковлева в фильме "Экипаж" (12+) 02.00 "Время по-
кажет" (16+) 03.15 "Пусть говорят" (16+) 04.10 "Мужское
/ Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал
"Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе
утро" 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный приго-
вор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай
поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00
"Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "На самом
деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время"
21.35 "Красная королева". Многосерийный фильм (16+)
23.30 Денис Никифоров, Елена Панова, Андрей Панин,
Дмитрий Шевченко, Сергей Безруков в фильме "Бой с
тенью" (16+) 01.50 "Время покажет" (16+) 03.05 "Пусть
говорят" (16+) 04.05 "Красная королева". Многосерийный
фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Красная королева". Продолжение
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15
Телеканал "Доброе утро" 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50
"На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00
"Время" 21.35 "Красная королева". Многосерийный фильм
(16+) 23.30 Денис Никифоров, Елена Панова, Андрей Па-
нин, Дмитрий Шевченко, Павел Деревянко в фильме "Бой
с тенью 2: Реванш" (16+) 01.50 "Время покажет" (16+)
03.05 "Пусть говорят" (16+) 04.05 "Красная королева". Мно-
госерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Красная королева". Продолжение (16+)
06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал
"Доброе утро" 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный
приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время
покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25
"Время покажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 "Красная короле-
ва". Многосерийный фильм (16+) 23.30 Денис Никифоров,
Елена Панова, Андрей Панин, Дмитрий Шевченко в фильме
"Бой с тенью 3: Последний раунд" (16+) 01.45 "Время пока-
жет" (16+) 03.05 "Пусть говорят" (16+) 04.00 "Красная короле-
ва". Многосерийный фильм (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

05.30 Смехопанорама Евгения Петросяна 06.00
Утро России 10.00 О самом главном 11.00 Вести
11.40 Вести. Местное время 12.00 Судьба чело-
века с Борисом Корчевниковым 13.00 60 минут
14.00 Вести 14.40 Вести. Местное время 14.55
Правила жизни 15.25 Склифосовский (3 сезон)
17.00 Вести 17.40 Вести. Местное время 18.00
Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00 60 минут
20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное время
21.00 Королева красоты 23.15 Вечер с Владими-
ром Соловьевым 01.35 Вести-Санкт-Петербург
01.50 Сати. Нескучная классика... с Лораном
Илером 02.30 Новости культуры 02.50 Каждый
за себя. Х/ф 04.25 Андрей Малахов. Прямой эфир

05.30 Пряничный домик 06.00 Утро России 10.00
О самом главном 11.00 Вести 11.40 Вести. Мест-
ное время 12.00 Судьба человека с Борисом
Корчевниковым 13.00 60 минут 14.00 Вести 14.40
Вести. Местное время 14.55 Правила жизни 15.25
Склифосовский (3 сезон) 17.00 Вести 17.40 Вес-
ти. Местное время 18.00 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 19.00 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20.45 Вести. Местное время 21.00 Королева кра-
соты 23.15 Вечер с Владимиром Соловьевым
01.35 Вести-Санкт-Петербург 01.50 "Тем време-
нем" с Александром Архангельским 02.30 Новос-
ти культуры 02.50 Каждый за себя. Х/ф 04.25
Андрей Малахов. Прямой эфир

05.30 Пряничный домик 06.00 Утро России 10.00
О самом главном 11.00 Вести 11.40 Вести. Мест-
ное время 12.00 Судьба человека с Борисом
Корчевниковым 13.00 60 минут 14.00 Вести 14.40
Вести. Местное время 14.55 Правила жизни 15.25
Склифосовский (3 сезон) 17.00 Вести 17.40 Вес-
ти. Местное время 18.00 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 19.00 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20.45 Вести. Местное время 21.00 Королева кра-
соты 23.15 Вечер с Владимиром Соловьевым 01.35
Вести-Санкт-Петербург 01.50 Линия жизни. Еле-
на Драпеко 02.45 Новости культуры 03.05 Каждый
за себя. Х/ф 04.50 Андрей Малахов. Прямой эфир

Вторник, 3 июля

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00 Вес-
ти 11.40 Вести. Местное время 12.00 Судьба челове-
ка с Борисом Корчевниковым 13.00 60 минут 14.00
Вести 14.40 Вести. Местное время 14.55 Правила жизни
15.25 Склифосовский (3 сезон) 17.00 Вести 17.40 Вес-
ти. Местное время 18.00 Андрей Малахов. Прямой
эфир 19.00 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести.
Местное время 21.00 Королева красоты 23.15 Вечер
с Владимиром Соловьевым 01.35 Вести-Санкт-Петер-
бург 01.50 Абсолютный слух 02.30 Новости культуры
02.50 Что скрывает любовь. Х/ф 04.25 Андрей Мала-
хов. Прямой эфир

Бедная Маша
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Страницу подготовила  Ольга Гурская

Здоровый образ жизни се-
годня стал популярен даже
в артистических кругах. Для
Алексея Кортнева спорт
стал делом обыденным, тем
более что его младшие де-
ти, рожденные в браке с
гимнасткой Аминой Зарипо-
вой, полностью вовлекли его
в этот водоворот. Портал
WomanHit.ru встретился с
музыкантом, актером, теле-
ведущим и обсудил возраст,
спорт и мужские посиделки.
С сокращениями.

- Алексей, говорят, что в
последнее время по утрам
у вас обязательно спорт?

- Сегодня, например, это
была просто пробежка де-
сятикилометровая, с каки-
ми-то упражнениями по хо-
ду дела.

- А когда вы решили сде-
лать спорт обязательной
процедурой? Артист и
спорт раньше были поня-
тия несовместимые…

- Это произошло лет пят-
надцать назад. Дело в том,
что я спортом занимался с
детства и всю юность ез-
дил на горных лыжах. Поч-
ти профессионально - гонял-
ся там за разные сборные.
Поэтому для меня это было
просто модус вивенди. А по-
том, когда начался рок-н-
ролл, много времени стал
занимать театр, конечно, я
от спорта отдалился. Навер-
ное, лет до тридцати с хвос-
тиком как-то к этому не воз-

Àëåêñåé Êîðòíåâ: "Íå òÿíåò óæå ãóëÿòü íàëåâî…"

"Моя семья", - так подписала этот сни-
мок Амина Зарипова в микроблоге

вращался. А вот когда уже
юношеская лихорадка в ви-
де желания выступить на
всех концертных площадках,
заработать все возможные
деньги спала, тогда я стал
уделять какое-то время се-
бе, своей физической фор-
ме и отдыху, вернулся к
спортивным занятиям.

- Супруга Амина, кото-
рая, как вы говорите, жи-
вет в спортивном зале, на-
верное, поспособствова-
ла в этом?

- Скорее нет. Потому что
Аминка как профессиональ-
ный спортсмен сильно нае-
лась в свое время любого
спорта. Ну и к тому же она
каждый день видит перед со-
бой девочек, которые отда-
ют спорту каждую минуту
своего времени. Поэтому

она, конечно, к нам всегда
присоединяется, когда мо-
жет, когда не находится на
сборах или соревнованиях.

- А если честно, возраст
ощущается уже или нет?

- Ощущается, конечно, по-
тому что, скажем, в неко-
торых атлетичных видах
спорта - как волейбол, нап-
ример - я уже не могу так
нагружать ноги, как делал
это раньше. Я набрал лиш-
ний вес и понимаю, что
просто травмирую себе ко-
лени и голеностоп, если бу-
ду со своим нынешним 96-
килограммовым телом
прыгать и приземляться. Та-
кие вещи уже приходится ис-
ключать. В этом случае воз-
раст ощущается, суставы уж
не те.

- А что еще теперь вхо-

дит в понятие "обязатель-
но"?

- Я обязательно провожу
время со своими детьми.
Вот недавно моей дочке Ак-
синье исполнилось семь лет.
Отмечали. Какие-то се-
мейные хлопоты стали обя-
зательными. И я по-преж-
нему пишу. Сейчас с това-
рищами уже перевалили че-
рез середину материала.
Пишем новый спектакль,
большой и музыкальный.
Поэтому у меня сейчас та-
кая обязаловка: я каждый
день стараюсь хотя бы что-
то, даже если нет ни ма-
лейшего вдохновения и же-
лания, все-таки из себя
выдавить.

- Помимо дочки Аксиньи
у тебя четверо сыновей:
Артемий, Никита - от пре-

дыдущих браков, Арсений,
Афанасий - от Амины За-
риповой. Дети дружат?

- Мне повезло, дружат.
- В твой плотный график

вписываются мужские по-
сиделки с алкоголем?

- С мужскими посиделка-
ми и алкоголем все вели-
колепно. Я как-то умею
очень грамотно дозировать
это дело. Я не являюсь за-
пойным алкоголиком и за-
жорным едоком, поэтому
без особых усилий мне уда-
ется все-таки себя держать
в узде.

- И о чем сегодня гово-
рят мужчины?

- Как всегда. О спорте,
потому что у меня кругом
сплошные гольфисты. О де-
тях, потому что все много-
детные родители, в основ-
ном у каждого по два-три
ребенка. Очень много, ко-
нечно, мы говорим о рабо-
те. До какой степени отк-
ровенности можно дойти,
чтобы не перегнуть палку и
чтобы нам его просто не
закрыли. С другой стороны,
сделать его по-настоящему
острым и смешным. Гораз-
до меньше стало разговоров
о бабах. Но это тоже впол-
не естественно, потому что
все женаты вторым браком,
и, я думаю, окончательным
и, несомненно, счастливым.
Поэтому как-то не тянет уже
ни гулять налево, ни тем бо-
лее говорить об этом.

Агата Муцениеце и Павел
Прилучный, хоть и признали
серьезный разлад в их отно-
шениях, тем не менее, серьез-
но намерены бороться за сох-
ранение своего брака. Это не
мешает сплетникам рассуж-
дать о том, с кем актеры кру-
тят любовь после разрыва.

Первым под перекрестный
огонь слухов попал Павел При-
лучный. Рассказывали, якобы
он частенько мог поддаться
порыву и устроить мимолетную
интрижку. Тогда Прилучный оп-
роверг эти слухи и подчерк-
нул, что в их отношениях с Муцениеце "не
участвует третий человек".

23 июня Валерий Меладзе отметил день рождения -
певцу исполнилось 53 года. На праздник Меладзе пригла-
сил своих звездных друзей: Полину Гагарину, Валерию и
Иосифа Пригожина, Александра Ревву и других.

В роскошном наряде на вечере блистала 31-летняя По-
лина Гагарина: певица выбрала синее блестящее платье с
высоким разрезом от дизайнера Александра Терехова.

"Звезда", "Красота неземная", "Сногсшибательная По-
ля", - восхищаются поклонники певицы в соцсети, где пе-
вица опубликовала свое фото.

К слову, одной из первых Меладзе поздравила его же-
на, Альбина Джанабаева. Напомним, что до свадьбы с
Альбиной Валерий почти 20 лет был женат на Ирине Ме-
ладзе. По словам экс супруги музыканта, бывшая участ-
ница группы "ВИА Гра" увела певца из семьи. Меладзе и
Джанабаева вместе уже больше десяти лет. У артистов
подрастают двое сыновей.

Слухи о том, что поющий
парикмахер Сергей Зверев
не приходится отцом мальчи-
ку, который с ним часто по-
являлся, ходили давно. И вот,
кажется, вскрылась правда
о рождении Сергея Зверева
- младшего. Музыкант Стас
Барецкий заявил, что он нас-
тоящий отец и выразил го-
товность пройти ДНК-тест.

"Сергей действительно
мой сын. Если вам покажу
фотографию своего деда, то
вы сразу заметите: они по-
хожи друг на друга как две

Ëîáîäà ïîâûñèëà ãîíîðàðû ïîñëå
ðîæäåíèÿ âòîðîãî ðåáåíêà

Çâåçäû ïîâåñåëèëèñü íà äíå
ðîæäåíèÿ Ìåëàäçå

Íàøåëñÿ íàñòîÿùèé îòåö Ñåðãåÿ Çâåðåâà-ìëàäøåãî?
капли воды. У меня в детст-
ве с ним тоже сходство было
огромное. О том, что я нас-
тоящий отец мальчика, зна-
ют все. Сам же я не хотел
говорить об этом, но теперь
пришло время. Не могу
смотреть на то, что проис-
ходит. Так получилось, что
мне пришлось отдать его в
детский дом, откуда через
какое-то время его забрал
Сергей Зверев", - шокиро-
вал Барецкий.

Родство со Зверевым-
младшим Барецкий намерен

установить официально - в
ближайшее время проведут
ДНК-экспертизу. После это-
го Стас собирается погово-
рить с найденным сыном.
Как пишет Sobesednik, му-
зыкант надеется, что Сергей
сможет простить его за пос-
тупок 20-летней давности.

Напомним, что со Зве-
ревым-старшим парень не
общается. Парикмахеру не
нравится жена Сергея, его
негламурный образ жизни и
категорический отказ подво-
дить глаза и носить корону.

В прошлом году частный
концерт Светланы Лободы
стоил 25 тысяч евро. В кон-
це минувшего мая у певицы
родился второй ребенок.
После этого артистка быст-
ро пришла в форму и вышла
из декрета уже через две
недели после родов.

Однако теперь ценник на
ее выступление заметно по-

высился - 50 тысяч евро, с
учетом, что дорога, прожи-
вание, трансфер для ко-
манды из 12 человек, вклю-
чая суточные в размере 200
евро, обеспечивает прини-
мающая сторона. Ведь те-
перь летать на заказы ей
придется из Америки. Такой
ход - это некий фильтр,
чтобы иметь возможность

дольше находиться с дочка-
ми, передает "СтарХит".

Ìóöåíèåöå âûñêàçàëàñü î ðîìàíå ñ Íàãèåâûì
К этому совету некоторые

любители обсудить подроб-
ности чужой личной жизни
прислушались и отстали от
Прилучного, сосредоточив
свое внимание на Агате Му-
цениеце. "Анонимные добро-
желатели" поделились свои-
ми догадками, что актриса
могла закрутить роман с
Дмитрием Нагиевым, с ко-
торым они вместе работали
над проектом "Голос.Дети".
Эти слухи оказались насто-
лько нелепыми, что актриса

даже не стала их всерьез опровергать.
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Световният
футболен
шампион
от 2014 г.
не успя да
преодолее
групата си

Последният кръг от групо-
вата фаза на Световното
първенство по футбол в Ру-
сия още не е завършил, но
успя да сътвори много шум.
Националният отбор на Гер-
мания за първи път в исто-
рията си не успя да прео-
долее групата си. Ето как
спортният коментатор на
сайта Москва 24 се опита
да анализира как и защо
главният фаворит на Мунди-
ала в Русия се превърна в
негов аутсайдер.

Груповите фази на светов-
ните първенства по футбол
бяха въведени през 1950 г.
На този турнир Германия не
бе допусната - естествено,
заради Втората световна
война. През 1954 г. бундес-
тимът преодоля групата си
с лекота. Нещо повече Фе-
дерална република Герма-
ния спечели този турнир, ка-
то на финала преодоля не-
победимите унгарци вачело
с Ференц Пушкаш. Мачът,
който беше наречен "берн-
ското чудо", ознаменува
възраждането на цялата
немска нация. В деня на фи-
нала за първи път беше из-
пълнен химнът на Германия,
а веднага след първенство-
то се случва мощен скок в
икономиката на страната,
който е свързан според ня-
кои експерти с успеха на
Мундиала. Оттогава немци-
те никога не са пропускали
световно първенство и ви-
наги са преодолявали гру-
повата фаза - в продълже-
ние на 16 поредни турнира.

До тази сряда - най-кош-
марния ден във футболната
история на Германия.

Кризата в лагера на нем-
ския национален отбор за-
почна още преди турнира. В
трите контролни срещи пре-
ди Световното първенство
Германия нямаше победа.
Мачът с Испания завърши
с боево реми - 1:1, след то-
ва дойде поражение от Бра-
зилия - 0:1, и в последния
двубой от Австрия - 1:2.
Разбира се, това създаде
определени предпоставки за
размисъл. Повечето фенове
в Германия, както и тре-
ньорският щаб, не придадо-
ха съществено значение на
тези резултати.

И това е разбираемо - все
пак приятелските срещи
малко говорят за реалното
състояние на отборите. Те
затова и съществуват - да
може треньорът да изпроб-
ва различни тактически схе-
ми, да направи ротация и да
види състоянието на различ-
ни играчи, да определи окон-
чателния състав за турни-
ра. Ярък пример за това е

Áóíäåñòèìúò íàïóñíà òóðíèðà
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На Световното първенство по футбол в Русия дейст-
ващите носители на Световната купа не успяха да прео-
долеят груповата фаза на турнира. Немците се обърна-
ха към феновете, като им благодариха за подкрепата,
но не забравиха да споделят топли думи по адрес на
Русия. Старши треньорът на германците Йоахим Льов
сподели, че е шокиран, но отборът му е заслужил пора-
жението.

"Скъпи привърженици, ние сме разочаровани също тол-
кова, колкото и вие. Световното първенство се органи-
зира веднъж на четири години и ние очаквахме от наше-
то представяне много повече. Ние съжаляваме, че не
играхме като световни шампиони и, колкото и да ни е
болно да го признаем, заслужихме отпадането си - се
казва в официалния "Туитър" на германския национален
отбор. - Вашата подкрепа пред целия свят беше неверо-
ятна. Заедно с вас празнувахме през 2014 г., но поняко-
га във футбола се случва така, че си принуден да прие-
меш поражението и да признаеш, че съперниците ти са
били по-добри. Поздравяваме Швеция и Мексико за кла-
сирането, както и Южна Корея с тяхната победа. Благо-
дарим ти, Русия, за твоето гостоприемство!"

Ãåðìàíöèòå íå ñòèãíàõà Ìîñêâà

и руският национален от-
бор, която провали всички
контролни мачове преди
Мундиала, но успя да прео-
долее групата си.

Първият мач на герман-
ците на Световното първен-
ство показа, че нещо в от-
бора не е наред. Мексико
спечели стартовата среща с
1:0, а немците отбелязаха
катастрофална безпомощ-
ност - 17 удара към врата-
та на мексиканците, от тях
9 в нейните очертания, и ни-
то един гол. През по-голя-
мата част Мексико се отб-
раняваше, като разчиташе
на контраатаки. Единствени-
ят гол беше реализиран
именно по този начин.

Вторият мач със Швеция
премина по подобен сцена-
рий. Ола Тойвонен откри ре-
зултата в 32-ата минута и
немците отидоха в събле-
калните явно объркани. Йо-
ахим Льов все пак успя да
презареди своите футбо-
листи и три минути след на-
чалото на втората част
Марко Ройс изравни. До
края на мача обаче двубо-

ят премина под диктовката
на шведите. Освен това за-
ради червен картон беше
отстранен и Жером Боа-
тенг. Всичко вървеше към
реми. Фантастичният гол на
Тони Крос от пряк свобо-
ден удар в последните се-
кунди на мача обаче вър-
наха надеждите на немци-
те.

Всички си представяха
как немците са възвърнали
духа си, разперили са кри-
ла и очакваха в последния
кръг от груповата фаза да
се разправят с отбора на
Южна Корея. В паралелния
мач играеха Мексико и
Швеция. За да преминат нап-
ред на немците беше необ-
ходимо да победят корейци-
те, но скандинавците да за-
губят. Изглеждаше, че това
е най-очакваното нещо. На
практика се получи точно
обратното - Южна Корея
победи Германия с 2:0, а
шведите разгромиха Мекси-
ко - 3:0. Така възпитаници-
те на Йоахим Льов се ока-
заха извън борда на Мун-
диала.

Мнозина вече отбеляза-
ха т. нар. проклятие на шам-
пионите, което започна с
френския национален от-
бор. През 1998 г. Франция
спечели Световното пър-
венство, а на следващия
турнир през 2002 г. не успя
да преодолее груповата фа-
за. Същото се случи и на
италианците - световните
шампиони през 2006 г. бя-

ха изхвърлени от групата си
през 2010 г.

А испанците, победили на
Мундиала през същата го-
дина, не стигнаха до плейо-
фите през 2014 г. Отгово-
рът на въпроса защо се
случва така, е много прост
- всяка хегемония, особено
във футбола, все някога за-
вършва. Йоахим Льов вър-
на националния отбор на
Германия на върха и спече-
ли с него Световното през
2014 г., Купата на конфеде-
рациите през 2017 г., взе
сребърен медал от Евро-
2008 и бронзови медали от
Световното през 2009 и от

Европейските първенства
през 2012 и 2016 г. Тази при-
казка обаче не можеше да
продължава безкрайно. Се-
га ще е още по-интересно
да се гледа Световното в Ру-
сия, защото Купата на Мен-
диала ще вдигне над глави-
те си нов отбор. Кой ли ще
е той е трудно да се каже,
защото сензациите могат да
продължат.
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Светлана Михова

Помощникът на президента по
националната сигурност на САЩ
Джон Болтън пристига в Москва
за подготовката на предстоящата
среща на Доналд Тръмп с Влади-
мир Путин. Очаква се тя да се
състои идния месец във Виена, ко-
гато президентът на САЩ и без
това ще бъде в Европа за среща-
та на НАТО. Докато Москва и Ва-
шингтон пазеха в тайна точната да-
та, австрийският в. "Кронен цай-
тунг" съобщи, че ръкуването на
двамата президенти ще се състои
на 15 юли и дипломати и спецс-
лужбите от двете страни вече ра-
ботели на място в австрийската
столица. Като се имат предвид
особеностите на характера на
Тръмп, едва в последния момент
ще стане ясно дали срещата на-
истина ще се състои.

"Да се каже, че Болтън не оби-
ча Русия, е все едно нищо да не
се каже. Той я ненавижда с всич-
ките си фибри", пише в. "Парла-

Ерик Бретбърг*

Стратегията за национал-
на сигурност на админист-
рацията на Тръмп, публику-
вана в края на миналата го-
дина, поставя ударение вър-
ху изтласкването на тради-
ционните стратегически кон-
куренти на САЩ и най-вече
на Китай и Русия.

Ключовият компонент на
тази стратегия е сплотява-
нето на историческите съ-
юзници и партньори на Аме-
рика пред лицето на запла-
хата от руския и китайския
експанзионизъм. Тази стра-
тегия изглеждаше разумна
на фона на сегашните гло-
бални геополитически про-
мени, но редица действия на
самия президент Тръмп, пря-
ко или косвено, противоре-
чат на нейната основна цел.
Вместо да се сближи с ев-
ропейските си приятели,
Тръмп заплашва сериозно да
ерозира трансатлантически-
те отношения и отблъсква
американските съюзници,
създавайки по този начин но-
во пространство за влияние
на Пекин и Москва.

Две от последните реше-
ния на президента са наг-
ледна илюстрация на тази
тревожна тенденция. Първо-
то е използването на нераз-
бираемата за мнозина "не-
обходимост да се гаранти-
ра националната сигурност"
за налагане на едностранни
търговски мита на произво-
дителите на стомана и алу-
миний от Европейския съ-
юз. След като Тръмп мно-
гократно критикуваше Евро-
па, и най-вече Германия, за-
ради активното й салдо в
търговския баланс със
САЩ, налагането на тези ми-
та едва ли е било изненада
за европейските лидери, ко-
ито вече обещаха да му да-
дат адекватен отговор,
включително оспорвайки
американското решение
пред Световната търговска
организация (СТО).

ÅÑ å â ñòðåñ, ãëåäà íà èçòîê
Санкциите на
Тръмп тласкат
Европа към
Китай и РусияСега задълбочаващият се

търговски спор може да
прерасне в трансатланти-
ческа търговска война, ко-
ято ще влоши още повече и
без това хладните отноше-
ния между Вашингтон и ев-
ропейските столици. Подоб-
но развитие е безкрайно да-
леч от формулировките, съ-
държащи се в новата Стра-
тегия за национална сигур-
ност на САЩ за сътрудни-
чеството с ЕС за "гаранти-
ране на справедливи и вза-
имни търговски практики и
премахване на преградите

пред развитието".
Нещо повече, търговски-

те мита сериозно затрудня-
ват формулирането на общ
трансатлантически дневен
ред по отношение на Китай.
Макар че в Стратегията за
национална сигурност се го-
вори за необходимостта от
сътрудничество "с нашите
партньори в борбата срещу
несправедливата търговско-
икономическа практика на
Китай", президентът Тръмп
не показва особен интерес
към този дневен ред.

На практика, по време на
последното си официално по-
сещение във Вашингтон,
френският президент Мак-
рон предложи на американ-
ския си колега сътрудничес-
тво по "китайския въпрос",
но срещна отказа му, тъй
като президентът на САЩ
разглежда Европа като съ-
що толкова злостен, ако не
и още по-голям, нарушител

в сферата на търговското
право, като Пекин. На прак-
тика, решението на Тръмп
за налагането на мита и опи-
тите му да ерозира работа-
та на СТО са изцяло в пол-
за на Китай, който в резул-
тат от това вече престава
да се смята от останалите
за нарушител на междуна-
родното търговско право,
което пък ерозира трансат-
лантическото сътрудничес-
тво и отслабва американс-
кия натиск върху Пекин.

Освен това, перспектива-
та за налагането на мита

срещу съюзниците, особе-
но на фона на паралелната
радикална преоценка на
действията на противоречи-
вата китайска телекомуни-
кационна компания ZTE, из-
глежда разрушителна, тъй
като в резултат от това ве-
че не може да се говори за
каквато и да било разлика
между онези държави, кои-
то действително представ-
ляват някаква заплаха за
САЩ и тези, които не заст-
рашават Америка. Ирония-
та тук е, че тъкмо когато
самите европейски столици,
като Париж и Берлин, бяха
започнали сериозно да об-
съждат въпроса за нечест-
ната икономическа актив-
ност на Китай, Тръмп кате-
горично отхвърли предложе-
нията им да обединят уси-
лията си за нейното отра-
зяване. Заради тези еднос-
транни действия на амери-
канския президент в сфера-

та на търговията, сега ев-
ропейските страни отново
обръщат поглед към Русия
и Китай, стремейки се да
подобрят търговските си от-
ношения с тях.

Така например, когато
през миналата седмица ки-
тайският външен министър
Ван И се срещна в Брюк-
сел с върховния представи-
тел на ЕС по външната по-
литика и политиката за си-
гурност Федерика Могери-
ни, двамата се споразумя-
ха да задълбочат сътрудни-
чеството и да гарантират
спазването на принципа на
мултилатералността. Канц-
лерът Меркел също реши
да се ориентира към поми-
рение с Китай по време на
скорошното си посещение в
Пекин, отбелязвайки, че и
Германия, и Китай се обя-
вяват за търговска систе-
ма, базираща се на ясни
правила, и изразявайки на-
дежда, че китайският пазар
ще се отвори повече за
вносните стоки. Ако обаче
Европа започне да се отна-
ся към Китай като към пар-
тньор, отстояващ принципа
на многостранната търговия,
за разлика от Тръмп, който
залага на двустранната, за-
напред ще й бъде много по-
трудно да критикува Пекин
по определени въпроси.
Междувременно президен-
тът Макрон се появи неот-
давна на Санктпетербургс-
кия международен икономи-
чески форум, където запад-
ните лидери старателно из-
бягват да се явяват от на-
чалото на кризата в Украй-
на, за да обсъди с руския
президент Путин създаване-
то на по-тесни търговски от-
ношения. По време на по-
сещението му бяха подпи-
сани над 50 нови договори
между френските и руски
компании, включително спо-
разумение между руската
енергийна компания "Нова-
тек" и френската "Тотал", на
която току що й се беше на-
ложило да се откаже от биз-
неса си в Иран, заради сан-
кциите на Тръмп. И макар
че все още не може да се
говори за истинско помире-

ние, подобни начинания не-
съмнено способстват за на-
растването на руското вли-
яние в Европа, намаляват
дипломатическата изолация
на страната и представля-
ват потенциална заплаха за
трансатлантическите санк-
ции срещу Москва.

Вторият сериозен проб-
лем е свързан с решението
на Тръмп да излезе от яд-
реното споразумение с
Иран, което провокира най-
дълбокото разцепление в
трансатлантическото парт-
ньорство от времето на ин-
тервенцията в Ирак през
2003 г. При това най-голяма
тревога поражда не толко-
ва желанието на президен-
та да извади страната си от
споразумението, колкото ед-
ностранният характер на ре-
шението му, както и отка-
зът да се съобрази с опа-
сенията на съюзниците си.

Преди Тръмп да обяви из-
лизането на САЩ от "ядре-
ната сделка", европейските
дипломати все още хранеха
известна надежда, че той в
крайна сметка ще отстъпи
и ще се съгласи да започ-
нат преговори за постигане
на неофициално споразуме-
ние, в рамките на които ЕС
да предложи решение на ос-
новните въпроси, тревоже-
щи американската админис-
трация по отношение на спо-
разумението с Техеран и ро-
лята му в Близкия Изток.
Както е известно, в новата
Стратегия за национална си-
гурност на САЩ изрично се
посочва, че САЩ и Европа
ще "си сътрудничат, за да
се противопоставят на зап-
лахите от страна на Иран".
В крайна сметка обаче,
Тръмп остана непреклонен
и очевидно е твърдо решен
да оттегли САЩ от "ядрена-
та сделка" без оглед на пос-
ледиците. При това той под-
крепи едностранното си ре-
шение със заплахи, че ще
наложи и вторични санкции
на европейските компании,
които имат бизнес в Иран.

(geopolitica.eu)

*Авторът е директор на Ев-
ропейската програма на Фон-
дация Карнеги и анализатор на
в. "Нешънъл Интерест"
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ментская газета". Ще не ще обаче
трябва да посети Москва, защото
това му е работата, а в случая - да
организира една нежелана за него
среща. Така е наредил босът. Тръмп
започна да чувства дискомфорт от
факта, че вече се е срещал с кого
ли не - с крайно неприятната му
Меркел, с "досадната даскалица",
както сам нерече Тереза Мей, до-
ри със "смешния човек ракета" Ким
Чен Ун, а с Путин, с когото искаше
да установи добри отношения още
преди да влезе в Белия дом, още
не е сядал на сериозен разговор.
Пречеха му Конгресът и вашингтон-
ският русофобски политически елит,
към който принадлежи и Болтън.
Постепенно обаче рейтингът на
Тръмп се позакрепи и той реши, че
повече не може да отлага срещата
си с руския лидер.

Както и да завърши тя, дори с
нулев резултат, ще бъде наречена
"историческа" - и с право. Защото
без Русия нито един сериозен и те-
жък международен проблем не мо-
же да бъде решен. Тръмп в прав

текст го заяви на съюзниците си,
че за "управлението на света" му е
нужна Москва. Естествено, това ги
вбеси. Затова в Европа от Англия
до Украйна се разнесе вопъл, че
срещата Путин-Тръмп била "вредна
и опасна". Тя наистина носи запла-
ха, но не за света, а за и без това
залязващия авторитет на разкъсва-
ната от противоречия Европа. Но ви-
ната за това лежи на самите евро-

пейски лидери и техния 50-хиля-
ден паразитиращ чиновнически
апарат в Брюксел. За всички - още
повече за Тръмп, е ясно, че има
смисъл да се преговаря само с
онзи, който разполага с реални
възможности за въздействие на
международните отношения. Днес
това са САЩ, Русия и Китай. Ев-
ропа се самоизключи от групата
на политическите тежкоатлети.
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21. ЮБИЛЕЙ

Димитрина Гергова

На 25 юни известният жур-
налист, политик и обществе-
ник Любомир Коларов отбеля-
за 75-годишен юбилей. Родни-
ят му град е Бургас. Син е на
юриста и областен управител
на Бургаска област Панайот
Коларов, а по линия на майка
си Люба Сарачева, е свързан
с рода на Добри Желязков -
Фабрикаджията - първият бъл-
гарски индустриалец. През
1968 година се дипломира във
факултета по журналистика
на Московския държавен уни-
верситет по специалност "Те-
левизионна и радио журналис-
тика". В БНТ работи 25 годи-
ни като репортер, редактор,
коментатор, кореспондент в
Москва, зам.-главен директор
на "Информация", главен редак-
тор на редакция "Светът в
действие". След промените у
нас е бил главен редактор на
в. "Новини", член на Висшия
съвет на БСП, член на Изпъл-
нителното бюро на ВС на
БСП,  депутат в 37-то Народ-
но събрание, 1995 - 1997 г. -
председател на Комитета по
пощи и далекосъобщения.

В момента е председател
на фондация "Героите на Бъл-
гария" и на най-старото в Бъл-
гария Сдружение на прияте-
лите на Русия "Александър
Невски".

Любомир Коларов има две
съпруги - от Ирина Бокова
има две деца, а от проф. Ли-
лия Райчева - един син. Горд
дядо е на три внучки и два-
ма внуци.

- Господин Коларов, вол-
но или неволно на юбилей
човек си прави някаква
равносметка на живота.
Каква е вашата?

- Никаква равносметка не
си правя, просто нямам вре-
ме да се обърна. Честно ка-
зано, сега по-бързо ми вър-
ви времето, отколкото, кога-
то бях по-млад. Тогава то ся-
каш се точеше, бавно, бав-
но… Може би напираха от-
вътре някакви сили, желание
веднага всичко да стане. Се-
га съм по-търпелив, по-мъ-
дър, и все имам някаква ра-
бота - обществена или ня-
каква друга. Та не съм си
правил кой знае каква рав-
носметка. Макар че като се
обърна назад доста бурен
живот мина.

- Делите ли живота си
преди и след промените в
България? Как ви се отра-
зи тази промяна?

- В някои отношения това,
което стана е добре. В други
- не. Много ми е мъчително
да гледам как възрастни хо-
ра бъркат по кофите, как мои
съученици, познати, професо-
ри, интелигенти живеят в не-
доимък - това адски ме огор-
чава и оскърбява. И ме ка-
ра да се връщам назад. Аз,
който тогава много съм се
занимавал с политика, в сми-
съл да я отразявам, пътувай-
ки по света се гордеех, че
ние сме в първите три де-
сетки на развитите страни,
в културно отношение също.
И към нас имаше уважение.

Ëþáîìèð Êîëàðîâ: Íèêîé íå ìîæå äà íè
ðàçäåëè ñ Ðóñèÿ
БСП трябва да направи прилична и
умна телевизия, убеден е известният
телевизионен журналист

Сега, когато отида някъде ме
е срам да кажа, че съм бъл-
гарин. Уви, за съжаление, не
можахме да опазим доброто
от миналото. След 10 ноемв-
ри 1989 г. в институцията, в
която работех - Българската
държавна телевизия, където
уж влизаха така наречените
проверени хора, един след
друг започнаха да си хвър-
лят партийните книжки. И пи-
там - кога лъжехте: по-рано,
когато викахте и се удряхте
по гърдите колко сте верни
на Партията или сега, когато
почнахте да я плюете и да ни
уверявате колко ужасно сте
живели. Сринаха се норми,
свързани с морал, с етика,
с духовни ценности.

- Преди 10 ноември сте
отразявали голямата по-
литика, след 10 ноември
влязохте в нея, сега се изя-
вявате на обществено поп-
рище. Имате свои вижда-
ния за нещата, не изпитва-
те ли желание да сте отно-
во активен в политиката
или ви устройва ролята на
страничен наблюдател?

- Би било нечестно от моя
страна да твърдя, че съм
страничен наблюдател. Раз-
бира се, че се вълнувам от
всичко, което става в парти-
ята. Не съм толкова вътре в
нещата, защото не участвам
в организационния живот, но
така или иначе съм член на
БСП. Следя, разбира се, жи-
вота в партията и като наб-
людавам мисля, че липсва
нещо, което ми се струва
много важно - всички партии
общо взето имат някакви
прагматични програми. На
мен обаче ми се струва, че
липсва идеология, а като ня-
маш идеология каква партия
си, въз основа на какво ще
се спояваш? А ако си мис-
лиш как да подобряваме ка-
питализма, бидейки в наша-
та партия, ми се струва не-
сериозно. А що се отнася до
влизане в политиката - ами
започнахме разговора с то-
ва, че съм на 75 години. На
тази възраст по-скоро мо-
жеш да бъдеш консултант, да
споделяш това, което си нат-
рупал като опит.

- Търсят ли ви като такъв?
- Търсят ме, особено сега,

когато стана дума за създа-
ване на телевизия на БСП.
Все пак имам и теоретична и
практическа подготовка - 25
години работих в БНТ. За те-
левизия на БСП отдавна се
говори, но някак се суетят -
хем телевизията да бъде пар-
тийна, хем да не бъде. Такова
чудо обаче няма. Аз, ако тряб-
ва да гледам телевизия и ми
кажете, че е на БСП ще я
гледам, за да видя какво ще
каже БСП по еди какви си
въпроси. Аз не чакам от тази
телевизия страхотни програ-
ми и развлечения, защото за
такива има стотици канали. На
мен ми се струва, че има мяс-
то за такава телевизия, раз-
бира се, това не е евтино за-
нимание. Но като си казал А,
ще кажеш и Б. Можеш да я
направиш поетапно. Най-нап-
ред почваш само с новините,

с разговорни предавания и
пр. И постепенно разширяваш
и обогатяваш. Гледам тази
чалга, тази простащина по на-
шите телевизии и ми се стру-
ва, че на този фон има голя-
мо поле за изява на нашата
интелигенция. Особено лява-
та. Всъщност интелигенцията
обикновено е лява. Аз счи-
там, че по принцип не бива
да се принизяваш до нивото
на слабограмотния, а да тег-
лиш хората към високата кул-
тура. Та ми се струва, че има
място за една такава телеви-
зия и най-важното да бъдат
честни, откровени - кажете
да, това е телевизия на БСП
и ние ви разказваме какво
мислим без цензура. Второ,
новите, младите лица на БСП
се нуждаят от реклама, от по-
казване, да ги видят хората
кои са, какви са. Местните
също се нуждаят от предста-
вяне. Защото визуалният об-
раз най-силно се възприема,
най-въздействащ е. Така че,
ако искат да имат широка и
хубава пропагандна машина,
трябва да създадат прилич-
на и умна телевизия.

- През цялото време сте
бил журналист-междуна-
родник. Защо избрахте за
акцент да се занимавате с
Русия?

- По-рано не съм се зани-
мавал толкова с Русия, за-
щото имаше кореспондентс-
ко бюро и то даваше доста-
тъчно материали. Но след
"революцията" в България,
когато някои настойчиво за-
почнаха да плюят Русия от
Чайковски до Путин - всичко
що е руско е лошо, това много
ме раздразни. Как можеш да
сложиш Достоевски и Гага-
рин до Яковлев и Горбачов -
всичко в един кюп! Казах си,
как така към тази страна,
която е дала толкова много
култура на човечеството, да
се отнасяш по този начин.
Второ - тази страна два пъ-
ти ни освобождава - един път
от турско робство, втори път
- от фашизма, макар че се
говорят разни глупости от
сорта, че е нямало фашизъм.
И когато през 1992 г. ми ка-
заха, че ме предлагат за
председател на Софийското
сдружение на приятелите на
Русия - най-старото в стра-
ната, се съгласих с най-го-
лямо удоволствие и оттогава
съм там. После го нарекох-
ме сдружение "Александър
Невски", защото той е све-
тец, но и воин. И съм се пос-
ветил на тази кауза, защото
мисля, че Русия е и моя съд-
ба. Там завърших висшето си
образование преди точно 50

години, там се родиха пър-
вите ми две деца. И затова
работя с вътрешна нагласа
и с удоволствие. Но ме драз-
нят глупостите както от бъл-
гарска, така и от руска стра-
на. Например около чества-
нето на 75-годишнината на
Сталинградската битка чета
по интернет, че в "Комсомо-
льская правда" някакъв
"юнак" пише: "Двеста съвет-
ски самолета бяха свалени
по време на Сталинградска-
та битка от български лет-
ци, които бяха в състава на
немската авиация". Глупости!
Първо никакви наши летци не
са участвали, нито един бъл-
гарски войник не е бил на
Източния фронт. Е, защо го
пише? Първо - за сензация.
И второ, и там има някакви
соросоиди, които се стараят
да развалят отношенията
между България и Русия. За
у нас няма да говоря. Та за-
това например съм доволен
от вашия вестник и вярвам,
че доста хора мислят като
мен, защото дава една прав-
дива всеобхватна информа-
ция за Русия днес и може да
се научат много неща.

- Доколко познавате съв-
ременна Русия? Често ли
пътувате натам?

- Отдавна не съм ходил. Ед-
но време обиколих Съветс-
кия съюз. Няма да скрия, че
в началото Горбачов го при-
ех много добре. Но Горбачов
и хората около него се ока-
заха предатели и мошеници.
И затова реагирам по един
начин, когато руснаци ми
казват, че ние сме били не-
почтени и неблагодарни към
тях - казвам: вие да сте ни
питали по времето на Горба-
чов дали искаме да разту-
рим СИВ, Варшавския дого-
вор? Не. Това го направиха
едностранно съветските дру-
гари от Кремъл начело с Гор-
бачов. Трето, аз няма да заб-
равя как ме питаха - "Люб-
ча, вярно ли е че искате да
взривявате паметника на
Альоша?" Пишеха по вестни-
ците… А да е взривен няка-
къв руски паметник в Бълга-
рия? Не съм чул за нито един.
Елцин също не ми харесва.
Най-много ми харесва Путин
- стегнат, ясен, бързо гово-
ри, хубаво говори. Не е лес-
но да вдигнеш такава дър-
жава икономически, особе-
но след като е загазила, след
като са я разграбили разни
олигарси и политически та-
рикати, а сега въведоха и
санкции тъкмо, когато започ-
наха да развиват съвместни
предприятия с Германия, с
Франция, с Италия. Но това
донесе и някои положителни
страни - навремето руснаци-
те винаги внасяха жито от
чужбина, а сега изнасят.

За последен път бях в Мос-
ква през 2013 г. Руснаците че-
тат както преди - в метрото,
в автобуса, но не вадят вече
книги, а таблети. Направи ми
впечатление строителството в
Москва. Да си призная нав-
ремето Москва след 8-9 ч. ве-
черта беше една каменна, не-
уютна. Сега бях през юни и
ме впечатли улица "Горки" -
сега "Тверская". Там в малки-
те улички наоколо сложили
едни масички, отворили едни
кафененца, едни невероятно
високи цени, но ги има, а и
хора има. Вярно е, че в Мос-
ква се събраха по-богатите
хора, надошли от различни
краища на бившия Съветски

съюз, но същевременно и
пенсионерите не са ощетени.
Мисля, че имат доста облек-
чения - за ток, за газ, за ле-
карства. Е, има я огромната
разлика между богаташите и
обикновените хора и тя е
дразнеща.

- Господин Коларов, имам
впечатлението, че сдруже-
нието "Александър Невски"
си е поставило за цел да
умножава руските паметни-
ци в България. За десет го-
дини в София издигнахте
паметници на Пушкин, на
генерал Гурко, на опълчен-
ците. Имате ли нови идеи и
задачи в тази насока?

- Аз имам едно намерение,
което искам да изпълня и ве-
че съм говорил с кмета на
Велико Търново Даниел Па-
нов. През 2013 г., когато бях
в делегацията с госпожа
Фандъкова в Москва, ни за-
ведоха в Успенския събор на
Московския Кремъл и там за
първи път видях къде е пог-
ребан Киприян - първият
руски патриарх, който е бъл-
гарин родом от Велико Тър-
ново. Та искаме в неговия ро-
ден град да издигнем памет-
ник-параклис. И тамплиери-
те в България се заинтере-
суваха от тази моя идея. То-
ва сега е задача, която сме
си поставили. Чакаме отго-
вор и от Русия!

Има и още една идея, коя-
то обаче изисква солидно фи-
нансиране. Става дума за ця-
лостна реконструкция на Па-
метника на Съветската ар-
мия в София и териотирята
край него. Да се подменят
плочите, настилката, да се
сложат красиви фенери. Но
трябва да се изчака изграж-
дането на метростанцията
там.

- Не ви ли е хрумвало да
опишете богатия си живот
в книга?

- Имам  чувството, че ако я
напиша ще трябва да си оти-
да при моите приятели там
горе и затова все отлагам. Но
все пак започнах да пиша, за-
щото баща ми казваше: "За-
лудо работи, залудо не стой"
- "Писма до моите деца". Мис-
ля, че ще им е интересно -
все пак имам какво да кажа
- роден съм преди 9 септем-
ври, в царска България, пре-
живях социализма, бях пио-
нер, комсомолец, после член
на БКП (един от милиона чле-
нове до 1989 г.), после ни пре-
именуваха на БСП, бях воин
от Варшавския договор, сега
нашите многобройни генера-
ли козируват на НАТО, гор-
деех се с постиженията на на-
шите спортисти на Олимпиа-
дите, Световни и Европейски
първенства, с писателските
срещи в София, с широкома-
щабната дейност на нашите
строители и други специалис-
ти в Ирак, Сирия, Либия, Ети-
опия, Нигерия, Алжир, Ника-
рагуа, Куба, Мексико, Грена-
да,  Лаос, Виетнам, Афганис-
тан и други.

Днес да те е срам да ка-
жеш, че си от България. Сла-
вим се в Европа с прости-
тутки, джебчии, трафиканти,
жалка история.

Но аз съм убеден, че това
не може да продължава без-
крайно! Рано или късно на-
шият народ ще се отърси от
този кошмарен свят, в който
е набутан.

А дружбата ни с Русия е от
векове за векове! И никой
не може да ни раздели!
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Завършиха археологичес-
ките разкопки в църквата
"Рождество Богородично" от
XII век в Боголюбово. Мате-
риалите, които получиха уче-
ните, им позволиха да оп-
ределят точно откъде са
дошли италианските майсто-
ри, които са го построили.

"Откритите по време на
разкопките през 2018 годи-
на части от църквата осигу-
риха нови материали за из-
води както за архитектурния
план на храма, така и за
произхода на Владимиро-
Суздалската архитектура ка-
то цяло. Сега разбираме, че
с висока степен на вероят-
ност в изграждането на то-
зи храм са участвали майс-
тори от северна Италия - от
Ломбардия и Емилия-Рома-
ня", смята член-кореспонден-
тът на РАН Владимир Седов.

Изследванията на храмо-
вия комплекс в Боголюбово
продължават от първата
трета на миналия век. Още
тогава учените са предло-
жили хипотезата, че съвре-
менната църква "Рождество

Ïåðì ùå
èçïðàòè ïî÷òè
òðè õèëÿäè
ðîáîòè â ÑÀÙ

Руската компания
Promobot от Перм сключи до-
говор с американски дист-
рибутор за доставка на 2830
робота, които ще се пред-
лагат на американския па-
зар. Договорената стойност
на поръчката е за над 3,4
милиарда рубли. Страните
също така се договорили за
откриване на сервизен цен-
тър за роботи от Перм в
Кливлънд, щата Охайо.

"В близките пет години ще
доставяме на американския
пазар нашата последна раз-
работка - четвърто поколе-
ние на вече известния в све-
та руски робот-асистент. То-
зи модел се различава зна-
чително от предшественици-
те си не само в дизайна, но
и със способностите. Така
например, нашият робот ве-
че може не само да предава
на хората полезна информа-
ция и да разпознава техните
въпроси, но и да се обучава
на функции. Той може да бъ-
де научен например да печа-
та билети или фактури", по-
ясни основателят и директор
за развитие на пермската IT-
компания Олег Кивокурцев.

Припомняме, че в Перм
вече са изработени някол-
ко стотин роботи, които
днес работят не само в Ру-
сия, но и в още 18 страни.
Като цяло умните роботи из-
пълняват функция на консул-
танти в банки и големи тър-
говски центрове, а също на
портиери, охранители и ги-
дове-екскурзоводи.

Центърът използва един
от най-важните методи за
онкодиагностика на жители-
те на региона и съседните
райони - ПЕТ (позитрон-еми-
сионна томография). Чрез
този метод специалистите
определят доколко са раз-
пространени злокачествени-
те процеси, ефективността
от предписаното лечение и
точните граници на тумора,
за да се проведе успешна
лъчетерапия.

Новата технология позво-
лява да се откриват онко-
логични заболявания на ра-
нен етап, както и да се кон-
тролира лечението с изпол-
зване на иновационно обо-
рудване.

"Благодарение на новия
център за ядрена медици-
на, медиците от Ростов ще

Сензационна находка нап-
равиха археолозите в навод-
нената зона на Саяно-Шу-
шенската ВЕЦ. В рамките
на изследванията на моги-
лата Терезин в Тува те на-
мерили древни мумифицира-
ни останки вероятно от I век
пр.н.е. Мумията се намира-
ла в каменен саркофаг, ко-
ето я запазило от разруше-
ния и разграбване, съобщи-
ха от пресслужбата на Инс-
титута по история на мате-
риалната култура (ИИМК)на

Äî Âëàäèìèð àðõåîëîçè îòêðèõà èòàëèàíñêè õðàì

Богородично" стои в запа-
зената долна част на анти-
чен храм.

През 2015 година сътруд-
ници на Института по архе-
ология по-рано са разкопа-
ли неизвестни части от пос-
тройката и направили из-
мерване на основата на
кръглия подкуполен стълб.

"Тези изследвания дадоха
нов поглед върху архитек-

турата на Боголюбово. Ока-
за се, че северният портал
е подобен на западния и
южния, но колоните на стъл-
бището са били бази с така
наречените "нокти" (или "лис-
та"), но не е имало профи-
лиран цокъл. При това цо-
кълът на храма е еднакъв
на западната и северната
фасада и има сложни чуп-
ки. Тези декоративни особе-

ности ни позволиха да пред-
положим, че храмът до Вла-
димир е бил построен от из-
ключителни майстори, пря-
ко свързани с романската
архитектура на Северна Ита-
лия", съобщиха от Институ-
та по археология на РАН.

Учените посочиха, че пос-
тавените по диагонал ъгло-
ви колони на храма напом-
нят включени в списъка
обекти за световното кул-
турно наследство на ЮНЕС-
КО като Катедралния събор
в Модена в Емилия-Романя
и Катедралния събор във
Ферара в Северна Италия.
Вторият "адрес" на майсто-
рите от Италия са показали
колоните в стените на хра-
ма в Боголюбово, аналогич-
ни на колоните в базилика-
та в Сан-Микеле в италиан-
ската Павия.

Следва да отбележим, че
синът на Юрий Долгоруки Ан-
дрей Боголюбски става Ве-
лик княз Владимирски през
1157 г. По време на неговото
управление Владимиро-Суз-
далската земя става най-сил-

ното руско княжество.
Според легендата, по вре-

ме на пътуването на княза
му се явила Божията Май-
ка, която му наредила да
остави нейния образ във
Владимир. На мястото на
явлението княз Андрей ос-
новава град, който впослед-
ствие става негова резиден-
ция, получила наименовани-
ето Боголюбово, а самият
княз получава прозвището
Боголюбски.

През лятото на 1174 го-
дина князът е убит от отс-
тъпниците. През 1702 годи-
на той е канонизиран. Впос-
ледствие храмът, където е
загинал князът, частично се
разрушил.

Руските учени не изключ-
ват, че разкопките ще по-
могнат да се намерят неиз-
вестни по-рано конструкции
в близост до храма и еле-
менти, чрез които може да
бъде съставена представа
за особеностите на архитек-
турата на древния Боголю-
бовски дворцово-храмов
комплекс.

Öåíòúð çà ÿäðåíà ìåäèöèíà
çàðàáîòè â Ðîñòîâ íà Äîí

могат по-успешно да се бо-
рят с това страшно заболя-
ване, да спасяват живота на
пациентите", отбеляза гу-
бернаторът на Ростовска
област Василий Голубев.

Средно годишно в регио-
на на Ростов се диагности-
цират над 14 000 случая на
рак, като минимум 4,5 хи-
ляди от тях се нуждаят от
ПЕТ-диагностиката.

По думите на генералния
директор на "ПЕТ-технолъ-
джи" Диана Кобесова, но-
вият диагностичен център
ще може да провежда 5 хи-
ляди ПЕТ-изследвания на го-
дина. Това на практика ще
осигури потребностите на
региона от този метод на
диагностика. Центърът е
оборудван с ПЕТ/КТ-скенер
General Electric, чиято мощ-

ност позволява да се обс-
лужват до 30 пациенти на
ден. Жителите на Ростов на
Дон и на близките региони

ще могат да се изследват
вече в близките 2-3 дни
след предписанието на он-
колог.

Äî Ñàÿíî-Øóøåíñêàòà ÂÅÖ èçêîïàõà ìóìèÿ îò I âåê ïð.í.å.

Археологически разкопки на хунско княжеско гробище Ор-
гойтон в Бурятия. Хуну са номадски народ, обитавал терито-
риите на днешните Монголия, Северен Китай и Южен Сибир.
Хуну създават степна империя в Централна Азия, поддържа-
ща активни военни, дипломатически и търговски отношения
с Китай

РАН (Санкт Петербург).
Руските археолози отбе-

лязват, че древните остан-
ки наистина са се запазили
много добре. Сега с мумия-
та вече работи екип от екс-
перти реставратори.

Предварителният оглед е
показал, че са запазени фраг-
менти на меките тъкани на
тялото, кожата и детайли на
дрехата. Разкопките в навод-
нената зона на Саяно-Шушен-
ската ВЕЦ се водят с цел за-
пазване на паметниците на

материалната култура от
крайбрежието на язовира на
електроцентралата. Смяната
на нивото на водата влияе
разрушително на бреговата
линия, където се намират

множество паметници на
древната история. Най-голе-
мите сред тях са могилите
на народа хуну - Терезин и
Ала-Тей, които са на над две
хиляди години.
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Щурмовите подразделения
в инженерните войски са
възродени неотдавна. В края
на 2014 г. в град Муром е
сформирана 1-ва гвардейс-
ка инженеро-сапьорна бри-
гада, в чиито състав за пър-
ви път от времето на Вели-
ката отечествена война е
възсъздаден батальон за
щурмуване и разграждане.
Задачите на бойците са да
осигуряват безпрепятствено
придвижване на силите с об-
що назначение по урбанизи-
рана местност. Или казано
накратко, инженерно-щур-
мовият батальон е накрай-
никът на копието, което про-
бива дупка в отбраната на
противника, за да могат да
влязат войските от следва-
щия ешелон. Военнослуже-
щите в батальона са много
добре развити физически,
стрелят точно, умеят да
обезвреждат мини, да пра-
вят подкопавания, да водят
ръкопашен бой в помеще-
ния, да унищожават форти-
фикации на противника и
още много други неща.

През 2017 г. в инженер-
ните бригади на военните

ÎÂÐ-ÇØ íàäåæäíî çàùèòàâà ùóðìîâàöèòå

окръзи са сформирани щур-
мови роти, а в инженерно-
сапьорните полкове на ар-
мията - щурмови взводове.
Днес във въоръжените си-
ли има десет инженерни под-
разделения за щурм и раз-
граждане.

Тези подразделения са
оборудвани с общовойскови
комплект за разминиране,
предназначен за спасяване
от куршуми и осколки ОВР-
ЗШ. Той представлява бро-

ниран скафандър, който на-
деждно прикрива практичес-
ки 100% повърхността на тя-
лото. Общото тегло на сна-
ряжението е от шест килог-
рама за най-леката конфи-
гурация до четири центнера
за най-тежката. Всеки ком-
плект е модулен и може да
се приспособи в съответст-
вие със задачата непосред-
ствено преди боя. Високите
защитни свойства на ОВР-
ЗШ са осигурени от съчета-

ние на твърди метални, плас-
тмасови и керамични плоч-
ки, както и от елементи от
арамидна тъкан (химически
влакна с високи показатели
за устойчивост). Благодаре-
ние на цялостната гъвкавост
и ергономичност на конст-
рукцията "доспехите" практи-
чески не притесняват дви-
женията на бойците.

Основата на комплекта е
костюм от типа "Капсий", в
който влизат куртка и пан-
талони от огнеупорна тъкан
с вградени защитни елемен-
ти и "джобове" под допъл-
нителните бронежилетки. На
екипировката са зашити
многобройни елементи за
закрепване за чанти, аптеч-
ка, радиостанция, шанец и
пр. снаряжение. ОВР-ЗШ е
устойчив на попадение на
куршум в гърба и в гърдите
от винтовка СВД от пет мет-
ра, както и на куршум от
деветмилиметров пистолет
странично от същата дис-
танция.

Освен това на екипиров-
ката има всевъзможни дат-
чици, така че по канала за
безжична връзка команди-

рът може да получи инфор-
мация за състоянието на бо-
еца и за раняванията му, за
да вземе навреме мерки по
евакуацията му.

Главата на щурмовака е за-
щитена с шлем "Воин Кивер
РСП", който издържа попа-
дения на осколки и куршуми
от някои видове стрелково
оръжие. Шлемът е окомп-
лектован с наушници с ак-
тивно шумозаглушаване, про-
тивоосколъчен прозрачен
щит, ларингофон и фенерче.
Освен костюма и средства
за индивидуална защита в
състава на ОВР-ЗШ влизат
множество елементи от сна-
ряжението, без което воен-
ните инженери не могат да
водят улични боеве: сапьор-
но мачете с ножове, комби-
нирани ножици за преодоля-
ване на телени заграждения,
щурмови щит, щурмова стъл-
ба, оборудване за избиване
на врати, сапьорни лопатки
и много други неща.

До края на годината под-
разделенията на инженерни-
те войски ще бъдат напълно
екипирани с най-нови защит-
ни комплекси ОВР-ЗШ.

Военноморският флот на
Русия ще увеличава в далеч-
ната морска зона броя на ко-
рабите с високоточно оръ-
жие, съобщи главнокоманд-
ващият ВМФ на РФ адмирал
Владимир Корольов на цере-
мония на випуска на офице-
ри от Военния учебно-научен
център. Набелязано е също
строителството на кораби с
голяма водоизместимост. "То-
ва нарастване е до необхо-
димото равнище на военно-
морско присъствие на ВМФ
в оперативно важни райони
на Световния океан за гаран-
тирано предотвратяване на
нови заплахи по морските и

океанските направления",
подчерта Корольов.

По думите му сега от 70
до 100 кораба и плавателни
съдове за обезпечаване
представят ВМФ на значи-
телно отдалеченост от мяс-
тото на дислокация.

"И накрая става дума за
по-нататъшно развитие на
комплексната инфраструк-
тура на базирането на фло-
товете, което е синхронизи-
рано с получаване в съста-
ва на ВМФ на нови кораби,
подводници и авиация", ре-
зюмира адмиралът.

"Днес перспективата за
развитие на ВМФ е осеза-

ема и конкретна. Това е
проектиране и строителст-
во на подводници от пето по-
коление, които няма да имат
равни по скритост и бойни
възможности", каза адмирал
Корольов, цитиран от ТАСС.

Разработката на многоце-
левата атомна подводница
от ново поколение "Хъски"
се прави в конструкторско-
то бюро "Малахит" в Санкт
Петербург. ЦКБ "Рубин" съ-
що работи по създаването
на стратегическа атомна
подводница от пето поколе-
ние, но названието на про-
екта е неизвестно.

В Русия също така се ра-

боти по проекти на неатом-
ни субмарини от пето поко-
ление в НИР "Калина", кои-
то ще бъдат оборудвани с
въздухонезависими енер-

гийни установки. Строят се
и серия многоцелеви субма-
рини от четвърто поколение
от типа "Ясень" и стратеги-
чески подводници "Борей".

Â Îìñê èçïèòâàò íàé-ãîëåìèÿ
òàíêîâ âîäîäðóì

Обектът с дълбочина пет метра ще позволи на военни-
те да изпълняват упражнения по форсиране на водни прег-
ради както с бойните машини на пехотата така и с танко-
ве. Вододрумът край Омск е дълъг 120 м и е на фаза
приключване на работата по него. "Промишлените изпи-
тания на уникалния за въоръжените сили на Русия танков
вододрум се правят на базата на Омския автобронетан-
ков инженерен институт. Качествата и възможностите на
новия вододрум бяха оценени от началника на Главното
автобронетанково управление на МО на РФ генерал лей-
тенант Александър Шевченко", гласи съобщението на прес-
службата на Централния военен окръг.

Това е първият изкуствен водоем с параметри: дължи-
на 120 м, ширина 70 м и дълбочина 5 м "Ширината на
водоема позволява едновременно да се изпълняват уп-
ражнения както под вода, така и над водата. Изкуствени-
ят вододрум ще позволи на военнослужещите да изпълня-
ват упражнения по форсиране на водни прегради както с
бойни машини на пехотата, така и с танкове, отработвай-
ки действия по екстремна евакуация на екипажа и пото-
пяване на бойната машина", се уточнява в съобщението
на пресслужбата.

Свързочниците от 58-а об-
щовойскова армия, дислоци-
рани в Северна Осетия, про-
ведоха съвместно с мотост-
релково съединение тактико-
специални учения в планини-
те на Северен Кавказ, съоб-
щи ръководителят на пресс-
лужбата на Южния военен ок-
ръг Вадим Астафиев. "В хода
на ученията, където бяха за-
действани над 1,2 хиляди мо-
тострелци и свързочници, бя-
ха отработени въпроси, свър-
зани с осигуряване на устой-
чива връзка при радиоелек-
тронно въздействие на усло-
вен противник в планината",
отбеляза Астафиев.

В частност специалистите
усъвършенстваха навиците си
за разгръщане на полеви
подвижни пунктове за управ-
ление на свързочните въз-

Подводница "Борей"

Ñðåä çúáåðèòå íà Êàâêàç ñå ïðîâåäîõà ó÷åíèÿ

ли, установиха късовълнова
и ултракъсовълнова връзка
и осигуриха на командването
видеоконферентна връзка.

Всичко бяха задействани
над 150 единици специална
техника, включително модер-

низирани командно-щабни
машини от пето поколение Р-
14БМ1 на базата на БТР-80,
радиорелейни свързочни
станции Р-419-МП "Андроме-
да-Д", портативни спътнико-
ви връзки "Белозер".

В понеделник в корабостроителния завод "Северная
верфь" се състоя церемония по предаването на ВМФ
на РФ на кораба "Иван Хурс". На кораба бе издигнато
руското знаме. "Иван Хурс" е вторият кораб от проекта
18280. Корабът е заложен през есента на 2013 г. Наре-
чен е в чест на вицеадмирал Иван Хурс, който има
голям принос в създаването и развитието на разузна-
ването на Военно-морския флот на Русия. В средата на
юни т. г. приключиха държавните изпитания на кораба,
след което той се завърна в Санкт Петербург. Кораби-
те от проекта 18280 са призовани да осигуряват свръз-
ка и управление на флота. "Иван Хурс" е с водоизмес-
тимост 4 хил. тона, скоростта му достига 20 възела,
отдалеченост на плаването - 8 хил. морски мили. Чел-
ният кораб от проекта - "Юрий Иванов", заложен през
2004 г., бе предаден на Северния флот през 2015 г.

Ïåðñïåêòèâàòà å ñòðîèòåëñòâî íà ïîäâîäíèöè îò ïåòî ïîêîëåíèå
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ЧЕТВЪРТФИНАЛИ
6.07.2018
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мач №1 - Победител от
мач №2
2. 21:00 Победител мач
№5 - Победител мач №6
7.07.2018
3. 17:00 Победител
мач №7 - Победител
мач №8
4. 21:00 Победител
от мач №3 - Побе-
дител от мач №4
 ПОЛУФИНАЛИ
10.07.2018
Полуфинал №1: 21:00 Побе-

Финландски журналисти,
пристигнали в Русия за Мун-
диала, с учудване заявиха,
че няма от какво да се оп-
лачат от организацията и
гостоприемството на русна-
ците. "Остава само да се от-
пуснете и да се потопите във
веселото футболно безумие",
констатира кореспондентът
на вестник Hufvudstad-

Íàé-êðàñèâàòà ôåíêà íà "ñáîðíàÿ"
ñòàíà çâåçäà â ìðåæèòå

Фенката на руския национален отбор Наталия Андрее-
ва, която в медиите и социалните мрежи нарекоха една
от най-красивите привърженички на футбола на Светов-
ното първенство в Русия, отбеляза, че преживява лично
за полузащитника Алан Дзагоев.

"Пътувам за мачовете на "сборная" на всички големи
турнири от Евро-2012 насам. Приятелите ми играят фут-
бол и това ме подтикна и аз да се заинтересувам от
играта. Никого от футболистите не познавам лично. Мно-
го ми харесва Алан Дзагоев. Много жалко, че сега той е
контузен. Много ще се радвам, ако успее да се възстано-
ви и да играе за нас", каза Андреева.

Äîðè íÿìà îò êàêâî äà ñå îïëà÷åì!
sbladet. Според Себастиян
Бакман за футболните турис-
ти от цял свят се предоста-
вят бързи и безплатни услу-
ги, със специалния си пас-
порт всеки фен може да пъ-
тува безплатно в цялата
страна и дори в метрото.
Във всеки град, който дома-
кинства на мачове от турни-
ра, е пълно с табели на анг-

лийски език. Доброволците
са изумителни - те стоят бук-
вално през пет метра и ся-
каш са програмирани да да-
ват отговори на всички въп-
роси, пише Бакман.

Журналистът е особено
впечатлен, че след мача Иран
- Мароко с очите си видял
"магически трик от най-висок
разряд" - 65 хиляди души

просто са се разтворили в
метрото без ни най-малък на-
мек за блъсканица.

"Това е дори по-добре от
прехвалената немска ефек-
тивност", отбелязва той, ка-
то си спомня как преди ня-
колко години е посещавал
футболен мач в Мюнхен.

Журналистът също така
посочва, че пише материа-

ла си във вагон на нощния
влак от Санкт Петербург за
Москва - това е подарък от
руските организатори - та
нали той има билети за ма-
чове в различни градове.

"Дори няма от какво да се
оплача! Изобщо организаци-
ята на първенството надми-
нава всички очаквания!",
признава Бакман.

Ñåñòðàòà íà Íåéìàð ñå âëþáè â Ðóñèÿ
Сестрата на нападателя на националния отбор на Бра-

зилия Неймар Рафаела Бекран заяви, че се е влюбила в
Русия, която домакинства на Световното първенство по
футбол през тази година.

- Хора, аз съм влюбена в Русия! Сега се намираме в
Сочи, а вчера бяхме в Санкт Петербург, където е по-прох-
ладно. Останете във връзка с мен и аз ще ви покажа
какво става в Русия, написа бразилката в своя Инстаграм.

Полузащитникът на лон-
донския "Арсенал" и уруг-
вайския национален отбор
Лукас Торейра е във въз-
торг от Нижни Новгород по
време на Световното пър-
венство по футбол в Русия.

Той нарече феноменален
спортния комплекс на база-
та в града, където е отсед-
нал националният отбор на
Уругвай.

"Тук е много, много кра-
сиво, наистина. Жалко, че
излизаме рядко извън ком-
плекса, за да видим града,
но отборът вече оцени как
местните жители се отнасят
към нас - много топло, труд-
но е да си представя по-доб-
ро посрещане", цитира ду-
мите на Лукас "Газета.Ру".

Следващият мач на уруг-
вайците е срещу отбора на

Един от косовските фон-
дове организира събиране
на средства за заплащане
на глобата на играчите от
отбора на Швейцария Джер-
дан Шакири, Гранит Джака
и Штефан Лехтщайнер. Ша-
кири и Джака бяха глобени
от ФИФА по 8500 евро за
демонстриране на косовска
символика в мача срещу
Сърбия. Лихтщайнер е гло-
бен заради подкрепа за тях
с 4300 евро.

Агенция "Франс прес" съ-
общи, че за по-малко от 24
часа фондът е събрал 12 хи-
ляди евро. При това 1500 ев-
ро е внесъл министърът на
търговията и промишленост-
та на Косово Байрам Хаса-
ни.

- Те бяха наказани само
заради това, че не са заб-
равили своите корени, не са

Защитникът на английския национален от-
бор по футбол Дани Роуз, който преди Све-
товното първенство в Русия реши да оста-
ви семейството си в Англия, заяви, че съ-
жалява за своето решение. Думите на фут-
болиста цитира британският вестник "Гар-
диан".

По-рано Роуз съобщи, че няма да води
семейството си в Русия, защото се бои от
расистки инциденти. Изданието отбеляз-
ва, че играчът е смекчил своята позиция
след мачовете във Волгоград и в Нижни
Новгород. Футболистите от отбора в по-
чивните от тренировки и мачове дни се
срещат със своите семейства."Първоначал-
но аз просто искам да попадна в състава,
след това ще мисля за пристигането на
моите близки в Русия. Сега определено
бих искал семейството ми да е тук. Надя-
вам се, че ще победим и в четвъртък, и в
следващия мач, независимо от това кой
ще е наш съперник", заяви Роуз.

"Имаме семейни и почивни дни, в които
позволяват на нашите семейства да идват

Наталия
Андреева

Неймар със
сестра си

Рафаела Бекран

дител от четвъртфинал
№1 - Победител от чет-
въртфинал №2 - БНТ
11.07.2018
Полуфинал №2: 21:00
Победител от четвърт-
финал №3 - Победител
от четвъртфинал №4
- БНТ
14.07.2018
17:00 часа - Мач
за бронзовите
медали - БНТ

15.07.2018
18:00 часа - Финал на Све-
товно първенство по фут-
бол - БНТ

Ëóêàñ Òîðåéðà å âúçõèòåí îò Íèæíè Íîâãîðîä

Лукас Торейра в мача срещу Саудитска Арабия

Португалия. Двубоят ще се
играе в събота на стадион
"Фишт" в Сочи.

По-рано министърът на
спорта на Уругвай Фернан-

до Касерес и заместникът
му Алфредо Етчанди оцени-
ха високо организацията на
Световното първенство по
футбол в Русия.

Êîñîâàðè ñúáèðàò ïàðè çà ãëîáèòå íà Äæàêà è Øàêèðè

Джака и Шакири, след като отбелязаха головете си срещу
Сърбия

забравили откъде са тръг-
нали - подчертава Хасани. -
Парите не могат да изразят
цялата радост, които ни до-

несоха Джака и Шакири, ка-
то отбелязаха своите голо-
ве със символиката на Ко-
сово.

Äàíè Ðîóç ñúæàëÿâà, ÷å íå å âçåë ñåìåéñòâîòî ñè

в хотела. Да, трудно е, когато наоколо всич-
ки се виждат със семействата си. През
тези дни обаче съм решил да посветя жи-
вота си на националния отбор на Англия и
на онова, което се опитваме да постигнем.
Затова се чувствам нормално, не съм на
границата на нервен срив или на нещо по-
добно", добави защитникът.

Дани Роуз


